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Slovo starosty: Čeká nás horké léto
Jsou tu prázdniny. Letošní ale budou horké, čeká nás předvolební kampaň uchazečů o místo v dob-
říšském zastupitelstvu. Takže je třeba se připravit na překvapivé argumenty, nové kauzy a možná 
i nové tváře. Zatím to tak sice nevypadá, ale jednotlivé strany již jistě ladí programy, domlouvají 
pořadí na kandidátních listinách a pilují kampaň. Těšme se, s čím kdo vyrazí.
Organizace města se ale nezastavuje. Stále je řada věcí, které je denně třeba rozhodnout a postrko-
vat kupředu. O hlavních projektech se dozvíte na následujících stránkách. Na konci května proběhla 
dvě výběrová řízení. Od září budou mít 5. mateřská školka a základní škola v Lidické ulici nové ředi-
telky. Přeji paní Janě Trombíkové v 5. MŠ a paní Michaele Fejtové-Krajské v ZŠ Lidická hodně štěstí 
a klidnou mysl. Končícím ředitelkám paní Jitce Šedivé a paní Evě Burešové děkuji za jejich dlouhole-
tou práci ve vzdělávání dobříšských dětí. 
Stále v Dobříši hledáme dobré nápady, které se osvědčily jinde. Pokud v létě odjíždíte z města a ně-
kde ve světě najdete zajímavou inspiraci, napište mi prosím. A pokud zůstáváte na Dobříši, máte 
letos šanci zažít krásné a pestré léto. Kulturních, sportovních a společenských akcí bude tolik, že to 
ani nepůjde stíhat: Letní kino, Summer Fest, Festival hudby Zámek Dobříš, Pivní festival a mnoho 
dalších. Prosím neseďte doma. Vyrazte do města, do okolní přírody nebo na nějakou místní akci. 
Těším se, že se v létě setkáme.

Pavel Svoboda

Zastupitelé schválili:
• Změna č. 3 územního plánu – vypuštění zá-

padního obchvatu z územního plánu
• Prodej části pozemku p. č. 1086/34  

(ul. Čs. armády)
• Návrh na pořízení změny územního plánu  

– pozemek p. č. 1846/2 (ul. Žižkova)
• Nabytí pozemku p. č. 2481/3 (u Pilského potoka)

• Nabytí pozemku pod chodníkem u zámku 
Dobříš

• Cena města Dobříše v r. 2022: letošním oce-
něným je p. Ivo Kylar

• Stanovení počtu zastupitelů pro období 
2022–2026: počet zůstává 21

• Žádost o schválení úhrady dluhu v měsíčních 
splátkách s dlužníkem paní M. N.

Referendum výstavbě v Brodcích nezabrání
Návrh uskutečnění referenda, který je aktivi-
tou části kolegů ze sdružení Pro Dobříš a který 
bohužel v rámci sdružení nebyl vůbec diskuto-
ván, považujeme za nešťastný, ale především za 
neférový k občanům, kteří jej podporují. Je pre-
zentován jako pokus o záchranu lokality Brodce, 
ve skutečnosti ale výstavbě v Brodcích nemůže 
nijak zabránit. V případě úspěchu povede jedině 
k tomu, že město přijde o možnost disponovat 
se čtyřmi pozemky v budoucí obytné zóně, kte-
rá, ať se nám to líbí, nebo ne, někdy v budoucnu 
pravděpodobně vznikne. Tyto pozemky pak bu-
dou tvořit pouhé ostrůvky mezi budoucí zástav-
bou, bez možnosti rozumného využití. Jejich 
případným prodejem by přitom město mohlo 
získat prostředky na obecně prospěšné inves-
tice nebo údržbu majetku. Nebo by je mohlo 

vyměnit za pozemky jiné, jejichž vlastnictví by 
mělo větší přínos. Místo toho bude na základě 
případného referenda vlastnit čtyři travnaté 
plochy, ze kterých žádný občan Dobříše ne-
bude mít sebemenší prospěch. 

Pojďme si projít fakta.

Lokalita Brodce je v platném územním plánu již 
od roku 2010 určena k zástavbě. To je rozhod-
nutí, které město jednou učinilo, a nelze jej vzít 
bez následků jednoduše zpět. Řada pozemků je 
v soukromém vlastnictví, přičemž vlastníci na 
základě vůle města vyjádřené územním plánem 
s jejich zástavbou počítají. Jedinou schůdnou 
cestou, jak v lokalitě nestavět, by byla nabídka 
odkupu pozemků ze strany města – na to ovšem 

majitelé nemusí přistoupit a město na to přede-
vším nemá finanční prostředky. 

Platný územní plán pro Brodce má tyto para-
metry: 
• 43 stavebních parcel (podle neschválené ÚS 

z roku 2016) 
• pouze základní pravidla pro regulaci výstavby 
• minimální veřejně přístupná plocha/zeleň 
• zastavěná zóna přímo u cesty využívané 

k procházkám do lesa 

Aby byl dopad výstavby na lokalitu a zájmy 
občanů města co nejmenší a byla stanovena 
jasná a rozumná pravidla, nechalo město bě-
hem loňského roku vypracovat územní studii. 
Jde o koncepční urbanistické řešení, potvrzené 

Stručně z červnového zastupitelstva
Ve čtvrtek 23. 6. 2022 se konalo zasedání Zastupitelstva města Dobříše. Na 26. zasedání rozhodli 
zastupitelé města o hlavních bodech programu zasedání takto:

• Memorandum o společném zájmu a postupu 
– propojování vodárenských soustav s  Pří-
bramskem

• Středisko zdraví – pozvánka na valnou hro-
madu

• Informace o návrhu na vyhlášení místního re-
ferenda: probíhá kontrola podpisových archů

 
Zastupitelé neschválili:
• Etapizace ve změně č. 3 územního plánu: ne-

bylo vzato na vědomí
• Návrh na pořízení změny územního plánu 

– pozemek p. č. 1054/14 (u Bzdinky)
• Závěrečný účet a účetní závěrka města za r. 2021
• Rozpočtové opatření č. 3/2022 vč. přehledu 

o plnění příjmů a čerpání výdajů k 31. 5. 2022
 
Zastupitelé vzali na vědomí:
• Zápis z jednání finančního výboru
• Úprava změny č. 3 územního plánu
• Odstoupení Václava Bálka z pozice člena rady 

města
 
V čase 23.30 hod. ukončil starosta města Pavel 
Svoboda jednání, z důvodu nízkého počtu pří-
tomných zastupitelů, ten totiž klesl pod 11 za-
stupitelů, a zastupitelstvo tak přestalo být usná-
šeníschopné.

Zpracovala DH
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dvěma týmy urbanistů, které přináší následu-
jící změny: 
• počet stavebních parcel snižuje na 23 (reduk-

ce o více než 40 %) 
• soustředí zastavěnou zónu do oblasti bezpro-

středně sousedící s chatovou osadou, kde má 
nejmenší dopad na rekreační koridor obyva-
tel směřujících do lesa 

• obsahuje souvislý pás veřejně přístupné 
a kvalitní zeleně po celé délce a na téměř 
polovině řešeného území navazující bez-
prostředně na stávající cestu

• obsahuje prostor pro komunitní zahradu 
• z plochy v majetku města je 79 % nezasta-

vitelných – i bez referenda! 

Ano, 4 parcely města zůstávají v zastavěné zóně 
– svou polohou jsou její přirozenou součástí 
a  jejich vyjmutí je z urbanistického pohledu 
zcela nekoncepční. Proběhlo několik jednání 
s majiteli dalších pozemků o jejich směně, žád-
né z nich ale bohužel nebylo úspěšné.

Schválení této územní studie ovšem vů-
bec neznamená, že město chce a může 
v  dohledné době v Brodcích stavět. Studie 
případné stavbě nedává zelenou, její zahá-
jení nijak neusnadňuje ani nepřibližuje, jen 
zabraňuje chaotické výstavbě, známé bo-
hužel z některých jiných dobříšských lokalit.  

Pro případné zahájení výstavby je potřeba vy-
řešit stále stejné problémy, minimálně s přístu-
povými komunikacemi a sítěmi – to se územní 
studií vůbec nemění. Město přitom stále má 
nástroje, jak výstavbu v  Brodcích regulovat. 
Zásadním faktem ve finále je, že na umožnění 
výstavby nemá peníze… 
 
Na závěr zopakujme – v Brodcích je nyní 
územní studií zajištěno, že v případě výstav-
by – pokud k ní vůbec někdy dojde! – jim dál 

zůstane jejich stávající rekreační charakter 
s minimálními dopady na občany Dobříše. 
Podle našeho názoru je to v rámci dané situace 
skvělý výsledek a skutečné naplnění koaliční-
ho programu a programu sdružení Pro Dobříš. 
Je  zcela v souladu s péčí řádného hospodáře 
i ve významu ochrany krajiny a rozvíjení přírod-
ní hodnoty území. 

Pavel Svoboda, Dagmar Mášová, 
Daniel Flígr

Díky vám, Dobříšáci a Dobříšandy, za podporu 
místního referenda. Sešly se podpisy od každé-
ho pátého z vás!

Náš pětičlenný výbor pro přípravu referenda 
vznikl hned poté, co většina zastupitelů odmítla 
dodržet své volební programy a nezastavět po-
zemky města na Brodcích. A navíc se titíž posta-
vili také proti vůli většiny z nás: mít Dobříš jako 
malé město pro 10 000 stálých obyvatel i tím, 
že zamítli druhý návrh: ať v budoucnu zástavbu 
nerozšiřují do okolní krajiny. 
Otázky místního referenda vám umožní rozhod-
nout zda:
a) Nechat městské pozemky v Brodcích nezasta-

věné.
b) Dodržet přednost zástavby na již vyhraze-

ných pozemcích, kterých je v územním plánu 
vyznačeno dost.

c) Nové stavební parcely hledat uvnitř města na 
nevyužitých pozemcích a nikoli v herních plo-
chách, v parcích, na polích, loukách a v lesích 
okolo Dobříše. 

Loni schválená studie území Brodců kompletně 
neřeší, jak nám vedení města tvrdí. Studie totiž:
– Nepostihuje celé Brodce, ale pouze jejich 

část.

– Již 20 % městských pozemků v části Brodců, 
kterou studie řeší, hodlá zastavět.

– A hlavně: Studie je nezávazná, na rozdíl od 
výsledku referenda, který závazný je.

Aktuálně vedení města navíc podniká aktivní 
kroky k zahájení zástavby v Brodcích. Rada měs-
ta v květnu schválila smlouvu s developerem na 
připojení oblasti ke kanalizaci. Přitom – dle plat-
ných pravidel etapizace v územním plánu – by 
se zde výstavba skutečně neměla zahajovat.
Návrh referenda s petičními archy ověří měst-
ský úřad. Po 30 dnech jej předá zastupitelstvu 
a to pak referendum a jeho termín vyhlásí. Nej-
levnější bude, když se referendum „sveze“ s ná-
sledujícími volbami. A u nich už zvolit správné 
odpovědi bude jen na vás. Podrobnosti najdete 
na www.brodcevsem.cz a diskuse již běží i na 
stejné facebookové stránce. 
Držme si palce – možnost rozhodnout o své 
Dobříši se blíží nám všem!

Helena Kahounová, Jitka Holcová,  
Ludmila Fišerová, Václav Hůla, 

Miloslav Vodička

Dobříšské pískoviště 16
Jak v dubnovém, tak v květnovém čísle DL 
jsme si přečetli rozporuplné názory zastupite-
lů našeho města na osud příměstské lokality 
v Brodcích.
Spor o ten kus Dobříše trvá už dlouho a úvaha, 
že by se východiskem stalo většinové přání nás 
občanů je proto aktuální a oprávněná.
Tedy REFERENDUM?
Vyhlášení referenda je akcí, jejíž úspěch a ná-
sledná platnost a závaznost závisí značně na 
definici příslušného záměru, vyhodnocení jeho 
důsledků a pochopitelně na jeho právně jedno-

značné a přitom srozumitelné formulaci. V pří-
padě komplikovanějšího problému však nebývá 
jednoduché a přitom výstižné vyjádření snadné.
Držím v ruce podpisovou listinu pro podporu 
plánovaného místního referenda. První otázka 
se v podstatě ptá, zda si přeju, aby pozemky, 
které vlastní město Dobříš v Brodcích, mohly 
být v budoucnu:
a) zastavěny (některé?) 
 nebo
b) ponechány zeleni – přírodě – rekreaci.

Diskuse kolem návrhu místního referenda je 
zaměřena jen na „dílčí“ problém – osud malého 
kusu Dobříše v Brodcích. Ze třetího bodu podpi-
sové listiny za vyhlášení referenda je však zřej-
mé, že jde i o vizi Dobříše budoucna.
Každý z nás občanů by se mohl vyjádřit, zda si 
pro budoucí generace přeje Dobříš s jejím bez-
prostředním okolím
– vzdušnou a zelenou,
 nebo
– velkoměstsky zmohutnělou.

Věra Schillerová

Referendum o Brodcích a zástavbě okolní krajiny BUDE!

Petiční výbor předal na Městský úřad Dobříš 
80 archů s celkem 1 570 podpisy. 
Děkujeme všem, kteří podepsali.
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O Brodcích, o slibech voličům a o vypovězení koaliční smlouvy
My, níže podepsaní zastupitelé ze sdružení 
nezávislých kandidátů PRO DOBŘÍŠ, ozna-
mujeme vypovězení koaliční smlouvy uza-
vřené dne 1. 11. 2018 mezi jedenácti zastu-
piteli města Dobříš zvolenými za sdružení 
nezávislých kandidátů PRO DOBŘÍŠ a strany 
ODS a KDU-ČSL. Hlavním důvodem jsou opa-
kovaná porušení ústních i písemných koalič-
ních dohod ze strany zastupitelů ODS a ze 
strany některých zastupitelů PRO DOBŘÍŠ 
v čele se starostou Pavlem Svobodou, kteří 
podnikají kroky umožňující budoucí zástav-
bu vybraných pozemků ve vlastnictví města 
v lokalitě Brodce, s čímž zásadně nesouhla-
síme. 
V koaliční smlouvě jsme společně PRO Dobříš, 
ODS a KDU-ČSL deklarovali: „Budeme usilovat 
o zachování odpočinkové zóny města v lokalitě 
Brodců. Zasadíme se o změnu využití pozemků na 
nezastavitelnou plochu na ploše vlastnických po-
dílů města.“ V roce 2020 koalice připravila plnění 
tohoto bodu při zadání změny č. 3 územního 
plánu. Avšak na jaře roku 2021 část koaličních 
zastupitelů z ODS a PRO DOBŘÍŠ chtěla zvrátit 
domluvený postup vyjmutí pozemků města 
v Brodcích z plánované zástavby návrhem před-
loženým na jednání zastupitelstva města. S tím-
to jsme nesouhlasili a vyvolali jsme smírčí řízení 
v rámci koalice. Na smírčím řízení jsme dne 29. 4. 
2021 uzavřeli společnou písemnou dohodu:  

byl domluven mechanismus pro zachování ne-
zastavitelnosti pozemků v Brodcích v rozsahu 
vlastnictví města Dobříš a zadání územní stu-
die. Potvrdili jsme si nezastavitelnost městských 
pozemků v Brodcích jako zásadní programový 
bod vzájemné spolupráce. Později se však zmi-
ňovaná část koaličních zastupitelů přes výše 
uvedené skutečnosti necítila vázána ani koaliční 
smlouvou, ani písemnou dohodou ve smírčím 
řízení a činí přes náš nesouhlas kroky vedoucí 
k ponechání některých městských pozemků 
v Brodcích k zástavbě.
Proto jsme dne 17. února a opakovaně 28. dub-
na 2022 jako čtyři zastupitelé z PRO DOBŘÍŠ 
předložili na jednání zastupitelstva města návrh 
na vyhlášení místního referenda. Referendum 
mělo občanům umožnit, aby sami rozhodli, jak 
má být v lokalitě Brodců naloženo s pozemky ve 
vlastnictví města. Vyhlášení místního referenda 
zastupitelstvem bylo pro nás posledním mož-
ným východiskem z nastalé situace a jedinou 
možností, jak naplnit naše závazky a sliby voli-
čům. Vyhlášení místního referenda však nebylo 
zastupitelstvem schváleno, mimo jiné kvůli po-
stojům zastupitelů z řad koalice, kteří hlasovali 
proti – Pavel Svoboda, Dagmar Mášová, Tomáš 
Vokurka, Jitka Urbanová, Daniel Flígr a Adam 
Böhm.
Vyjadřujeme politování nad opakovaným poru-
šováním uzavřených ústních i písemných dohod 

ze strany ODS a některých zastupitelů města 
zvolených za PRO Dobříš v čele se starostou 
Pavlem Svobodou, kteří, jak nám v září loňského 
roku sdělili, chtějí za ODS v příštích volbách kan-
didovat. Za této situace pro nás není jiné řešení, 
než vypovězení koaliční smlouvy, přestože jsme 
si vědomi, že za dobu naší koaliční spolupráce se 
podařilo realizovat mnohé z našeho společného 
programu ve prospěch občanů i města Dobříše. 
Ze stejného důvodu rezignoval Ing. Václav Bálek 
na členství v radě města.
Zároveň děkujeme Miroslavu Sochorovi, koalič-
nímu zastupiteli za KDU-ČSL, který vždy dodržo-
val slovo a přijaté dohody.
Respektování dohod, dodržování slova daného 
kolegům, partnerům a voličům nadále považu-
jeme za hodnoty, které je třeba chránit a usilo-
vat o jejich naplnění.
Jsme rádi, že vznikla občanská iniciativa, která 
shromažďuje podpisy občanů Dobříše za vy-
psání místního referenda, ve kterém sami Dob-
říšáci rozhodnou o využití městských pozemků 
v Brodcích a o další zástavbě okolní krajiny.
Detailněji se k historii „kauzy Brodce“ a k míst-
nímu referendu vracíme na www.prodobris.cz.

Zastupitelé za PRO DOBŘÍŠ:
Ing. Václav Bálek, MVDr. Jaromír Bláha,

Romana Bodorová, Bc. Jana Vlnasová

Vážení přátelé Brodců, vážení občané Dobříše,
pokud se z Brodců stane příjemná a klidná část 
našeho města, nebude to díky, ale spíš navzdo-
ry aktivitám zastupitelů podepsaných pod pří-
spěvkem „O Brodcích, slibech voličům…“. Hlav-
ní nástroj, který má město pro definici hustoty 
zástavby, charakteru území a využití pozemků 
na Brodcích, je územní plán a územní studie.  
Poslední termín na schválení územní studie 
Brodce byl začátkem tohoto roku. Tento termín 
jsme stihli a jsme přesvědčení, že územní stu-
die zachovává zelený a odpočinkový charakter 
oblasti a dále ho posiluje. Nakonec se můžete 
podívat sami, územní studii najdete na webu 
města. Zastupitelé podepsaní pod uvedeným 
příspěvkem ovšem dlouho zpracování územní 
studie zdržovali a blokovali a zaznívaly od nich 
návrhy jako vykoupit pozemky od stávajících 
majitelů (investice v řádu stovek milionů Kč) 
nebo výstavbu obstruovat a s majiteli se soudit 

(přestože platný územní plán označuje pozem-
ky jako stavební).
Otázka tedy není, jak mají Brodce vypadat, ale 
jakým způsobem toho chceme dosáhnout. My 
jsme přesvědčení, že správná je taková cesta, 
která respektuje platné zákony, územní plán, 
hledá dohodu a dívá se na město koncepčně. 
Jsme proti postupu, který může město zadlužit 
na desítky let, který hrozí město vtáhnout do 
vleklých soudních sporů, který se odmítá podí-
vat na Brodce jako na celek a který za jediné mě-
řítko kvality života v Brodcích považuje to, jestli 
nezastavitelných pozemků bude 16 nebo 20.
V souladu s koncepčním rozvojem v Brodcích 
rada města schválila vybudování kanaliza-
ce. Tuto kanalizaci, která je dimenzována pro 
všechny současné i budoucí domy v Brodcích, 
vybuduje na své náklady jeden z vlastníků sta-
vebních pozemků v Brodcích, včetně přečer-

pávací stanice a dovedení přípojky až k hranici 
existujících chat. Toto řešení tedy do budoucna 
umožní napojení celé lokality na městskou ka-
nalizaci. Po kolaudaci investor předá celé dílo 
zdarma městu. Toto je řešení, které pomáhá 
chránit přírodu v Brodcích, a navíc město nestojí 
ani korunu. 
Poslední poznámka se týká výpovědi koaliční 
smlouvy. Zastupitele do září, kdy budou ko-
munální volby, už žádné významnější rozhod-
nutí nečeká. Jediný dopad vypovězení koaliční 
smlouvy je, že to podepsaným dává možnost 
umýt si nad výsledným stavem ruce. Nakolik to 
je opodstatněné po 45 měsících koaliční spolu-
práce a 3 měsíce před koncem volebního obdo-
bí, ať posoudí každý sám.

Zastupitelé Adam Böhm, Daniel Flígr,  
Dagmar Mášová, Pavel Svoboda,  

Jitka Urbanová, Tomáš Vokurka 

Zprávy z dobříšské polikliniky
Dobříšská poliklinika má nového lékaře – 
MUDr. Jan Kubík – neurologie s EMG labora-
toří (diagnostika hybnosti a poruch citlivosti)

Ordinační hodiny
Pondělí 14–18 hod.
Úterý až čtvrtek 8–15 hod.
Pátek 7–12 hod.
Tel. číslo: 608 750 509
Smlouva zatím jen s VZP, ostatní pojišťovny jsou 
v jednání.

Ordinace praktického lékaře pro dospělé 
MUDr. Andrea Hronzová stále nabírá nové 
pacienty. Ordinační hodiny budou od září roz-
šířené o čtvrtek.

Ordinační hodiny
Pondělí 8.30–11.00 hod.
Úterý 14.45–17.45 hod.
Středa 8.30–11.00 hod.
Objednání na tel. čísle: 318 542 508.

Od června 2022 probíhá v budově rozsáhlá 
oprava vody. Omlouváme se všem pacientům 
za snížený komfort, zvýšenou prašnost a hluk.

Ing. Veronika Švagrová, jednatelka Střediska zdraví
Tel.: 723 606 895, e-mail: jednatel@szdobris.cz, 

Středisko zdraví, Pražská 38, 263 01 Dobříš MUDr. Jan Kubík a Ing. Veronika Švagrová
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Jak se staráme o informační odkazy na historii 
města Dobříše, takoví jsme…
Jeden renomovaný architekt před lety v televizi 
sdělil, že zbourat lze cokoliv, třeba i Pražský hrad, 
postavíme-li tam něco mnohem hodnotnějšího. 
Myslím si ale, že to není tak jednoznačné. A na-
víc tím jednou provždy vymažeme něco auten-
tického z historie a atmosféry daného místa. 
Ať je to nemovitá či movitá památka či obyčejná 
plechová cedule s názvem ulice a vysvětlovací 
cedulka k historickému pozadí názvu dotyčné 
ulice. V případě Dobříše i nadále připomínající 
již 77 let se jménem plk. B. Petroviče historii kon-
ce 2. světové války. 
Na základě květnového rozhodnutí rady města 
bude, nebo snad již je ve výrobě, či je nainsta-
lována vysvětlovací cedule k názvu ulice Plk. B.  
Petroviče. O návrhu PhDr. Jana Michla pro jed-
nání rady města o textu pro vysvětlovací ceduli 
jsem informován nebyl. Důvod neznám, i když 
jsem prezentoval zájem vyjádřit se nezávazně 
k návrhu jako občan Dobříše a historik. Nabí-
zel jsem též, abych nebyl osočen ze zaujatosti, 

zprostředkovat stanovisko erudovaného histo-
rika a autora četné historické produkce o 2. svě-
tové válce PhDr. Josefa Tomeše. 
S ohledem na vývoj situace budu moci hodnotit 
jen radou města schválený definitivní výsledek, 
s nímž jsem se nepřímo a opožděně seznámil. 
Text pro umístění na vysvětlovací ceduli se mi 
zdá poněkud dlouhý. Zřejmě by se dalo popra-
covat i na stylistice sdělované informace. Ale 
možná je to jen věc mého osobního názoru 
a  vkusu. Souhlasím s kolegou Tomešem, že by 
celá záležitost měla alespoň podnítit zpracování 
studie k životu a působení plk. B. Petroviče na 
Dobříšsku v roce 1945. Navrhuji, aby to město 
Dobříš určitým způsobem podpořilo a aby se 
tím celá záležitost informačně doplnila a uza-
vřela.
Kladně oceňuji dostačující informační prostor 
k výměně názorů v Dobříši, i když mohou mít 
komplikovaný a bouřlivý průběh. Jedna strana 
je nakonec vždy úspěšnější a druhá to většinou 

uzná. Zatím jsem však neobdržel odpověď na 
e-mailový dotaz v této záležitosti, který jsem 
adresoval 27. 5. 2022 vedení města. Možná, že 
brzy bude vše zřejmé a občané se k obsahu 
vysvětlovací tabule sami vyjádří. A současným 
a brzy také budoucím dobříšským radním přeji, 
aby i s malou dobříšskou historií a informačními 
odkazy na ni zacházeli citlivě, moudře, v histo-
rických souvislostech, bez ideologické zaslepe-
nosti a aby je zachovali i příštím generacím.

Mgr. Miroslav Landa, 11. 6. 2022

Reakce starosty Pavla Svobody
Jak ukázala debata i v rámci schvalování pře-
jmenování ulice na zastupitelstvu, názory na 
roli J. A. Kozlova alias plk. Petroviče se různí. 
V podkladech pro jednání zastupitelstva byla 
stanoviska historiků Pavla Žáčka a Jiřího Pade-
věta, kteří se tímto obdobím dějin dlouhodobě 

zabývají. Pohled, který prezentovali Mgr. Landa 
či kolega zastupitel Petr Kadlec, jsou z opač-
ného názorového spektra. V rámci rady města 
jsme se nakonec dohodli, že nechceme orga-
nizovat polemiku historiků. Proto jsme potvr-
dili návrh textu dodatkové tabulky od kurátora 
muzeální sbírky města PhDr. Jana Michla, Ph.D.  

Výsledný text tabulky je součástí zápisu 
z 118. schůze rady města zveřejněného na webu 
města. Historik Žáček v současné době pracuje 
na rozsáhlé studii mapující aktivity plk. Petroviče.
 

Pavel Svoboda, 
starosta

Zvýšení ceny vody od 1. 7. 2022
Současná nepříznivá situace na trhu energií má 
zásadní dopad na vývoj ceny vodného a stočné-
ho. Rada města schválila zvýšení ceny od 1. 7. 
2022 v Dobříši takto:
Vodné 69,00 Kč/m³ 
Stočné 46,00 Kč/m³
Celkem 115,00 Kč/m³ včetně 10% DPH 

V současné době je cena vodného a stočné-
ho 97 Kč/m3, zvýšení tak představuje nárůst 
o  18,6  %. Cena vody je striktně kontrolována 
Ministerstvem financí. Vodohospodářská spo-
lečnost má přesně stanoveno, které náklady 
může promítnout do celkové částky vodného 
a stočného. Hlavními důvody pro zvýšení ceny 
je vedle inflace především rapidní nárůst cen 

elektrické energie, chemikálií, materiálu k úpra-
vě vody a pohonných hmot. 
Průměrná denní spotřeba dobříšského obyvate-
le činí cca 100 litrů na osobu a den, tj. 11,50 Kč 
na osobu a den za dodání pitné vody, odkanali-
zování a vyčištění odpadní vody. 
Průměrně tedy vynaloží občan Dobříše po zvý-
šení ceny za vodné a stočné za měsíc 345 Kč, 
místo původní částky 291 Kč před zvýšením 
ceny. Nárůst v nákladech na vodné a stočné činí 
54 Kč za měsíc za osobu. Nová cena vodného 
a stočného přesto stále nedosahuje sociálně 
únosné ceny pro Středočeský kraj ani náklado-
vé ceny 152 Kč, která zahrnuje i plán financování 
obnovy vodovodů a kanalizací.

Ing. Blanka Marvanová

Termín zákazu provozu starých kotlů na uhlí se posune o dva roky,  
tedy na 1. září 2024

S účinností od 1. července 2022 došlo k odkladu 
zákazu provozu stacionárních zdrojů na pevná 
paliva 1. a 2. třídy, které slouží jako zdroj tepla pro 
teplovodní soustavu ústředního vytápění. Pokud 
je spalovací stacionární zdroj provozován v rodin-
ném domě, bytovém domě nebo stavbě pro ro-
dinnou rekreaci, je provozovatel povinen jej pro-
vozovat v souladu s požadavky uvedenými v § 17 
odst. 1 písm. g) nejpozději do 31. srpna 2024. 
Od 1. září 2024 bude provoz těchto zdrojů ve výše 
uvedených stavebních objektech zakázán.
Pokud si chcete zažádat dotaci na výměnu těch-
to kotlů, máte čas do 31. 8. 2022. Poté bude pří-
jem žádostí zastaven.

Příspěvek na výměnu zastaralého kotle mo-
hou v krajských výzvách získat nízkopříjmové 
domácnosti, kterým pokryje až 95 % nákladů. 
Středočeský kraj spustil příjem žádostí o dotace 
6. 6. 2022. 
Na dotace na zastaralé kotle i topidla dosáhnou 
i ostatní domácnosti, a to z programu Nová ze-
lená úsporám.
V případě dotazů můžete kontaktovat Kateřinu 
Kučerovou, v budově odboru výstavby a život-
ního prostředí (nad Penny Marketem), druhé 
patro, kancelář č. 2.07, e-mail: kucerova@mesto-
dobris.cz, tel.: 318 533 369.
MěÚ Dobříš, odbor výstavby a životního prostředí

Cena vody za m3 v Dobříši
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Projekty v realizaci: 

Náměstí Komenského

Na začátku měsíce června byly finalizovány 
všechny podstatné přeložky inženýrských sítí. 
Byly zahájeny práce na tvorbě takzvaných ko-
řenových mostů, což jsou uměle vytvořené ka-
nály se speciálně míchaným substrátem, který 
umožní budoucí výsadbě stromů perspektivní 
a kvalitní růst. Ve druhé polovině června byly 
kořenové mosty dokončeny a započaly práce 
na jednotlivých konstrukčních vrstvách pod 
budoucím dlážděním. V měsíci červenci a srp-
nu budou práce pokračovat také na okrajových 
chodnících, které budou rovněž postupně re-
konstruovány. Soukromý investor zahájil vý-
znamné stavební úpravy budovy, ve které sídlí 
pobočka České pošty, která se přestavuje na 
administrativní centrum. Pobočka pošty bude 
zachována v provozu. 

Oprava fasády severního průčelí 1. ZŠ

Na konci června byla zahájena oprava severní 
fasády na „staré škole“. Dělníci v první fázi po-
stavili lešení, dále v průběhu letních prázdnin 
dojde k sanaci prasklin a opadaných míst, ná-
sledně bude provedena nová fasáda a její nátěr, 
naposledy dojde k instalaci nových ochranných 
opatření proti holubům, kteří fasádu velmi po-
škozují. Oprava celé fasády by měla být ukon-
čena nejpozději v předposledním týdnu před 
koncem prázdnin. 

Oprava ulice Přemyslova

Celý červen probíhala oprava ulice Přemyslova. 
Stavebníci osadili nové obruby, zhotovili nové 
vjezdy k rodinným domům, obnovili parkova-
cí místa nově ze zasakovací širokospáré dlažby. 
Naši vodohospodáři upravili v ulici všechny ka-
nalizační vpusti, v křížení s ulicí Nová provedli 
obnovu šachet a kanalizačního potrubí. Při reali-
zaci bylo zjištěno, že kolektor, ve kterém je veden 
teplovod je bohužel v nevyhovujícím technic-
kém stavu, proto bylo přistoupeno ve spolupráci 
s Energie AG Kolín k jeho sanaci a položení no-
vého potrubí. Tím byla stavba oproti původnímu 
plánu zpožděna, nikoliv však fatálně, pouze o cca 
jeden měsíc. Ve druhé polovině měsíce června 
již proběhly první asfaltérské práce, které budou 
dokončeny v průběhu měsíce července. Celé dílo 
bude dokončeno nejpozději v posledním čer-
vencovém týdnu. 

Oprava ulice Part. Svobody

Ulice Part. Svobody přes „Kopeček“ směr k hrázi 
rybníka Papež je jednou z nejvytíženějších v ce-
lém městě. Sloužila také jako klíčová objízdná 

trasa při realizaci průtahu Pražskou ulicí. Díky 
enormnímu dopravnímu zatížení došlo k velké 
degradaci svrchních asfaltových vrstev, do hava-
rijního stavu se také dostal příčný práh s přecho-
dem pro chodce na začátku hráze u Papeže. Proto 
jsme v červnu přistoupili ke kompletní obnově 
povrchu s lokálními sanacemi a kompletní opra-
vou příčného prahu. Nový práh bude mít mírnější 
nájezdy pro pohodlnější přejezd zejména auto-
busů MHD. Ve spolupráci s našimi vodohospodáři 
došlo k úpravě uličních vpustí a šoupat, nakonec 
byly položeny asfaltové povrchy. V průběhu první 
poloviny července dojde ještě k obnově a doplně-
ní vodorovného dopravního značení. 

Oprava sportovního zázemí zimního 
stadionu

Letní sezonu využíváme k opravám vnitřních 
prostor na zimním stadionu, protože technický 
stav šaten a sociálního zázemí již byl velmi špat-
ný, v případě sprch či toalet pak prakticky hava-
rijní. V útrobách šaten došlo v měsících květen 
a červen ke kompletnímu odstranění starých 
keramických obkladů, byly realizovány nové 
rozvody teplé i studené vody a topení. Částeč-
nou obnovou prošla i elektroinstalace. Ve druhé 
polovině června a v měsíci červenci dojde k ob-
nově obkladů a dlažeb ve sprchách a toaletách. 
Obnoveny budou také omítky šaten. Poté bu-
dou kompletně vyměněna stará dřevěná okna 
za nová z plastových profilů, včetně vstupních 
dveří. Budou instalovány i nové stropní podhle-
dy a nové osvětlení. Ve spolupráci s nájemcem 
občerstvení dojde k rekonstrukci i těchto prostor. 
Všechny stavební práce by měly být dokončeny 
nejpozději v polovině září, aby bylo zázemí zim-
ního stadionu připraveno na novou bruslařskou 
a hokejovou sezonu. 

Denní stacionář v budově DPS

V budově domu s pečovatelskou službou na  
Dukelském náměstí probíhá realizace denního 
stacionáře. Dojde k úpravě části přízemí budo-

Z MĚSTA A RADNICE

Stavební projekty města Dobříše. Co se realizuje 
a co se připravuje
Stavební sezona je v plném proudu a je to vidět i u nás v Dobříši. Pracuje se na realizaci řady projektů 
a investičních akcí, připravují se zároveň pro letošní rok ještě některé další. O jednotlivých stavbách 
nám bližší informace poskytl místostarosta Tomáš Vokurka. 
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Projekty v přípravě či před 
zahájením

Lávka přes Trnovský potok

V roce 2020 zvítězil v hlasování Tvoříme Dobříš 
projekt lávky přes Trnovský potok. Město dispo-
nuje projektovou dokumentací zpracovanou 
pro dřevěnou povalovou lávku přes Trnovský 
potok, která pomůže spojit břehy pod Vlaškou 
a louku pod Kolem v západní části rybníka  
Papež. Velká část lávky však přechází soukro-
mé pozemky. Probíhala jednání s jednotlivými 
vlastníky, které se podařilo v červnu tohoto roku 
zdárně uzavřít. Město požádalo o vydání povo-
lení k výstavbě lávky přes Trnovský potok na 
stavební úřad, a pokud územní souhlas získáme, 
rádi bychom ještě v měsících srpnu a září tuto 
lávku zrealizovali. 

Oprava ulice Okružní

Město v první půlce letošního roku také dokon-
čilo projektovou dokumentaci na opravu ulice 
Okružní. Aktuálně město žádá stavební úřad 
o  stavební povolení, pokud jej v brzké době 
získá, rádi bychom ještě ideálně v srpnu zahá-
jili realizaci kompletní opravy povrchů vozovky, 
chodníků i parkovacích stání v této ulici. Za tím-
to účelem také město vypisuje veřejnou zakáz-
ku na stavební práce. 

Úprava zeleně v okolí budovy radnice, 
doplnění veřejného osvětlení a infor-
mačních tabulí
V návaznosti na dokončení projektu průtahu 
Pražské, při kterém došlo ke kompletní opravě 
chodníků „Alejky“ a části okolí budovy radnice, 

je také připraven projekt úpravy zbývající zele-
ně, především té, která je za autobusovými za-
stávkami a u parkoviště vedle budovy radnice. 
Na tento projekt také město požádalo o dota-
ci. V tomto místě také chybí veřejné osvětlení, 
tudíž je zejména na autobusových zastávkách 
směrem do Prahy přílišná a nepříjemná tma. 
Máme zpracovaný projekt na doplnění veřej-
ného osvětlení, obměnu mobiliáře a především 
dodání nové autobusové kryté zastávky. Záro-
veň bychom rádi doplnili zastávky o nové odjez-
dové refýže s elektronickými tabulemi, které by 
znázorňovaly aktuální data o odjezdu autobusů 
směrem na Prahu. 

Obnova chodníků v křížení ulic Žižkova 
a Čs. armády

Horní část ulice Žižkova u obchodu Potraviny 
a uzenářství Bedřich trpí chybějícím povrchem 
chodníku, neboť v roce 2021 zde dobříšští vo-
dohospodáři kompletně vyměňovali vodovod 
a  kanalizaci. Máme zpracovanou projektovou 
dokumentaci, která počítá s obnovou tohoto 
chodníku položením nové zámkové dlažby a ob-
novou parkovacích stání v ul. Žižkova. A protože 

celé nároží na křížení ulic Žižkova a Čs. armády 
je z pohledu chodců velmi nebezpečné, navíc 
frekventované, projekt počítá s doplněním no-
vého chodníku na tomto nároží a úpravou pří-
liš širokého a nepřehledného vjezdu do dvora 
obchodu potravin a řeznictví. Tím by především 
děti, které se v tomto prostoru často pohybují, 
získaly bezpečnější místo pro svou cestu do škol 
či na sportoviště. Máme požádáno o stavební 
povolení realizace této stavby, a pokud získáme 
všechna potřebná razítka, rádi bychom zahájili 
stavební práce ještě v srpnu tohoto roku s ter-
mínem dokončení do října. 

Doplnění klimatizační jednotky do VZT 
na sportovní hale

Sportovní hala prošla v roce 2019 a v roce 2020 
velkou rekonstrukcí. Součástí byla také instalace 
nové vzduchotechnické jednotky s rekuperací, 
která slouží pro výměnu a vytápění vzduchu na 
herní ploše. Bohužel, součástí tehdejšího projek-
tu nebyla klimatizace (pravděpodobně kvůli sna-
ze o snížení investičních nákladů), takže zejména 
při letních měsících je horko na herní ploše na 
hranici únosnosti, a spíše za. Proto město necha-
lo zpracovat projektovou dokumentaci na dopl-
nění klimatizační jednotky, která by měla vnitřní 
prostředí v hale v létě regulovat na snesitelnou 
úroveň pro sportovní zátěž či případně pro jiné 
druhy akcí. Aktuálně komunikujeme všechna po-
třebná povolení a vyjádření a rádi bychom ještě 
v letošním roce tuto akci zrealizovali. 

Rekonstrukce podlah a pořízení gastro-
vybavení do kuchyně 4. MŠ Dobříš

V období letních prázdnin dojde k pořízení gas-
trovybavení (nového elektrického kotle a elek-
trického sporáku) do kuchyně 4. MŠ sídlící v ulici 
Fričova. Stávající gastrovybavení je již na hranici 
životnosti, poruchové a je nutná jeho obnova. 
Současně s tím dojde k rekonstrukci podlah 
v 1. NP a 2. NP a v kuchyni školky. Stará, v mno-
ha místech degradovaná a nesoudržná dlažba 
bude nahrazena novou epoxidovou podlahou. 
Investorem je 4. MŠ, nicméně tato akce probíhá 
v úzké spolupráci s městem Dobříš jako zřizova-
telem. Zároveň bylo požádáno o finanční dotaci 
na tuto akci ze Státního zemědělského inter-
venčního fondu. 

Tomáš Vokurka, místostarosta

Z MĚSTA A RADNICE

vy, tak aby zde vznikly nové prostory s vybave-
ním pro aktivní trávení času nejen klientů PS.  
Investice počítá s vytvořením denní místnosti, 
kuchyňky, sociálního zařízení s toaletou a záze-
mím, součástí je také přístavba zimní zahrady 
v atriu budovy. Kompletně nové budou podla-
hy, topení, rozvody elektřiny. Vznikne i zbrusu 

nová prádelna vybavená pračkami a mandlem. 
V průběhu června probíhaly především bourací 
a zemní práce, v průběhu letních prázdnin se 
již začne s  výstavbou, nejprve nových podlah 
a  technických rozvodů, následně zimní zahra-
dou, vnitřními dispozicemi atd. Na podzim pak 
budeme finišovat s  novým vybavením, včetně 
nábytku a všeho potřebného zařízení do kuchy-
ně či koupelen. 

Úprava hlavních rozvodů vody v budově 
Střediska zdraví Dobříš

V současné době probíhají stavební práce na 
výměně hlavních rozvodů vody na dobříšské 
poliklinice s termínem dokončení do 31. srpna 
2022. Rozvody vody v budově polikliniky jsou 
vesměs původní z osmdesátých let, část trasy 
je v havarijním stavu a neodpovídají součas-
ným hygienickým normám. Kromě stoupacích 

rozvodů vody dojde k výměně i většiny přípo-
jek do jednotlivých ordinací, součástí projek-
tu je také obnova všech požárních hydrantů. 
Jedná se o  první fázi rekonstrukce budovy 
Střediska zdraví, v příštím roce by měla násle-
dovat rekonstrukce elektroinstalace a  vzdu-
chotechniky.
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Rozhovor s jednatelem společnosti DOKAS Ing. Adamem Šauerem
V kolik vyjíždí popeláři ke svozu odpadů 
a  s  jakými největšími problémy se popeláři 
při svozech potýkají?
Zde se zcela hodí pojem „řidič tvrdý chleba má“. 
Na podniku se posádky popelářského vozu 
scházejí okolo půl čtvrté, tak aby dopravně vy-
tížené části obcí stihli svézt před ranní špičkou. 
Ani tím však nemají vyhráno. Řidiče čekají úzké 
uličky, nacouvané kilometry, špatně zaparkova-
ná auta a nervózní řidiči. Být závozníkem a jez-
dit na stupačce popelářského vozu je sen snad 
každého dítěte, ale jak dlouho bychom to vydr-
želi každý den, svátek/nesvátek, tropy/mrazy, 
sníh/déšť… ? Svezeno přeci musí být za každou 
cenu podle plánu. Nejhorší jsou pak nařčení, že 
popelnice nebyla svezena s tvrzením, že byla ke 
svozu přistavěna, ač tomu tak ve skutečnosti 
nebylo. Vetře, nevěřte, ale kluci moc dobře ví 
o  každé popelnici a rozhodně nemají důvod 
nějakou úmyslně vynechat. Pokud se tak stane, 
tak je to pouhý lidský omyl, který operativně 
vždy vyřešíme.

Co se děje s vytříděným odpadem po svozu 
kontejnerů/pytlů?
Veškerý tříděný odpad je odvezen na námi 
provozovanou třídírnu odpadů ve Svatém Poli.  
Zde je ručně přetříděn a lisován do balíků 
o hmotnosti cca 300 kg dle konkrétních materiálů 
(PET, PE, PS, HDPE, …), ale i třeba barev. Když se 
nashromáždí dostatečné množství balíků na celý 
kamion, je již jako materiál převezen k dalšímu 
zpracování. Na začátku jsem zmínil ruční třídění. 
Prosíme, nedávejte do tříděného odpadu věci, 
kterých byste se sami nechtěli po týdnu dotýkat. 
Nedokážete si ani představit, co vše po pásu pro-
jede… 

Jaké typy vytříděných odpadů (materiálů) 
jdou nejlépe na odbyt a o které je naopak 
nízký zájem?
Nejlépe na odbyt jdou plastové láhve a tvrdé 
plasty a polyethyleny. Naopak velké problémy 
máme s foliemi a barevnými plasty. Zvláště barev-
né plastové láhve jsou nejhorší obalový materiál. 

Je rozdíl mezi odpadem sebraným prostřed-
nictvím veřejné sítě a vytříděným odpadem 
z adresného svozu?
Veřejná síť sběrných míst podléhá anonymitě, 
a tudíž není zdaleka tak čistá jako adresné třídě-
ní. Extrémem jsou především veřejné barevné 
kontejnery na tříděný odpad s horním výsypem 
1 100 l, které jsou sice dobře přístupné, ale ob-
sahují přes 50 % odpadu, který do nich nepatří. 
Proto jsou tyto kontejnery na Dobříši využívány 
pouze v rámci adresného třídění od bytových 
domů, kde má k těmto nádobám přístup pouze 
malý okruh obyvatel. Adresný svoz od domů též 
vychází levněji. V roce 2021 se náklad na svoz 
jedné tuny adresného svozu pohyboval okolo 
11 203  Kč, náklad na svoz jedné tuny vytřídě-
ných odpadů z veřejné sítě (zvonů) pak okolo 
14 700 Kč. V rámci adresného svozu bylo sveze-
no cca 136 t vytříděných odpadů (plastů, papíru, 
kovových obalů a nápojových kartonů). Z veřej-
né sítě zhruba o 30 t těchto odpadů více.

Jak je zajištěno konečné využívání odpa-
dů? Kolik odpadů z naší třídírny končí na 
skládce?
Vytříděné odpady z třídírny jsou materiálově 
využívány jako surovina pro výrobu nových 
výrobků. Výměty z třídírny, respektive příměsi 
dalších odpadů ve tříděných odpadech tvo-
ří cca 18 %, tedy přibližně 180 tun ročně. Toto 
číslo je v odpadářském měřítku velice úspěšné, 

a  je dáno tím, že na Dobříši je veřejná síť tvo-
řena tzv. zvonky (kontejnery s dolním výsypem)  
a  adresným svozem od domů, který je vždy 
čistší. Města, která mají zavedeny kontejnery 
s horním výsypem (klasické barevné 1100litrové 
kontejnery) dosahují až 80 % zbytkových odpa-
dů po vytřídění.

Vozí se nějaký náš odpad do spalovny na 
energetické využití?
Kapacity spaloven v ČR jsou nedostatečné a pro 
nás i velmi vzdálené. Nejbližší spalovna je v Pra-
ze v Malešicích nebo v Plzni v Chotíkově. Moder-
nější třídírny odpadů dokáží výmět zpracovat 
na palivo pro cementárny, naše třídírna odpadů 
touto technologií nedisponuje, a tak se veškerý 
zbytkový odpad vozí na skládku.

Co je na svozech odpadů nejdražší?
Nejnákladnější je svoz samotný, respektive mzdo-
vé náklady a technika. Náklady na jednu hodinu 
provozu popelářského vozu byly v loňském roce 
cca 1 800 Kč (bez DPH a nákladů na uložení odpa-
du na skládku). S ohledem na současnou situaci 
lze očekávat významný nárůst, vždyť jen spotře-
ba nafty ve městě při svozu je 100 l na 100 km 
a projet musíte doslova každou ulici. 

Připravuje se nějaká velká změna ve svozech 
odpadů na Dobříši a okolí?
Město Dobříš schválilo majetkový vstup dobro-
volného svazku obcí do DOKASu. Snahou je jed-
noduší dodržování zákona o zadávání veřejných 
zakázek a možnost získání komerčních zakázek 
se současným udržením nízkých nákladů pro 
Dobříš a okolní obce.

Rozhovor připravila Kateřina Rambousková, 
referentka životního prostředí z odboru výstavby 

a životního prostředí, oddělení životního prostředí 
Městského úřadu Dobříš

Basket 3×3 na Dukeláku
Po loňské úspěšné premiéře se letos koná 
2. ročník turnaje v pouličním basketbalu.

Dej dohromady tříčlenný tým a přijď si 
ve čtvrtek 14. 7. 2022 od 18.00 hod. 
zahrát streetball na Dukelák!
V turnaji půjde hlavně o to si zahrát, pobavit 
se, sejít se… A k tomu nám zahraje i ta správná 
hudba. Ukažte našemu týmu z radnice (složení 
zatím nejisté), jak se městská forma basketbalu 
3×3 hraje! 
Basket 3×3 na Dukeláku je opět určen jen pro 
hráče starší 15 let (pohlaví nerozhoduje). 

Turnaj proběhne podle české verze pravidel, 
která najdete na webu a facebooku města.
„Loni jsme si na Dukeláku užili skvělý podvečer. 
Bavilo nás poměřovat své síly s mladšími kluky, 
kteří hrají fakt dobře, a doufáme, že letos se nás 
sejde ještě víc,“ říká starosta Pavel Svoboda s mís-
tostarostou Tomášem Vokurkou, kteří už nyní 
ladí formu a začínají trénovat.

Jak se přihlásit?
Stačí napsat na e-mail: pucova@mestodobris.cz, 
že se hlásíte do turnaje v basketbalu na Dukelá-
ku, a uvést jméno týmu. 

Zpracovala DH



DOBŘÍŠSKÉ LISTY | 9Z MĚSTA A RADNICE

Kurz sebeobrany žen pod záštitou města Dobříš
Téměř na rok přesně, v neděli 5. 6. 2022, se v an-
glickém parku zámku Dobříš opět konal kurz 
sebeobrany žen, který byl díky podpoře města 
Dobříše a komise prevence kriminality realizo-
ván pro účastnice zcela zdarma. Kurz vedl místní 
trenér izraelské sebeobrany KRAV MAGA & KA-
PAP – Instruktor Mike alias Michal Janoušek.

Účastnice se sešly v jednu hodinu po poledni, 
sluníčko příjemně svítilo. Na kurz nakonec do-
razilo 11 účastnic. Instruktor Mike, společně se 
svým trenérským parťákem Fandou, děvčata 
rozhýbali, řekli nezbytnou teorii a postupně na-
učili reakce na konkrétní druhy napadení, které 
jsou typické při sebeobraně žen. Oba trenéři 

zdůraznili, že pro komplexní připravenost před 
agresí opravdu nestačí jednorázový kurz, ale je 
potřeba se této problematice věnovat systema-
ticky a dlouhodobě.
Kurz sebeobrany pod vedením Michala Ja-
nouška hodnotím jako velmi přínosný a obo-
hacující pro všechny zúčastněné. Výborné bylo 
propojení teorie s praktickým nácvikem, kdy si 
ženy mohly vyzkoušet konkrétní techniky se-
beobrany. 
Děkujeme tímto všem účastnicím za super od-
poledne, kdy získaly nové zkušenosti v oblasti 
osobní ochrany a bezpečnosti. A taky děkujeme 
městu Dobříš, konkrétně komisi prevence kri-
minality, za podporu této důležité aktivity. Díky 
všem za účast a nasazení. Byla to velice příjem-
ná akce. 

Eva Přibylová, 
manažerka prevence kriminality

Provoz dopravního hřiště pro veřejnost pokračuje i po dobu letních prázdnin!
Dne 14. 6. 2022 byly ukončeny přednášky pro 
děti v rámci výuky dopravní výchovy pro zá-
kladní a mateřské školy, které navštívilo celkem 
542 dětí. Návštěvy dopravního hřiště s přednáš-
kou strážníka MP Dobříš pana Petáka a strážníka 
pana Kuby, kterým patří velké poděkování, vyu-
žili převážně žáci 1., 2., 3., 4. a 5. tříd z 1. a 2. ZŠ 

Dobříš, ZŠ Lidická, ZŠ Trnka, ZŠ a MŠ Mokrovraty 
a v neposlední řadě také předškoláci ze 4. MŠ 
Dobříš, 2. MŠ Dobříš, děti z MŠ Sluníčko, dětské 
skupiny Čáp a další.
Jsme rádi za tak hojnou účast a veliký zájem 
o  výuku dopravní výchovy ze strany základ-
ních i mateřských škol. Věřím, že všechny děti si 

odnesly nejen nové vědomosti, kdy se naučily 
základní dopravní značky nebo jaká je povinná 
výbava jízdního kola, ale také zážitek z praktic-
kého nácviku jízdy na „silnici“, hry na policistu, 
který řídí provoz, nebo na vlak, který jede přes 
železniční přejezd. 

Eva Přibylová, manažerka prevence kriminality

Slavnostní pouť ke kapli sv. Jáchyma
Kaplička sv. Jáchyma stojící po pravé straně při 
cestě z Dobříše na Rosovice mezi dvěma starými 
mohutnými jírovci je cenným pozůstatkem ba-
rokní kultury z okolí města. 
Už v roce 2020 se podařilo městu Dobříš získat 
finanční prostředky na její kompletní rekon-
strukci a nyní se konečně dočká svého slavnost-
ního požehnání.
Slavnostní pouť k nově opravené kapličce 
sv.  Jáchyma se uskuteční v sobotu 6. srpna 
2022. Setkání ke společné cestě je v 9.00 hod. 
u  radnice, odkud se vydáváme volným tem-
pem směrem ke Bzdince. Na křížení ulic Roso-
vická, Polní a Ke Bzdince bude druhé místo pro 
setkání, kde se k nám mohou přidat další pout-
níci. Z  tohoto okraje města se cca v 9.20 hod. 
vydáme všichni společně přímo ke kapli. Cesta 
je dlouhá necelé 2 km. 
Slavnostní bohoslužba u kaple bude zahájena 
v  10.00 hod. Kapli nám v Dobříši požehná bis-
kup Wasserbauer, který se s námi účastní také 
společné cesty.
Po skončení bohoslužby bude pod otevřeným 
nebem pro všechny přítomné připraveno drob-

né občerstvení. Těšit se můžete také na hudební 
doprovod a další zajímavá překvapení. 

Kaple sv. Jáchyma je naší cennou histo-
rickou památkou
Místo, na kterém je barokní kaplička vystave-
na, bylo v historii součástí poutní cesty na Sva-
tou Horu u Příbrami, dál cesta vedla ke kapli 
sv. Anny nacházející se nedaleko. 
Kaplička sv. Jáchyma byla vystavena v roce 
1741. Tyto barokní číslice byly nalezeny během 
rekonstrukce v roce 2020 přímo uvnitř kapličky. 
Vybavení kaple (dřevěné klekátko, oltářní men-
za a dřevěné mřížoví) restauroval akademický 
sochař a restaurátor Mgr. Jaroslav Fuka. Zajíma-
vostí kapličky je určitá provázanost nejen s kap-
lí sv. Anny, ale také shodná kompozice průčelí 
a barevnost obou kaplí s dobříšským zámkem. 
Kaple sv. Jáchyma už navíc nebude prázdná… 
K příležitosti slavnostní pouti a požehnání kaple 
namalovali žáci 8. třídy ZŠ Lidická Dobříš pod 
vedením paní učitelky Pavly Slancové repro-
dukci původního zobrazení sv. Jáchyma, která 

bude právě 6. srpna 2022 do kaple slavnostně 
umístěna. Dále bude v kapličce dočasně insta-
lován originál sochy sv. Jáchyma, kterou město 
Dobříš dostalo darem od partnerského města 
Wągrowiec.

Srdečně tímto zveme nejen obyvatele Dobříše, 
ale také širokou veřejnost k této slavnostní udá-
losti a těšíme se na vás. 
Za město Dobříš místostarostka Dagmar Mášová 

a za dobříšskou farnost Markéta Španělová
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DEN DATUM ČAS AKCE MÍSTO

sobota 9. 7. 14.00 Literární pásmo a koncert Památník Karla Čapka ve Staré Huti

sobota 9. 7. 8.00–12.00 Dobříšský regionální trh Mírové náměstí 

čtvrtek 14. 7. 18.00 Basketbal 3×3 na Dukeláku
basketbalové hřiště  

na Dukelském náměstí

sobota 23. 7. 17.00 Summer Fest skate/bike park V Lipkách

pondělí–neděle 25.–31. 7. celé dny Mistrovství České republiky starších žákyň TenisCentrum Dobříš

středa 27. 7. 21.30 Kino na kolečkách – Po čem muži touží 2 zámecký anglický park  

sobota 30. 7. celý den Konference Městské knihovny Dobříš Památník Karla Čapka ve Staré Huti

pátek–neděle 29.–31. 7. celé dny
Mezinárodní kynologický festival  

CACIT Dobříš
hřiště MFK Dobříš a okolí 

neděle 31. 7. 17.00 Taneční čaje o páté KD Dobříš

úterý 6. 8. 10.00 Pouť ke kapli sv. Jáchyma Dobříš

středa–neděle 10.–14. 8. dle programu Festival hudby Zámek Dobříš zámek Dobříš

čtvrtek 11. 8. 17.00 Divadelní představení Superkluk zámecký anglický park

sobota 13. 8. 10.00–16.00 Dobříšská šelma sportovní hala Dobříš

sobota 13. 8. 13.00 Sraz veteránů Obořiště

sobota 13. 8. 8.00–12.00 Dobříšský regionální trh Mírové náměstí

sobota 20. 8. 8.00 Memoriál Leoše Liščáka v nohejbale kurty za sportovní halou

sobota 20. 8. 14.00
Regina Rázlová & Martin Františák  

čtou z Karla Čapka
Památník Karla Čapka ve Staré Huti

sobota–neděle 20.–21. 8. dle programu Florbalový turnaj sportovní hala Dobříš

středa 24. 8. 20.30 Kino na kolečkách – Prezidentka zámecký anglický park  

čtvrtek 25. 8. 17.00 Divadelní představení Pinocchio zámecký anglický park

pátek 26. 8. 15.00–21.00 Dobříšské pivní slavnosti skate/bike park V Lipkách

neděle 28. 8. 17.00 Taneční čaje o páté KD Dobříš 

Kalendář letních akcí v Dobříši 2022

Konečně léto! Čas toužebně očekávaných do-
volených. Nemám v úmyslu psát všeobjímající 
článek o letních měsících nebo sluneční energii. 
Jsem praktická žena. 

Dovolte mi podělit se s vámi o několik našich ro-
dinných prázdninových tipů. Jinými slovy, co my 
budeme v létě na Dobříši dělat.
Předně si začneme užívat našeho domova. 
Děti nebudou muset vstávat a vypravovat 
se do školy. Zdá se to být jako bezvýznamná 
maličkost, ale najednou se z domu do práce 
vypravíte rychleji než váš vždy (rychlejší/po-
malejší – dosaďte dle libosti) manžel. Krásná 
letní odpoledne a večery. Grilování, zahradní 
bláznivé soutěže např. o nejlepšího bejzbo-
listu, o nejzelenějšího brankáře, nejbláznivěj-
ší křídovou malůvku, nejlepšího pozemního 
hokejistu, nejrychlejšího melounového krále. 
Je  fajn zařádit si jako dítě i ve vyšších věko-
vých kategoriích. Jsme sportovci – kolovýlet 
nebo pěší turistika po našich krásných Brdech 
je prázdninová klasika. O večer bez kultury se 
na Dobříši také obávat nemusíme. Čeká nás  

Summer Fest Kulturního domu Dobříš a také 
druhý ročník Festivalu hudby Zámek Dobříš, 
včetně víkendových pohádek pro děti. Pár dal-
ších tipů pro zpestření nabízím níže, rozdělme 
si je malinko netradičně:

Pro ty, co děti už mají: Zkuste děti zabavit, ale 
pozor, nezničte se u toho sami. Děti vás budou 
milovat, když si s nimi zablbnete. Dobříš jinak 
nabízí spousty příměstských táborů ať umělec-
kého, nebo sportovního zaměření. Volná místa 
ještě jsou…

Pro rodiče, kteří mají děti toho času na tá-
boře: Nemusíte řešit, kdo jakou ratolest kam 
dopraví a kdo ji kde vyzvedne, s kým se kdo 
bude učit a co budete vařit. Předně, nesnažte se 
dohnat to, co s dětmi nestíháte, není čas ztrá-
cet čas. Doporučuji několikadenní prodloužené 
rande.

Pro prarodiče s vnoučaty: (Od)naučte je pár 
správných nešvarů. To budou doma koukat, jaká 
mají vychovaná dítka. Mariášem, kanastou nic 
nezkazíte, vnoučata vás na oplátku zasvětí do 
nových deskových her. 

Pro nadupané adolescenty: Ještě si vzpomí-
nám , užijte si léto s kamarády. Zkuste ve vší 
počestnosti. Jste přeci jen naší budoucností. 

Pro ty, co děti ještě nemají: Cestovat, cestovat 
a zase cestovat. Kam, to je téměř jedno. Nejdů-
ležitější je: s kým. 

Pro ty, kteří děti ještě nemají a chtějí je: Pro-
gram neuvádím – je zcela jasný :-).

Přeji všem fajn letní měsíce, třeba se uvidíme 
někde na kole nebo v hledišti na Dobříši. 

Vaše JR

Tipy na léto v Dobříši  
od Jinřišky Romba
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Dobříšské pivní slavnosti 2022
Chystá se 3. ročník populární kulturně-gastronomické akce v našem městě. V letošním roce se mů-
žete těšit na oblíbené lokální mini pivovary, jako je Chalupářský pivovar Višňová, Baštýř, Hostomice 
pod Brdy, Vagabund, MMX, Kytín, Malý Janek, Vlastenec a další. Občerstvení v podání food trucku 
Grizzly burger a Dobrá naděje, to vše s kulturním doprovodem. 

Z důvodu rekonstrukce náměstí Komenského se letošní slavnost bude konat v dobříšském skate-
parku od 15.00 do 22.00. 
Další podrobnosti, včetně kompletního seznamu pivovarů, budou v průběhu letních měsíců zveřej-
něny na facebooku a webu města. 

Radka Brožová 

Užijte si letošní léto s vaší 
rodinou u nás v Dobříši 
Jak a kde zabavit naše děti. To je leckdy tak 
trochu výzva, kterou dennodenně řeší asi 
všichni rodiče. Tím spíš o letních prázdni-
nách. Mnozí si možná myslí, že místo jejich 
bydliště, v našem případě Dobříš, je malé, 
nezajímavé, už v něm všechno znají a nemů-
že je tady nic překvapit. Opak je ale prav-
dou… I v té nejmenší vesničce je stále co ob-
jevovat, a také naše malebné město Dobříš 
nabízí nepřeberné množství možností k za-
bavení nejen dětí, ale i rodičů. 

Je všeobecně známo, že pro děti je nejlepší 
trávit čas v přírodě. Naše město je položené na 
samém okraji Brd, a nabízí tak skvělé možnosti 
k  poznávacím výletům, odpoledním procház-
kám či návštěvám zajímavých míst. Ať už přímo 
ve městě či v nejbližším okolí. Nebojte, nebu-
deme vás tahat po nudných místech – naopak 
vám přinášíme nabídku toho nejlepšího. Využij-
te léto a prázdniny k prozkoumávání místa, kde 
žijeme, a třeba i poznávání našich sousedů…
Volný čas v Dobříši mohou rodiny strávit 
příjemnými procházkami po městě nebo 
v zámeckých parcích. Pro mnohé Dobříšáky 
je už dobříšský zámek nuda. Můžeme vás ale 
ubezpečit, že na jeho nádvoří i ve francouzském 
či anglickém parku je ale krásně pokaždé jinak. 
Letos se navíc francouzská zahrada a zámec-
ká Oranžérie představují veřejnosti ve zcela 
novém kabátě. K návštěvě vás zve také ma-
minka Míša z Dobříše, která svými tipy na výlety 
z našeho okolí inspiruje mnoho mladých rodin 
z  celé republiky: „Několik let jsem na zámku 
Dobříš provázela a mám to tady nesmírně ráda. 
O to raději všude možně doporučuji návštěvu 
znovuotevřeného francouzského parku a nově 
otevřené Oranžérie. Uvnitř vytvořili krásný gale-
rijní prostor a dvě interaktivní výstavy, na kterých 
se zabaví celé rodiny včetně nejmenších dětí. Jed-
na se jmenuje Tajuplný les, druhá Voda a hravou 
a zajímavou formou seznamují velké i malé ná-
vštěvníky s  přírodními zajímavostmi, které jsou 
všude kolem nás.”

S dětmi můžete vyrazit třeba i na okruh měs-
tem se zastávkami na dětských hřištích a pří-
jemném pochutnání na dobré zmrzlině. Tra-
su si jednoduše připravíte doma podle svého, 
nebo navštivte Infocentrum města Dobříše, kde 
vám rádi poradí. Mimo jiné zde dostanete řadu 
propagačních materiálů z našeho města, ve kte-
rých jsou pro vás trasy výletů již připraveny. 
Další možností, jak využít volný čas v našem 
městě s dětmi, jsou oblíbené návštěvy dětských 
herniček a koutků. „V Dobříši máme skvělou Ka-
várnu Puntík pro všechny, kde si dospělí vychutnají 
opravdu výbornou kávu, a děti se vyřádí v nádher-
né herničce. Nabízí tu i skvělou zmrzlinu, dortíky 
a další dobroty,“  říká Míša Fialová Rozšafná, kte-
rá se svými dvěma dcerkami využívá návštěvu 
dětských heren hlavně při nepříznivém počasí. 
„Starší Emmička už se občas těší, až bude pršet, 
abychom mohli do Puntíku. Skvělý prostor pro 
děti je ale také ve Skřítkově, tam je ještě větší pro-
stor a  rovněž fajn nabídka i pro dospělé. Malinký 
dětský koutek a super přístup k dětem mají v bistru 
Dobříška, a určitě v létě nevynechejte restauraci 
Krmelec Vlaška, kde je podle mě nejlepší dětské 
hřiště pro děti široko daleko, co se restaurací týče.”
Pro rodiny s dětmi letos celé léto opět funguje 
zdarma také mobilní dopravní hřiště, které je 
postaveno v areálu zimního stadionu. To i další 

městská sportoviště můžete využít jednoduše 
po předchozí rezervaci na webu: 
https://sportovistemestadobris.isportsystem.cz.
Neopomeňte ale také letní nabídku akcí, kte-
ré pořádá město nebo jiné organizace. 
Navštívit můžete divadla, koncerty, sportovní 
události pod širým nebem i další společenské 
akce a zábavné programy. Kalendář letních 
událostí pořádaných v Dobříši a okolí najdete 
v těchto listech nebo na webu města. 
A samozřejmě překrásné brdské lesy v okolí 
Dobříše jsou lákavou lokalitou pro milovníky 
pěší turistiky a cykloturistiky. Les nám navíc po-
skytuje i v letním počasí příjemný stín a čerstvý 
vzduch. 
Město nám může, stejně jako les, louka nebo jiná 
vesnička, nabídnout spoustu zábavy a ukázat krás-
ná místa. Navíc je v něm spousta možností příjem-
ného posezení na venkovních zahrádkách nebo na 
lavičkách po městě či v parcích. Prozkoumejte naši 
Dobříš třeba i formou hry, poznávejte někdy až ta-
juplnou historii, navštivte dobříšská muzea, měst-
ský archiv nebo se prostě jen párkrát po našem 
městě projděte pěšky či projeďte na kole… Hned 
uvidíte místo, kde žijeme, zase trochu jinak…
Přejeme vám krásné léto v Dobříši a těšíme se 
s vámi na viděnou na některé z letních akcí!

Zpracovala DH
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Úspěch v celostátní literární  
soutěži
Dne 16. května 2022 se konal 24. ročník celo-
státní literární a recitační soutěže Macharův 
Brandýs. Literární soutěže, ve které jsme měli 
své dvě zástupkyně, se celkem zúčastnilo přes 
40 žáků a žákyň základních škol. Vyhlášení 
probíhalo jako tradičně na zámku v Brandýse 
nad Labem. Po prezenci děvčata Ninu Kropáč-
kovou a Doubravku Pechovou (obě 7.C) če-
kalo autorské čtení, ve kterém musela přečíst 
část svého díla nejen před porotou, ale také 
před ostatními účastníky literární soutěže. 
Poté všechny čekala soukromá prohlídka zám-
ku s  kastelánem a krátká pauza na oběd, při 
které si účastníci mohli pohovořit nejen mezi 
sebou, ale dokonce i se samotnou odbornou 
porotou, která jejich díla hodnotila. Ve 14.00 
začalo vyhlášení soutěže za doprovodu slav-
nostních fanfár v kapli na brandýském zám-
ku. Nina Kropáčková obsadila ve své kategorii  
6.–9.  tříd úžasné druhé místo. Doubravka  
Pechová získala jako jediná ze všech účastní-
ků cenu Knihovny Eduarda Petišky. Děvčatům 
velmi gratulujeme a doufáme, že je budou při 
psaní doprovázet i další úspěchy.

Lucie Černohorská

Flag fotbal – 3. místo v okrese
Dne 18. května 2022 se na stadionu SK Spartak 
v Příbrami uskutečnil turnaj ve flag fotbale. Do 
turnaje bylo přihlášených šest družstev – dva 
týmy ZŠ Březové Hory, dva týmy ZŠ Nečín, ZŠ 
28.  října a my, ZŠ Dobříš. Turnaj probíhal systé-
mem „každý s každým“ a hra probíhala součas-

ně na dvou hřištích. Naším prvním soupeřem 
byl tým Březové Hory 1. Naši chlapci ve složení  
Lukáš Micka, Ondřej Schneider, Jan Černý (všich-
ni 8.A), Jonáš Marek, David Bartoš (oba 8.B),  
Tadeáš Stibor, Tomáš Koten, Matyáš Lohr (všich-
ni 9.A), Štěpán Kvapil, Tobiáš Rezek, Petr Knejzlík 
a Jakub Doležal (všichni 7.C) do zápasu naskočili 

2. místo v recitační soutěži
V pondělí 30. května se konala recitační soutěž 
v Památníku Karla Čapka na Strži. Naši školu 
reprezentovala v první kategorii Kateřina Kai-
serová z 2.D, ve druhé kategorii Samuel Kadlec 
ze 3.A a ve třetí kategorii Anička Hamerníková 
z 5.B. Konkurence byla veliká a Aničce Hamer-
níkové se podařilo získat ve své kategorii krásné 
druhé místo. Moc gratulujeme a všem třem dě-
kujeme za účast.

Kateřina Šindelářová

Výstava Kráčíme Evropou
Dne 16. května proběhla v Konírně dobříšské-
ho zámku slavnostní vernisáž výstavy nazvané 
Kráčíme Evropou. Výstavu svým krásným vy-
stoupením zahájili mladí hudebníci zpěvem 
a hrou na flétny, ukulele a kytary. Následně si 
vzal slovo pan ředitel školy Jaroslav Motejlek, 
starosta města Pavel Svoboda a za všechny 
autory výtvarných prací výstavu uvedla Eva 
Skalická.

Svá díla zde vystavují malí i větší umělci od 1. do 
9. ročníku. A jak už název výstavy napovídá, 
hlavní linkou, která spojuje vystavené práce, 
je Evropa. Každý z vystavujících ročníků si po-
tom vybral své téma, kterému se dále věnoval. 
Máme tak příležitost nahlédnout očima dětí 
do historie i současnosti Evropy.
Děkujeme všem dětem, které se nadšeně pus-
tily do tvořivé práce, a jejich vyučujícím, kteří 
s nimi tuto výstavu připravili.

Jana Universalová

Tajemství staré bambitky
Školní rok se přiblížil ke konci a to znamená, že 
děti z dramatického kroužku byly připraveny 
představit své vystoupení v KD Dobříš. Letos pod 
vedením paní vychovatelky L. Petrlíkové připravi-
ly zpracování pohádky „Tajemství staré bambitky“, 
které ve třech dnech zhlédli nejen žáci naší školy, 
ale i děti z dobříšských MŠ, MŠ a ZŠ Stará Huť i tří-
dy 2. ZŠ Dobříš. Závěrečné odpolední vystoupení 
bylo věnováno rodičům i široké veřejnosti.
Děti z dramatického kroužku předvedly výbor-
nou spolupráci a neuvěřitelné herecké výkony. 
Vystoupení sklidilo velký úspěch a všem divá-
kům vykouzlilo úsměv na tváři.

Ludmila Petrlíková

Květen a konec školního roku v ZŠ Dobříš, Komenského nám. 35

opravdu bojovně. Týmu z Březových Hor nedali 
žádný bod zadarmo, ale i přes skvělý počáteční 
výkon chlapci velkému tlaku nakonec podlehli. 
Druhý zápas nás čekal proti týmu Nečín 1. Tento-
krát naši na hřišti předvedli všechen svůj talent, 
který v nich tkví, a proto zápas skončil jednoznač-
ně 60:0 v náš prospěch. Poté nás čekal třetí, před-
poslední zápas proti Březovým Horám 2. Pokud 
máte rádi opravdové napětí, o hodně jste přišli. 
Tento zápas byl velmi napínavý a nevyzpytatelný, 
hoši na hřišti nechali vše, co mohli. Zápas dokon-
ce dospěl k nečekanému prodloužení s hrou, kte-
rá se ve sportovní hantýrce nazývá „náhlá smrt“. 
Bohužel ani podruhé jsme tento tlak neustáli, 
a  tak jsme tento zápas prohráli s jen velice těs-
ným rozdílem. Nakonec náš tým čekal poslední 
soupeř – Nečín 2. Do zápasu jsme naskočili s jis-
tou dávkou sebevědomí, a proto jsme soupeře 
ze začátku možná i trochu podcenili. Tento zápas 
doprovázely asi největší emoce z celého turnaje. 
Nakonec ale naši kluci ještě naposledy sebrali po-
slední zbytek sil, využili nacvičených taktik, a tak 
se povedlo i poslední tým porazit s výsledkem 
25:20. Na tomto turnaji jsme tedy celkově obsa-
dili krásné třetí místo. Chlapcům moc gratuluje-
me a děkujeme za chvályhodný výkon v tomto 
netradičním sportu.

Lucie Černohorská
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Dvě vydařené akce žáků 2. stupně
Na den 1. 6. připadá Mezinárodní den dětí, 
a tak žáci z 8.A a 7.C připravili pro děti ze 4. MŠ 
dopoledne plné her a zábavy. Na deseti stanovi-
štích plnily děti různé úkoly, třídily barvy a tvary, 
probíhaly slalom, házely na cíl, skákaly v pytli, 
lovily rybičky, malovaly, lepily a mnoho další-
ho. Při závěrečném slavnostním vyhodnocení 
získali malí šikulové medaile a něco sladkého. 
Medaile, sladkosti a velké poděkování si od-
nášeli i žáci, kteří se na přípravě tohoto dne 
podíleli.

Dne 2. 6. pak vyjeli žáci 8.A a 9.A na Veletrh 
vědy 2022 do PVA Letňany, který byl pořádaný 
Akademií věd ČR. Po dvouleté pauze největší 
populárně-naučná akce v České republice před-
stavila na ploše více než osmi tisíc čtverečních 
metrů v  areálu výstaviště vědu ve všech jejích 
podobách a nabídla to nejzajímavější ze světa 
přírodních, technických, humanitních i  spo-
lečenských oborů. Žáci si na trenažeru měli 
možnost vyzkoušet let stíhačkou, řídit robota, 
mnoho chemických pokusů, otestovat svou vůli 
či logické myšlení, ochutnat nápoj se suchým 
ledem či hmyzí dobroty. Obě akce se vydařily.

Ing. Mgr. Hana Petráková Hartmannová

ŠKOLY

Konec školního roku ve znamení 
výletů

V naší družině na 2. základní škole jsme na ko-
nec školního roku naplánovali hodně výletů. 
Nejvíce se vydařily výpravy za zvířátky. Několik 
oddělení navštívilo Zoopark v nedaleké Homoli. 
V krásném prostředí měly děti možnost nejen 
pozorovat, ale také krmit a hladit domácí i vol-
ně žijící zvířata – daňky, laně, muflony, prasátka, 
krávy, králíky atd. Potom si děti ještě pohrály na 
průlezkách a houpačkách a také opékaly buřty.
Další výprava byla hodně podobná. Starší děti 
navštívily Minizoo v Hulíně, kde jsou k vidění 
velbloudi, lamy, poníci, kozy a dokonce i vzácný 
bílý páv. I tam děti měly možnost zvířata krmit 
a některá menší i pohladit.
Děti se budou určitě na tato místa rády vracet 
– třeba o prázdninách se svými rodiči.

Dovolte mi, abych krátce shrnula letošní školní 
rok. Září znamenalo návrat do školních lavic, 
které ale přerušovaly vzápětí dosud nepoznané 
karantény a hybridní výuka. Na chvíli jsme se tak 
v některých třídách vraceli k počítačům a domá-
cí výuce. Druhé pololetí přineslo trvalý návrat 
k běžné výuce. Začalo to lyžařskými kurzy a po-
kračovalo plaváním, bruslením, řadou sportov-
ních akcí završenou windsurfingovým kurzem 
v Chorvatsku, ale i medailemi získanými v sou-
těžích. Žáci vyjeli na ekologický kurz, na řadu 
zajímavých exkurzí, ale i za hranice. Navštívili 

Rakousko, Slovensko, Německo, na podzim se 
chystáme do Anglie. Mile nás překvapili výbor-
nými výsledky v letošních olympiádách, kde se 
úspěšně probojovali do krajských kol. Účastnili 
jsme se republikových i mezinárodních projektů 
v rámci eTwinningu. A… prázdniny jsou tady! 

Školní rok je za námi a my přejeme našim žá-
kům, rodičům i vám čtenářům prázdniny plné 
slunce, klidu a pohody. 

Mgr. Bohumila Pallagyová, ředitelka školy

Návštěva dětí 2. ZŠ Dobříš  
v rakouských Alpách 
V červnu 2022 se skupina páťáků a šesťáků vyda-
la prozkoumat rakouské Alpy do oblasti Lungau. 
Měli jsme možnost navštívit nádhernou přírodu 
a kulturní i technické památky našich sousedů. 
První den jsme se vydali kabinkovou lanovkou 
na vrchol nad naším městečkem, vyjeli jsme do 
výšky přes 2 200 m. n. m. Další den jsme navštívili 
národní park PÖLLATAL, cestou jsme se zastavili 
v muzeu Porsche ve městě Gmünd. Poté násle-
doval park plný zvířátek a vyvrcholením dne bylo 
koupání pod alpskými štíty v Badeinsel v městěč-
ku Tamsweg. 
Druhý den jsme i přes deštivé počasí vyjeli kabin-
kovou lanovkou na horu Grosseck do výšky skoro 
2 000 m. n. m. Poté jsme došli na horskou chatu 
Speiereckhütte, navštívili hrad Mautendorf, kde 
jsme si vyzkoušeli na vlastní kůži, jak se žilo ve 
středověku. Také jsme mohli nakouknout v zá-
meckém muzeu do historie a kultury v kraji Lun-
gau a nakonec jsme se prošli okolo horské říčky. 
Třetí den našeho putování jsme zahájili na hoře 
Katschberg, kam jsme lanovkou vyjeli do výšky 
2 220 m. n. m. a kde jsme mohli zhlédnout krásná 

alpská panoramata. Prohlédli jsme si také horská 
jezírka, u nichž se na některých místech ještě 
nacházel sníh. Po obědě jsme sjeli do městečka 
Tamsweg, kde jsme si užili další slunečné odpole-
dne v malém aquaparku.
Náš poslední den jsme se pomalu začali loučit 
s rakouskými Alpami. Navštívili jsme ale ještě sol-
né doly u Salcburku, kde jsme zkoumali historii 
solných dolů, vyzkoušeli jsme, jak horníci sjíždí 
na kládách dolů k šachtám. Uprostřed nás čekala 
loď, která nás převezla přes solné jezero k důlní-
mu výtahu. Výtahem jsme dojeli nahoru k vláčku 
a společně zase vyjeli na povrch. 

Lucie Jindráková, MBA

Aktivity 2. ZŠ Dobříš
A jsou před námi prázdniny 
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Velká trnková expedice
Když se řekne expedice, mnoho z nás si předsta-
ví nějakou náročnou a nákladnou výpravu do 
neznámých končin s nejistou zárukou návratu. 
Možná, že letošní expedice, kterou jsme v Trnce  
pro žáky a žákyně uspořádali poprvé, by se 
i  obrazně k takové výpravě do neznáma dala 
přirovnat. Také pedagogové v Trnce při realizaci 
nového projektu čerpali ze zkušeností „cesto-
vatelů“, kteří se na tuto pouť vydali před nimi. 
Inspirace pochází ze škol, kde mají s expedicemi 
pro starší žáky bohaté zkušenosti a dlouhodobě 
zaznamenávají významný vliv této akce na roz-
voj žákovských kompetencí v takzvaném pro-
jektovém řízení.

Naší expedice se účastnila 6.–8. třída a žáci a žá-
kyně pracovali ve skupinkách napříč ročníky. 
Každá skupina měla jiné téma (např. sklářství, 
lyžování, bezobratlí, výtvarný plenér, fundrai-
sing, …) vztahující se pokud možno k regionu, 
ve kterém se odehrávala výjezdní část expedice. 
Ve vytvořených týmech si žáci a žákyně zvo-
lili kapitána a jeho zástupce a měli také svého 
pedagogického garanta, který dohlížel na prů-
běh a týmové dění. V prvním týdnu konání ve 
škole účastníci plánovali aktivity, které hodlají 
v terénu absolvovat, stanovovali si cíle a výstu-
py, které má jejich společná práce mít, vyráběli 
si potřebné nástroje a pomůcky, případně bu-
dovali teoretickou základnu ke svému bádání 
a průzkumu. Začátkem druhého týdne odjeli do  
Příchovic v Jizerských horách, kde vše, co si na-
plánovali, zrealizovali přímo na místě. Natáčely 
se rozhovory s pamětníky, malovalo se v plené-
ru, skupiny navštívily místa spjatá s tématem, 

badatelé pozorovali živočichy typické pro loka-
litu Jizerských hor a mnoho dalšího. Ve  třetím 
týdnu pak nasbíraný materiál žáci a žákyně upra-
vovali do podoby vhodné ke zveřejnění. Prezen-
tace expedičních výstupů se odehrála v  pátek 
24. června na půdě školy. Expedice byla koncipo-
vána tak, aby žáci pracovali co nejvíc samostatně 
a sáhli si na všechny aktivity projektového řízení 
– plánování, hospodaření s časem a materiálem, 
na význam komunikace a rolí v týmu, řešení kon-
fliktních situací, plánování výzkumu, stanovová-
ní hypotéz a jejich potvrzování, hledání souvis-
lostí s lokalitou, vyhledávání informací a jejich 
třídění, vytyčování cílů a kritérií jejich plnění, 
v neposlední řadě šlo také o umění improvizace 
a přizpůsobení se náhlým změnám na posled-
ní chvíli. Akce to byla náročná jak organizačně, 
tak energeticky pro všechny zúčastněné, ale po 
prvním ročníku můžeme konstatovat, že tento 
smysluplný a na zážitky a zkušenosti bohatý pro-
gram měl v mnoha ohledech velký přínos pro 
pedagogy i žáky a přáli bychom si, aby se i  do 
budoucna stal pevnou součástí harmonogramu 
trnkového školního roku.

Adéla Sauerová

Zprávy z Lidické
Červen byl v naší škole ve znamení uzavírání 
známek, hodnocení všech znalostí a dovedností 
žáků (a vlastně i pedagogického sboru), ale také 
školních výletů, divadel, projektů. A tak se napří-
klad vyrazilo do Prahy a děti si prošly „Národní 
a Staromák a Karlův most“, ale zbyl čas i na ob-
líbené pochoutky v „Mekáči“ a u zmrzlinových 
stánků, konala se ochutnávka ovoce a zeleniny, 
celoškolní výlet do Zeměráje…
Po vydání závěrečných vysvědčení se začaly 
třídy vyklízet, protože kdy jindy malovat než 
o prázdninách, kdy jindy mýt okna a přesazovat 
květiny…
Náš letošní rok byl plný převratů a změn, proto: 
Užívejme volna, slunce a prázdnin a díky všem, 
kdo s naší školou spolupracovali!

Mgr. Eva Burešová, ředitelka

Sportujeme na 2. ZŠ Dobříš
Sportovní kurz windsurfingu Chorvatsko 
27. 5. – 5. 6.

Tento ojedinělý zážitkový kurz plný sportovních 
dovedností byl opět po dvou letech covidové 
přestávky obnoven. Naši žáci se v přímořských 
podmínkách a na začátečnickém windsurfingo-
vém materiálu učili jízdu od břehu a zpět, obrat 
po větru, „halsu“, proti větru, „réčko“, dále jízdu 
na paddleboardu, sea kajaku, kajaku na divokou 
řeku, individuální výuku eskymáku na kajaku – 
1. polovinu zvládli bezpečně všichni, kteří esky-
máka vyzkoušeli, a nechyběly pravidelné ranní 
výběhy s rozcvičkou, rozcvička na paddleboar-
du a večerní nohejbalové turnaje. Aloha v příš-
tím školním roce!

Atletické závody – Štafetový pohár, 
Příbram 14. 6.
Na štafetových závodech v Příbrami se naši 
mladí atleti účastnili týmového štafetového zá-

vodu s doplňkovými disciplínami. 4× 1. místo!
1. závod štafet 5. tříd osmi závodníků a závodnic 
na 100 m (1. místo)
2. závod štafet 3. tříd osmi závodníků a závodnic 
na 100 m (1. místo)
3. závod štafet smíšených 3. a 5. tříd osmi závod-
níků a závodnic na 200 m (1. místo)
Doplňkové disciplíny:
Hod medicimbalem – 1. místo, 199 cm, Nikolas 
Bumba

Nejbližší sportovní akce naší školy: Víceden-
ní výlet vysokohorské turistiky Slovensko: Velká 
Fatra, olympijský běh, závody atletické všestran-
nosti pro žáky 1. stupně a v září už připravuje-
me sportovní kurzy v Českých Budějovicích pro 
6. ročník a pro 5. ročník na Nové Živohošti.

Michal Ciboch
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Divadelní představení o životě 
dospívajících
Žáci 2. stupně naší školy se zúčastnili tří diva-
delních představení v Divadelním ateliéru a Di-
vadle U22 Praha. První představení, které žáci 
viděli, se jmenovalo ČIK. Pojednává o čtrnáctile-
tém Maikovi, který je třídní podivín a nikdo mu 
neřekne jinak než Cvoky. 
Maik je z bohaté rodiny, která se o svého syna 
vůbec nezajímá, a jednoho dne potká excentric-
kého Čika, syna ruských přistěhovalců. Čik si s ni-
čím neláme hlavu, má pořádnou dávku odvahy 
i drzosti. V každé situaci si ví rady. Ukradne auto 
Ladu, kraksnu, co se sotva drží na kolech. A tak 
se tito dva hlavní hrdinové společně vydávají na 
cestu v ukradeném autě bez řidičského průka-
zu. Na své cestě potkají několik podobných lidí, 
jako jsou oni, a sbírají zážitky ze své cesty…

Probuzení jara je autorské uchopení klasické 
provokativní hry o jedné z nejhlubších změn 
v každém životě – dospívání. Příběh Melchiora, 
Moritze, Wendly a dalších, kteří čelí nejen pro-
bouzející se sexualitě a s ní související nejisto-
tě, ale také zápasí s nedostatkem porozumění 

rodičů, profesorů. Stále rostoucí tlak na výkon, 
zdrcující pocity a nedosažitelné ideály a zdá se, 
že pro zvlášť citlivé lidi není cesta ven…

Smečka – Vojtovi je 17 let. Kluk, který se nemůže 
vyhrabat z malérů, prošel si děcákem, náhrad-
ní rodinou i pasťákem. Jak bude vypadat jeho 
budoucnost? Bude patřit mezi „špínu“? Patolo-
gický nevychovanec, mladý kriminálník, nebo 
dostane svoji šanci? O tom všem je divadelní 

představení, ve kterém nechybí nejrůznější slan-
gové výrazy, které současná generace žáků veli-
ce často používá, a tudíž ji vůbec nepohoršují…
Všechna tři divadelní představení byla velice 
poučná a z běžného života dospívajících mla-
dých lidí. Každý z žáků si v nich jistě najde část 
z vlastního života. S čím se setkali, jak se zacho-
vali, a mohou se díky těmto představením snad 
ponaučit z vlastních chyb.

Mgr. Martina Patriková, DiS.

ŠKOLY

2. MŠ Dobříš: Školní rok 
uběhl jako voda…
V průběhu celého školního roku 2021/2022 se 
nám ve 2. mateřské škole podařilo realizovat 
velké množství zajímavých aktivit, které zpest-
řovaly školní vzdělávací program a přispívaly ke 
všeobecnému rozhledu našich nejmenších.
Škola byla vybrána Vzdělávacím institutem 
Středočeského kraje do celoročního projek-
tu zaměřeného na polytechnické vzdělávání, 
s  motivačním názvem Rok s dědou Nepose-
dou. V průběhu deseti projektových dní se děti 
prakticky seznamovaly s řemesly našich předků. 
Učily se zahradničit, chápat význam vody pro 
přírodu a člověka. Seznamovaly se s prací vče-
lařů, rybářů, výrobou knih, prakticky si vyzkou-
šely zpracování obilí, nakládaly bylinky, učily se 
chápat, co je regionální produkt, chytré naku-
pování. Škola získala k těmto aktivitám zdarma 
množství pomůcek a kvalitního výchovně-vzdě-
lávacího materiálu. Na zahradě školy máme 
mimo jiné nové záhony, kompostéry, vysázené 
ovocné stromy a keře a velkokapacitní nádobu 
na využití dešťové vody k zálivce.
V průběhu roku jsme mimo jiné nezapomněli 
oslavit den sv. Václava a podzimní Den stromů. 
V prosinci školu navštívil Mikuláš se svojí dru-
žinou. Z důvodu zhoršené epidemické situace 
s  covidem-19 nebylo možné uspořádat pravi-
delné vánoční posezení dětí a rodičů přímo 
v  mateřské škole, ale i s tím jsme si poradili.  
Vánoční atmosféru jsme natočili a rodičům pře-
dali alespoň zprostředkovaně po internetu.
Na škole každoročně realizujeme sběr kaštanů 
a hliníku. Celý rok se věnujeme u předškolních 
dětí seznamování s anglickým jazykem, ve zvý-
šené míře hudebně-pohybovým aktivitám, kte-
ré doplňujeme o návštěvy ZUŠ v Dobříši. Ve zvý-
šené míře pracujeme s dětmi s odloženou školní 
docházkou a dětmi nadanými. V průběhu roku 
jsme spolupracovali i s místními základními ško-
lami. Každé pondělí jsme využívali tělocvičnu 
v ZŠ Lidická k realizaci projektu cvičení se Soko-
lem – Svět nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky. 

Základů práce s počítači jsme mohli využívat při 
návštěvách počítačové učebny v 2. ZŠ Dobříš. 
Objevovat a zkoumat nás bavilo v učebnách 
chemie a fyziky v 1. ZŠ Dobříš.
Několikrát jsme se podívali do pražského diva-
dla Gong a divadla v Příbrami.
Po dvouleté pauze děti vystoupily opět na Dob-
říšských májových slavnostech s hudebně-ta-
nečním programem Broučci. 
Ve druhém pololetí jsme se věnovali i výuce 
plavání pod vedením instruktorů v příbramské 
plavecké škole, základům bruslení. Využili jsme 
i nabídky návštěvy mobilního dopravního hřiš-
tě, kde se děti prakticky seznamovaly se základy 
bezpečnosti při pohybu na ulici.
Závěr školního roku byl věnován řadě celoden-
ních výletů. Návštěva pražské zoologické zahra-
dy byla pro děti silným zážitkem, stejně jako ná-

vštěva Pražského hradu a okolí s profesionální 
průvodkyní. 
Nové poznatky a vědomosti děti získávaly i při 
návštěvě rozsáhlého areálu Záchranné stanice 
v Hrachově.
Ke slavnostnímu loučení dětí se školním rokem 
samozřejmě patřilo fotografování a pasování 
dětí na školáky. To vše se událo na zahradní slav-
nosti v areálu MŠ dne 15. 6. 2022 za účasti široké 
veřejnosti. Současně jsme si připomněli i 55. vý-
ročí založení 2. mateřské školy v Dobříši.
Co říci závěrem? Další školní rok je za námi. 
Dětem přejeme krásné prázdniny, budoucím 
školákům úspěšný vstup do nové etapy jejich 
života a mateřské škole do dalších let spokojené 
děti i rodiče.

Za kolektiv zaměstnanců 
R. Chovanečková, ředitelka školy



16 | DOBŘÍŠSKÉ LISTY ŠKOLY

Slavnostní pasování 
předškoláků ve 4. MŠ 
Dobříš s kouzelným 
překvapením
Středa 15. června byl den, který ve 4. MŠ Dobříš 
patřil budoucím školákům. 
Pasování předškoláků na prvňáčky probíhalo ve 
velmi slavnostním duchu. Programem provádě-
la všechny přítomné děti, ale i některé rodiče 
paní ředitelka Andrea Hornová. Všechny děti, 
které po prázdninách usednou v lavicích škol, 
byly postupně starostou města Pavlem Svobo-
dou pasováni oficiálně na prvňáčky. 
Děti ke slavnostnímu pasování nastupovaly po-
stupně a kromě šerpy převzaly z rukou zástupců 
města a paní učitelek také pamětní list a svou 

první knihu na čtení. Jejich mladší kamarádi jim 
pak s nadšením tleskali a mávali. 
Již tradičně vypustily děti opouštějící školku 
svůj balónek jako symbol začátku další životní 
etapy. 
Slavnostním pasováním však program pro před-
školáky nekončil. Děti se totiž přesunuly do zá-
mecké restaurace, kde si vychutnaly rozlučkový 
zmrzlinový pohár. Po návratu pak na všechny 
čekal vstup nástupištěm 9 a 3/4 do kouzelného 
světa, kde je čekala prostřená tabule.
„Po společném obědě pak děti vstoupily do světa 
kouzel a s nadšením se vrhly do plnění čaroděj-

nických úkolů. Kouzelnou atmosféru dotvářely 
edukační pomůcky, které školce poskytla firma 
MERU SPORT, se kterou školka zahájila úzkou spo-
lupráci,“ prozradila paní ředitelka Andrea Horno-
vá k odpolednímu programu, který byl pro děti 
připraven jako překvapení.
„Děti okusily netradiční formy vzdělávání a celé 
odpoledne si moc užily. Nám všem z kolektivu MŠ 
jsou odměnou rozzářené dětské oči a úsměv na 
tváři. Naši školáci budou navždy vepsáni do na-
šich srdcí,“ dodala za celý kolektiv 4. MŠ – Spoko-
jené školy Dobříš její paní ředitelka. 

Zpracovala DH

Ředitelka 5. MŠ Dobříš Jitka Šedivá se po letech 
loučí se školkou, kolegyněmi i dětmi

Celý svůj profesní život strávila paní ředitel-
ka Jitka Šedivá mezi dětmi v mateřské ško-
le v Dobříši. Do školky nastoupila jako paní 
učitelka po mateřské dovolené a poté zůsta-
la v 5. MŠ Dobříš i jako ředitelka. Ve školce 
na Větrníku tak strávila celých 43 let, z toho 
31 jako ředitelka školy. Za tu dobu vychovala 
několik generací dětí, zažila několik vedení 

města, nejrůznější změny systémů ve škol-
ství i v politice a jako paní učitelka i ředitelka 
poznala tisíce dětí z Dobříše i okolí. Dnes se 
pomalu s touto funkcí, ale také se svou škol-
kou, kolegyněmi a dětmi loučí…

Proč odcházíte z pozice ředitelky 5. MŠ 
Dobříš?
Jsem vděčná za to, že jsem mohla v životě dě-
lat to, co mě bavilo, naplňovalo a co jsem měla 
ráda. Moje práce mě stále baví, i když už přeslu-
huji sedm let. Odcházím do důchodu z vlastního 
rozhodnutí, které jsem udělala již dříve. Až můj 
nejmladší vnuk půjde do školy, já odejdu do dů-
chodu.

Budete se do školky na Větrníku vracet třeba 
jako pomocná síla? 
Školkou mi prošlo několik generací, ráda na 
všechny vzpomínám. Nové paní ředitelce přeji 
hodně úspěchů a samozřejmě jsem připravená 
poskytnout potřebné rady, pokud je bude po-
třebovat. 

Co pro Vás bylo za dobu ředitelování nej-
těžší?
Když se mám ohlédnout na to, co na mém ředi-
telování bylo nejtěžší, pak by to byla doba ko-
lem výstavby nového pavilónu MŠ.

Na co za tu dlouholetou pracovní éru ve škol-
ce vzpomínáte nejraději? 
No přece na děti! Mám radost, když se dětem ve 
školce líbí, chodí k nám rády a máme pozitivní 
ohlasy od rodičů, všem tímto děkuji za přízeň, 
kterou projevovali mateřské škole.

Závěrečné slovo paní ředitelky Jitky Šedivé…
Na závěr bych chtěla zdůraznit, jak moc si vážím 
práce všech mých zaměstnanců jak pedagogic-
kých, tak provozních a chtěla bych jim opravdu 
moc poděkovat za to, co pro děti dělají.
Děkuji, že jsem mohla tak dlouho pracovat 
v  přátelské atmosféře, která má velký vliv na 
chod celé mateřské školy. 
A na co se těším? Mám šest vnoučat, takže ně-
jaký čas budu trávit s nimi a jinak se těším na 
vše, co přijde.

Zpracovala DH
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Léto s lesní školkou JSEM LESEM
Dobříšská lesní školka JSEM LESEM brzy zakončí už svůj pátý školní rok 
společnou slavností, která v sobě snoubí tajemnou svatojánskou noc 
spolu s pasováním našich předškoláků na školáky. V průběhu prázdnin se 
budeme také těšit na děti z okolí, které s námi budou objevovat tajemství 
přírody na příměstských táborech. Několik volných míst je ještě v srpno-
vém termínu 15.–19. 8. 2022, který se ponese v duchu hledání své silové 

léčivé rostliny s aromaterapeutkou Markétou a je určený dětem od pěti 
do dvanácti let.
Od září přivítáme nové kamarády v našem lesním klubu, kde se uvolnila 
dvě místa pro děti od tří do šesti let, které si rády užívají radosti v náručí 
maminky Země. Více informací najdete na www.skolavlese.cz.

Barbora Pecháčková Uchytilová

Konkurzní řízení na pozici ředitele/ky ZŠ Lidická 
se konalo z důvodu končícího funkčního šesti-
letého období Mgr. Evy Burešové. Do řízení se 
přihlásilo 5 uchazečů. Jeden z uchazečů nedodal 
všechny požadované náležitosti přihlášky, tedy 
nepostoupil do dalšího kola, a jedna z uchaze-
ček během řízení odstoupila. Ústních pohovo-
rů se účastnily 3 uchazečky. Komise doporučila 
a rada města zvolila paní Mgr. Michaelu Fejtovou 
od 1. 9. 2022 novou ředitelkou. Paní Fejtové jako 
nové ředitelce školy přeji hodně úspěchů, pevné 
nervy, spokojené nejen žáky, ale i jejich rodiče, 
a v neposlední řadě spokojený a spolupracující 
kolektiv zaměstnanců školy. Škola slaví v letoš-
ním roce 80. výročí, tak věřím, že paní ředitelka 
přispěje k dalšímu pozitivnímu rozvoji školy.

Děkuji Evě Burešové za její aktivní přístup, za 
práci s a pro žáky, za zajištění chodu školy. Evě 
přeji do dalších pracovních let hodně úspěchů, 
klidu a radosti.

Konkurzní řízení na pozici ředitele/ky 5. MŠ bylo 
vyhlášeno na základě rozhodnutí současné paní 
ředitelky. Jitka Šedivá se rozhodla odejít do za-
slouženého důchodu. Na tuto pozici se přihlá-
sila pouze jedna uchazečka. Komise doporučila 
a  rada města zvolila paní Janu Trombíkovou od 
1. 9. 2022 novou ředitelkou. Jana Trombíková ve 
školce působí od 1. 1. 1994 jako učitelka, chod 
školky a kolegyně zná, jak zmínila při konkurzu, 
ráda bude pokračovat a rozvíjet školku v nastave-
ném duchu. Přeji všem ve školce, dětem, rodičům 

Dagmar Mášová: Poděkování za školní rok 2021/2022
Je za námi další náročný školní rok. Potkala se 
v něm epidemická opatření spojená s covidem 
a napadení Ukrajiny. Téměř ze dne na den jsme 
přestali řešit testy, očkování, izolace a přišlo ře-
šení otázky ukrajinských uprchlíků – okamžitá 
pomoc, ubytování, zajištění základních potřeb, 
vzdělávání dětí. Pomoc a různá doporučení ze 
strany státu v prvních týdnech byla dost podob-
ná opatřením, která byla v době začátku covido-
vé epidemie. 
Spousta ukrajinských rodičů řeší krom útěku 
do bezpečí vzdělávání dětí. Děti, pokud to bylo 
možné a dostupné, pokračovali v online výuce, 
kterou zajišťovaly ukrajinské školy. Nutné bylo 
vzhledem k traumatu, které děti mají za sebou, 
jejich zapojení do zdravého dětského kolektivu. 
Bohužel místa ve školkách jsou obsazena dob-
říšskými dětmi a není volná kapacita na přijetí 
ukrajinských dětí. Na základě dodatečných zápi-
sů nebylo přijato do dobříšských školek žádné 
z dětí, které přišly od února se svými matkami, 

babičkami z Ukrajiny na Dobříš. Vznikla adap-
tační skupina pro děti 3 až 6 let, kde bylo zapsá-
no 15 dětí. Některé děti již odcestovaly zpět na 
Ukrajinu, některé se přestěhovaly. 
Chci na tomto místě velice poděkovat paní ředi-
telce Pallagyové, jejím zástupkyním paní Kašpa-
rové a Kvídové, pedagogům, asistentům, pra-
covnicím a pracovníkům jídelny a všem dalším 
zaměstnancům 2. ZŠ Dobříš za jejich pomoc, 
vstřícnost, ochotu a trpělivost. Personál školy 
svým přístupem velmi pomohl 53 dětem a jejich 
většinou maminkám se zápisem a integrací dětí. 
Děkuji moc dětem, že přijaly do svých kolektivů 
nové kamarády.

Přeji všem zaměstnancům dobříšských školek, 
škol, rodičům a dětem radostné prázdniny, hod-
ně odpočinku, skvělých zážitků a dobrodružství. 
Buďte na sebe opatrní, ať se ve zdraví v plné síle 
v září opět setkáme.

Dagmar Mášová, místostarostka

Konkurzní řízení pro dobříšské školy
V květnu proběhla dvě konkurzní řízení na obsazení pracovního místa ředitele/ky 
Základní školy Lidická Dobříš a 5. mateřské školy Dobříš

i zaměstnancům, ať jsou dál a stále spokojeni. 
Jitka Šedivá nastoupila do 5. MŠ jako učitelka 
v září 1981. Prvního ledna 1991 byla jmenová-
na jako ředitelka a éra jejího ředitelování končí 
po dlouhých 31 letech. Za tu dobu prošlo „její“ 
školkou mnoho Dobříšáků. V letošním roce 
byla u zápisu na 5. MŠ třetí generace z jedné 
rodiny, to o něčem vypovídá. Ráda bych se zde 
rozepsala o krásné osobní zkušenosti, kterou 
naše rodina se školkou má, ale to se nehodí. 
Vzpomínám na besídky, odjezd na školku v pří-
rodě, děkuji za skvělý přístup a atmosféru ve 
školce, vše šlo jako po másle. Prostředí a atmo-
sféra ve školce byla vždy laskavá a milá. Věřím, 
že to není pouze můj dojem. Milá Jitko, za vše 
obrovský dík, užívej si ve zdraví a radosti svá 
vnoučata, cestuj a měj se krásně.

Dagmar Mášová, místostarostka
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Knihovna: o prázdninách otevřeno! A divadlo letos dvakrát
Milí čtenáři a návštěvníci knihovny, po celé 
prázdniny je knihovna otevřena v letním režimu:

KNIHOVNA O PRÁZDNINÁCH:
Obě půjčovny (pro děti i pro dospělé) jsou od 
1. 7. do 31. 8. otevřeny takto:
úterý 8.00–18.00, středa 8.00–17.00,
sobota 9.00–12.00, v pátek 1. 7. je tedy knihov-
na již zavřena.
Ve dnech státních svátků – úterý 5. 7. a středa 
6. 7. – je knihovna zavřena.

Jako každý rok, i letos vám v srpnu nabídneme 
dvě krásná divadelní představení v příjemném 
prostředí anglického parku:

SUPERKLUK – čtvrtek 11. 8. od 17.00 v anglic-
kém parku dobříšského zámku

Divadelní představení skvělého Studia Damúza 
vypráví příběh jedné supertřídy, ve které super-
spolužáci prožívají superdobrodružství. Až do té 
doby, než k nim propadne Miloš, který už není 
tak úplně super… Nemusíš být zrovna Super-
man, Spiderman nebo Batman. Stát se super-
hrdinou může úplně každý! Hrají Vítek Maštalíř, 
Tomsa Legierski a velcí loutkoví superkluci a su-
perholky. Vhodné pro děti od 5 do 555 let. Vstup-
né 90 Kč. V případě silně nepříznivého počasí se 
představení koná v zámecké Konírně.

PINOCCHIO – čtvrtek 25. 8. od 17.00 v anglic-
kém parku dobříšského zámku
Víťa Marčík ml. a Slávek Nečunajev (Divadlo 
Já  to jsem) vás pobaví dobrodružstvími dřevě-
ného panáčka Pinocchia dle knihy Carla Collodi-
ho. Věřili byste, že tento příběh baví děti i dospě-
lé už téměř 140 let? Jsou věci, které si musíme 
často připomínat: třeba to, že se nelže a že z nás 
budou pořád jenom dřevění panáčci, pokud se 
budeme starat jen sami o sebe. Vhodné pro děti 
již od 3 let, ale zaručeně velmi pobaví i dospělé. 
Vstupné 100 Kč. V případě silně nepříznivého 
počasí se představení koná v zámecké Konírně.

A co po prázdninách? Na nic nečekáme, 
začínáme proklatě rychle:

HERNÍ VÍKEND V KNIHOVNĚ – pátek 2. 9. od 
18.00 / sobota 3. 9. od 10.00

Harmonogram turnajů upřesníme na našem 
webu a fb. Startovné: 50 Kč za turnaj, slevy pro 
přihlášené. Hodnotné ceny od distributorů 
a knihovny! Spaní v knihovně možné.

KNIHOMRNĚ – pondělí 5. 9. od 10.00

Speciální program pro děti (zejména) od 0 do 
5 let s rytmy, říkankami, písničkami, pohádkou 
a pohybovými i dalšími různorodými prvky pra-
videlně jednou měsíčně, vstup volný. Ozvěte se 
nám na knihovna.dobris@seznam.cz, popř. na 
tel. č. 777 299 044, nabídneme vám místo ve 
skupině se stejně starými dětmi.

VÝTVARNÁ DÍLNA S JÍŤOU: VESELÁ MUCHO-
MŮRKA – pondělí 5. 9. od 12 do 17 hodin

Stačí dát si ji na stůl a hned budete mít dobrou 
náladu! Vyrobit ji není těžké a Jíťa vám pomůže. 
Vstup volný, materiál zdarma.

BALENÍ UČEBNIC ATYPICKÝCH FORMÁTŮ
– středa 7. 9. od 12 do 17 hodin
Pomůžeme vám zabalit učebnice, které se ne-
vejdou do typizovaných obalů. Cena za materiál 
10 až 15 Kč / kus.

SKÁCEL SE SVĚT? – KDO VYHRÁL???
Letošní ročník naší literárně-výtvarné soutěže, 
věnované odkazu básníka Jana Skácela, byl 
velmi plodný. Přijali jsme více než 70 literárních 
a téměř 200 výtvarných prací, vesměs velmi 
dobré až vynikající úrovně. Do soutěže přispě-
ly děti předškolního i školního věku, teenageři, 
dospělí, ba i „hodně dospělí“ – nejstarší autorce 
je 80 let. Zatímco v literární sekci tvořili dospělí 
plnou polovinu přispěvatelů, v sekci výtvarné 
děti a dospívající naprosto převažovali. Právě 
teanageři byli letos nejpočetnější přispěvatel-
skou skupinou. Za úspěch soutěže vděčíme do 
velké míry mnoha školám i zájmových kroužků 
různých typů z celé republiky, což pro nás bylo 
velmi příjemné překvapení.

První cenu v literární sekci získala paní Jana Mar-
cinková Smolová (1979) z Klatov, druhou příčku 
obsadila patnáctiletá Eliška Hanáková z Třebíče 
a třetí místo patří paní Evelíně Koubové (1961) 
z Chrástu u Plzně.
V kategorii výtvarné se na nejvyšší schůdek 
dostal jednadvacetiletý student Michal Vojtík 
z Prahy s vynikající bustou Jana Skácela. 
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O druhou cenu se podělila skupinka tří pl-
zeňských děvčat s patnáctiletou dívkou z Os-
travy: devítiletá Barbora Pilíková, stejně stará 
Anna Smolíková a o rok starší Marie Vlčková 
společně vytvořily krásnou plastiku velryby, 
polykající plavčíka Jana; Francesca Mackrill 
porotu okouzlila invenčním obrazem, vytvo-

řeným kombinovanou technikou. Třetí místo 
pak patří dohromady hned třem výhercům: 
paní Berenice Haladové (1968) z Prahy, třinác-
tileté Nikol Linhartové z Kamenice nad Lipou 
a panu Ladislavu Vaďurovi (1957) ze Staré  
Tenice u Uherského Hradiště.

Zvláštní ceny získala dvě kolektivní díla: krásné 
autorské knihy žáků třídy 7.A Základní školy 
Dobříš, Komenského náměstí, a žáků 9. třídy 
Waldorfské školy Příbram.
Výherci převzali bohaté finanční, knižní i věcné 
ceny na slavnostním vyhlášení výsledků soutěže 
z rukou předsedy poroty – oblíbeného spisovatele 
Miloše Kratochvíla, ředitelky knihovny a zástupky-
ně firmy Doosan Bobcat EMEA, s. r. o. Tato společ-
nost soutěž podpořila částkou 15 000 korun.
Vítězné práce najdete na webových stránkách 
knihovny a do 14. srpna si můžete v knihovně 
prohlédnout krásnou výstavu z výtvarných pří-
spěvků soutěže.

SKÁCEL SE SVĚT? – výstava soutěžních prací 
do 14. 8.
Jan Skácel dodnes inspiruje děti i dospělé – přijď-
te se podívat! Výstava rozhodně stojí za vidění.

Milí čtenáři, užijte si skvělé léto a nezapomeňte, 
že v naší knihovně najdete také spoustu prů-
vodců, map a cestopisů!

Romana Bodorová

Celou slavnostní mši svatou pak provázely od 
začátku až do konce krásné tóny varhan, na kte-
ré hrála Ivana Kylarová. Slavnostní a velmi pří-
jemná atmosféra prostoupila celým kostelem. 
Doslova za srdce chytal všechny přítomné úžas-
ný pěvecký výkon pana Lukáše Hynka a nád-
herné tóny trubky doplněné o zvuk tří fléten, 
které hladily člověka po těle i duši. V samotném 
závěru mše za všechny z dobříšské farnosti pro-
mluvila paní Dostálová, která připomněla, jak to 
vlastně s varhany v Dobříši bylo, a poděkovala 
panu Kylarovi za jeho práci.

„Dlouhotrvající provizorní stav na kůru kos-
tela, na kterém byly umístěny zapůjčené malé 
varhany, velmi omezoval působení chrámo-

vého sboru. Proto bylo v květnu 2014 roz-
hodnuto, že bude vypracován návrh na nové 
varhany, čehož se ujal člen pastorační rady Ivo 
Kylar,“ uvedla v úvodu své řeči paní Dostálová.

Nové varhany postavila dílna Kánský–Brach-
tl z  Krásné Loučky u Krnova za celkovou cenu 
4 291 870 Kč. Varhany mají dva manuály, mecha-
nické traktury, 15 rejstříků a asi 1 000 píšťal. Práce 
na stavbě nástroje započaly 17. listopadu 2021 
a probíhaly až do druhé poloviny prosince 2021. 
Během nich došlo k vyzdvižení všech dovezených 
dílů varhan na kůr kostela a následně nastala mon-
táž varhanního stroje do původní skříně. I  přes 
značně nízké teploty v kostele probíhalo intono-
vání a ladění píšťal panem Brachtlem a intoné-

rem panem Henychem. Varhany byly nakonec 
odzkoušeny organologem Štěpánem Svobodou 
a 21. prosince 2021 předány do užívání dobříšské 
farnosti za přítomnosti p. Mgr. Jaromíra Kánské-
ho, Josefa Brachtla, Štěpána Svobody, Ivo Kylara 
a P. Angela Scarana.

Při svém závěrečném slovu pan Kylar nezapo-
mněl znovu poděkovat všem dárcům, podporo-
vatelům, ale i své ženě, která mu po celou dobu 
byla oporou. Zároveň také všem přítomným 
ukázal pamětní desku se jmény všech dárců, 
která bude vložena do varhanní skříně na pa-
mátku pro další generace. Nové varhany totiž 
budou v kostele Nejsvětější Trojice v Dobříši 
hrát lidem další desítky, a možná i stovky let… 

Za svou práci a neutuchající elán při shánění fi-
nančních prostředků na tento velkolepý projekt 
sklidil pan Ivo Kylar v neděli v kostele Nejsvětěj-
ší Trojice v Dobříši velký potlesk a mnoho slov 
uznání.

Zpracovala DH

Nové varhany v kostele Nejsvětější Trojice v Dobříši 
požehnal pražský biskup
V neděli 12. června 2022 na svátek Nejsvětější Trojice se v dobříšském farním kostele konala slav-
nostní poutní mše svatá s žehnáním varhan. Nové varhany požehnal emeritní biskup pražský 
Mons. Karel Herbst SBD, který ve svém kázání všem přítomným připomněl, jak důležitou roli var-
hany a varhanní hudba v kostelech mají. Ve svém proslovu dále pan biskup přiznal, že si myslel, že 
nové varhany byly do dobříšského kostela darovány. Když však slyšel, co vše za jejich stavbou stálo 
a jak dlouho trvalo shromáždění potřebné finanční částky k realizaci celého díla, byl z dobrovolnosti 
a nadšení lidí z Dobříše i okolí doslova dojatý.
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Festival hudby v lokalitě nádherného 
dobříšského zámku otevře své brány ve 
dnech 10.–14. srpna.

Dramaturgii večera nám blíže přiblížili Jaro-
slav Svěcený a Zdeňka Žádníková

JS: Zahajovací Galakoncert v parku (středa 10. 8.) 
bude natáčet Český rozhlas a diváky zavede do 
18. století v prostředí nově zrekonstruovaného 
francouzského parku. Při poslechu hudby W. A. 
Mozarta a jeho předchůdců se naskytne jedi-
nečná příležitost pohledu na dobříšský zámek 
ve stylu koncertů ve vídeňském zámku Schön-
brunn.
První festivalový večer nabídne nádhernou Kon-
certantní symfonii Es dur pro housle, violu a or-
chestr W. A. Mozarta s fenomenálním violistou 
Karlem Untermüllerem a komorním orchestrem 

Virtuosi Pragenses, árie ze známých Mozarto-
vých a Vivaldiho oper v podání sopranistky Hany 
Jonášové, sólistky Státní opery v Praze. Mozart 
zazní i ve skladbách pro housle a klavír, na který 
zahraje Lucie Tóth. Pestrou dramaturgii dovrší 
slavný houslový koncert a moll J. S. Bacha, hraný 
na dobové housle z 18. století. Posluchači určitě 
ocení i pohled na interprety ve francouzském 
parku, za kterými se bude vyjímat majestátní 
budova dobříšského zámku. Originální průvod-
ní slovo bude opět patřit Zdeňce Žádníkové.
Hvězdná obloha nad námi, kolem nás a v nás 
nadčasová hudba.

O den později (čtvrtek 11. 8.) bude celý večer 
věnován nově zrekonstruovaným dobříšským 
varhanám v kostele Nejsvětější Trojice, který se 
nachází v těsném sousedství zámku. 
Ve Varhanní slavnosti uslyšíte jednoho z našich 
nejlepších varhaníků současnosti Pavla Svobo-
du, bude to bezpochyby jedna z velkých hudeb-
ních lahůdek druhého festivalového ročníku. 
JS: Varhaník Pavel Svoboda se mnou úzce spo-
lupracuje i na koncertních projektech, které 
podporují rekonstrukci historických varhan 
v  ČR. Proto velice ocenil opravu dobříšských 
varhan. Zazní nejen hudba J. S. Bacha, A. Vivaldi-
ho, A. Corelliho a dalších autorů, ale také citlivě 
vybrané autorské verše z básnické sbírky „Růže 
z Jericha“ v podání Zdeňky Žádníkové. Přijďte si 
poslechnout nové dobříšské varhany a nádher-
né italské housle Giuseppe Guarneriho z roku 
1737. Koncert bude natáčet TV Noe.

Od pátku do neděle bude program probíhat již 
na nádvoří zámku Dobříš. V pátek 12. 8. si diváci 
užijí slunečnou energii Argentiny. Ve znamení 
ohnivého tanga! se představí absolutní součas-
ná akordeonová špička (Markéta Laštovičková, 
Martin Kot, Martin Šulc, Viktor Stocker) spolu se 

Zámek Dobříš o prázdninách přivítá 2. ročník 
jedinečného hudebního festivalu
Po loňském úspěchu a nadšeném diváckém přijetí přivítá zámek Dobříš 2. ročník 
hudebního festivalu. Město Dobříš ve spolupráci s agenturou SUBITON Jaroslava 
Svěceného a pod záštitou hejtmanky Středočeského kraje paní Petry Peckové tak 
široké veřejnosti nabídne „nadupaný“ nejen hudební program. 

speciálním hostem – mistrem tanga a taneční-
kem flamenga Eduardem Zubákem s partner-
kou. Spolu s J. Svěceným zahrají emocemi na-
bitou hudbu Ástora Piazzolly, Gorky Hermosy, 
Richarda Galliana a dalších skladatelů.

Festivalová sobota 13. 8. nabízí program po celý 
den. Výstava Slavné italské housle 17.–20. stole-
tí v Konírně dobříšského zámku začíná v 11 ho-
din a nabízí dvě komentované prohlídky (11.00 
a  13.00) Jaroslava Svěceného, který je nejen 
houslista, ale zároveň i soudní znalec s meziná-
rodní působností v oboru smyčcové hudební 
nástroje. 
ZŽ: Na nádvoří zámku bude také od 11 hodin 
program pro celou rodinu – pohádka Kašpárek 
staví dům v podání oblíbeného divadelního 
spolku LokVar. Vloni měli velký úspěch u dětí 
i rodičů, letos přivezou hned dvě nové pohádky.

Na přání diváků sobotní program vyvrcholí 
v  19.30 hod. unikátním koncertním a divadel-
ním programem Na Vivaldiho!, kde se pod sce-
náristickým vedením herečky Dejvického diva-
dla Z. Žádníkové představí J. Svěcený a členové 
komorního orchestru Virtuosi Pragenses v roli 
hudebníků i herců. Celý večer budou na nádvoří 
zámku znít nádherné skladby tohoto italského 
hudebního velikána.
JS: Zdeňka zajímavě propojila interpretaci 
Vivaldiho hudby s moderní a vtipnou drama-
tickou formou. Nicméně všechna fakta jsou 
pravdivá. Zavřela se v knihovně a přečetla snad 
všechno, co kdy kdo věrohodně o Vivaldim na-
psal. Posluchači si tak nejen poslechnou slav-
né i minimálně známé skladby slavného ital-
ského velikána, ale také se dozvědí informace 
o mistrovi, a to velmi zábavnou a překvapivě 
neobvyklou formou. Vznikl tak „koncert v di-
vadle“ a  zároveň „divadlo v koncertě“. Já hraji 
nejenom Vivaldiho skladby jakožto houslista, 
ale Vivaldiho samotného… a rád bych zmínil, 
že různé herecké party mají všichni členové ko-
morního orchestru.
 
ZŽ: Nedělní program odstartuje rovněž v 11 ho-
din pohádka pro celou rodinu Matěj a čerti opět 
v podání divadelního spolku LokVar a poté se 
vše bude připravovat na závěrečný festivalo-
vý koncert – v 19.30 vystoupí spolu s Jarosla-
vem Svěceným mezinárodně proslulý orchestr  
Cigánski diabli ze Slovenska.
JS: Zazní průřez tím nejlepším, co máme ve 
svém repertoáru. K cimbálu zasedne jeden 
z  nejlepších hráčů na světě Ernest Szarközy, 
všichni členové bratislavského ansámblu jsou 
klasicky vystudovaní instrumentalisté, celý sou-
bor je nejlepší svého druhu vůbec. A tento čes-
ko-slovenský uragán proletí dobříšským zám-
kem. Strhující večer bude tou správnou tečkou 
za druhým festivalovým ročníkem.
ZŽ: Aby festival potěšil nejen duši, ale i chuťové 
pohárky, bude vždy večer pro publikum připra-
veno občerstvení s prémiovými víny a proseccy 
zároveň se stánky s domácími produkty od dob-
říšských kaváren a zámecké restaurace. Těšíme 
se na vás.

Vstupenky v předprodeji jsou k dispozici v po-
kladně zámku Dobříš a na Goout.cz.

Vstupenky je možno zakoupit i na webu:
www.festivalhudbydobris.com.

Zpracovala DH
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vého hávu a postupně tvoří i nové. Zároveň se 
producent Lukas Midub stává čtvrtým členem 
kapely a na koncertech se stará o elektroniku.

Deaf Heart – od 22.00 hod.
Po rozpadu Airfare v roce 2015 se zpěvák  
Thomas Lichtag odstěhoval na Moravu, kde 
postupně připravoval nový projekt. Věci se 
daly do pohybu, když se na narozeninách 
Lukáše Chromka (Ewa Farna) potkali Lichtag 
s kytaristou Michaelem Váchou. Začali praco-
vat na prvních skladbách a postupně se k nim 
přidal baskytarista Tomáš Lacina (Ewa Farna), 
druhý kytarista Sebastian Sorrosa a  bubeník 
Adam Vychodil (Lenny). 

A tohle je jejich vizitka: „Zkažená modrá krev 
tuzemského rocku, to jsou DEAF HEART.  
Tahle čtveřice se rozhodla oprášit to nejlepší  
z rock’n’rollu a podávat ho s moderním přístu-
pem a  pořádnou dávkou cynismu. Debutová 
deska „Soft Heart Attack“ je autentickej mix 
starýho dobrýho rock’n’rollu a punk-rocku, 80s 
synťáků a krádeží z popu až po rap. Jestli chce-
te ještě někdy cítit svůj tep, dejte si Deaf Heart.“

Cirkus Problem – od 24.00 hod.
Parta punkových klaunů si založila hudební 
cirkus, ve kterém kombinuje balkánskou de-
chovku, diskotékový beat, laciný pop a špinavý 
house. S albem „Born Not Typical“ bourají kluby 
a festivaly po celé republice i v zahraničí a ne-
chávají za sebou mejdany protančené až do 
ranních hodin. Circus Problem je uskupením 
poněkud bláznivého charakteru, dohromady se 
dali v  roce 2012 a za sebou mají nespočet po-
uličních vystoupení, klubových koncertů, měst-
ských oslav i festivalů. Dle svých slov kluci rádi 
cestují a ohromují fanynky doma i za hranicemi.

Začátek od 17.00 hodin.
Vstupné: 350 Kč, předprodej Dobříš: 300 Kč.

Předprodej vstupenek od 21. 6. 22 v trafice 
U Davida, Dobříš, a na GoOut.net.

KULTURA A SPOLEČNOST KULTURA A SPOLEČNOST

Skate a bike park V Lipkách, 17.00
Line-up:

The Agies – od 17.00 hod.
Osobní zpověď talentované, teprve šestnácti-
leté(!) skladatelky, autorky a zpěvačky Anežky 
Dvořákové, která udivuje svojí hudební i tex-
tovou vyzrálostí. Anežka si k sobě k sobě při-
zvala o rok mladší talentovanou klávesistku 
Rózu Paletu a tři (o generaci starší) a zkušené 
muzikanty. Svého tátu, basistu Petra Dvořá-
ka, kytaristu Jiřího „Čajdu” Brauna a bubeníka  
Tomáše Paletu, tátu Rózy. Ryze autorské písně 
pak společně zaranžovali do finálního tvaru. 
Výsledkem je silně melodický repertoár pře-
vážně ve středním tempu s lehce melancholic-
kým nádechem. The Agies se do toho ale umí 
i pěkně opřít!

Los Fotros – od 18.15 hod.
Tak to se jednou u piva sešli tři kluci, jinak skvělí 
muzikanti, a dali dohromady rockenroll sranda 
cover band. Hrají především pro radost z mu-
ziky, kterou provozují řadu let profesionálně či 
amatérsky. Los Fotros jsou: Martin Voděra (Proxi-
mity, Green Day revival, Dirty Game, ex-Brichta, 
ex-Krob, ex-Pessimist, ex-DEATH revival), Luboš 
Klouda, alias Dědek (ex Uho13) a Štěpán Dolejš.
Uslyšíte jejich autorskou tvorbu i covery od punko-
vých a rockových kapel, např. Motorhead, Sex Pis-
tols, Ramones, Black Sabbath, Twisted Sister a dal.

Lety Mimo – od 20.00 hod.
Lety mimo jsou kytarista Mirek Cvanciger pře-
zdívaný Cvanc, zpěvák a baskytarista Lukáš 
Klofec alias Looky a bubeník, kterému nikdo 
neřekne jinak než Maštěnka. Na české hudební 
scéně se pohybují už od devadesátých let a za 
tu dobu stihli odehrát hezkou řádku koncertů 
(určitě něco přes tisíc). V rámci hudebního spek-
tra stáli vždy někde mezi alternativním rockem, 
elektronikou a mainstreamem, což dokládá je-
jich schopnost s úspěchem předskakovat tak 
žánrově rozličným kapelám jako HIM, Liquido, 
Young Gods, Killing Joke, Supergrass anebo 
řadu let také Třem sestrám. V roce 2020 kapela 
oslavila 20 let od vydání debutové desky Spa-
ce punk, a tak k tomuto výročí uchystala kapela 
svůj re:fresh. Čerstvost spočívá v tom, že společ-
ně přepracovali starší písně do nového zvuko-

Summer Fest Dobříš – 23. 7. 2022
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Venkovský dům světoznámého spisovatele Kar-
la Čapka má neopakovatelné kouzlo. Z bezplat-
ného parkoviště je to procházkou kolem rybní-
ka jen 400 metrů, k domu skrytému pod hrází 
se dostanete i po turistických značkách nebo 
cyklostezce. Kromě nedávno modernizované 
poutavé expozice se spoustou zajímavých infor-
mací, fotografií, karikatur a inspirativních citátů 
doporučujeme i relax v krásné zahradě. 
Do 20. září je k vidění nová výstava „V nouzi po-
znáš přítele“, na své si přijdou třeba ctitelé Huga 
Haase nebo Karla Poláčka. Až do konce října tu 
budou k vidění dosud nevystavované perličky 
ze soukromých sbírek, třeba rukopis Karla Čap-
ka se soupisem dřevin k výsadbě kolem domu 
nebo dopisy Josefa Čapka a Ferdinanda Perout-
ky z koncentračních táborů. Připomeňme i ex-
pozici v prvorepublikové garáži, mapující čtyři 
století tradice místních hamrů, strojíren a hutí. 
V rámci festivalu Středočeské kulturní léto se 
letos v zahradě na Strži konají hned čtyři akce. 
V sobotu 9. července od 14 hodin rozhodně 
nepropásněte literární pásmo „Jak se co dělá“, 
z vtipných Čapkových textů budou číst známí 

herci – manželé Carmen Mayerová a Petr Kost-
ka. Akce se koná ve spolupráci s festivalem Rosa 
Bohemica. Druhým bodem pestrého progra-
mu bude vernisáž poesiomatu: zatočíte klikou 
a  zdarma vyslechnete krásnou báseň či hlas 
Čapka a jeho přátel. V 16 hodin začne koncert 
„S  hudbou napříč staletími.“ Zpěvák a  multiin-
strumentalista Jan Venas ml. přednese autor-
skou hudební tvorbu a historický repertoár, 
navíc pohovoří o společných evropských kon-
certech s Ritchiem Blackmorem, zakladatelem 
skupin Deep Purple, Rainbow a Blackmore’s 
Night. 
V sobotu 20. srpna od 14 hodin se můžete těšit 
na literární pásmo známé filmové a divadelní 
herečky Reginy Rázlové. Vystoupí s Martinem 
Františákem, uměleckým šéfem Švandova diva-
dla. Loni jejich představení slavilo velký úspěch, 
letos připravili nový program… 
Více informací: www.capek-strz.cz, 
www.facebook.com/PamatnikKarlaCapka,
www.instagram.com/pamatnikkarlacapka

Zdeněk Vacek, 
Foto: archiv Památníku KČ

Program Kina na kolečkách 
v Dobříši
Také letos vybrali pro Dobříš organizátoři za 
město ryze české filmové novinky. Na plátně 
„dobříšského letňáku“ budete moci v červenci 
a v srpnu vidět nejnovější české komedie.
Ve středu 27. července 2022 od 21.30 hod. se 
můžete těšit na pokračování úspěšné české ko-
medie Po čem muži touží 2.
Ve středu 24. srpna 2022 od 20.30 hod. se mů-
žete přijít podívat na film Prezidentka.

Kino bude pro návštěvníky otevřeno vždy hodi-
nu před samotným promítáním a na místě bude 
možné zakoupit malé občerstvení.
Pro letní kino je vyhrazena louka v zámeckém an-
glickém parku, kterou pro tento účel poskytla ro-
dina Colloredo-Mannsfeld a kterou mohou diváci 
využít pro „piknikové posezení“ na vlastní dece.
Cena vstupenky od 130 Kč.

Zpracovala DH

Kino na kolečkách do našeho města přijede letos již počtvrté. Pokud jste i vy fanoušky filmu a máte 
rádi sledování filmového plátna pod širým nebem, nenechte si ujít letošní termíny!
Kino na kolečkách opět promítá v příjemném prostředí zámeckého anglického parku.

Nenechte si o prázdninách ujít letní kino v zámeckém anglickém parku

Letní Čapkova Strž
Ideálním cílem letních výletů je Památník Karla Čapka ve Staré Huti u Dobříše, ote-
vřený denně kromě pondělí od 9.00 do 17.00. Láká výstavou „V nouzi poznáš přítele“, 
romantickou zahradou s posezením na slunci i v původní Čapkově pergole, s dobrou 
kávou a retro novinami. V sobotu 9. července rozhodně nepropásněte pořad Carmen 
Mayerové a Petra Kostky, zprovoznění poesiomatu či koncert Jana Venase ml.
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Aerobik studio Orel Dobříš má mistryně republiky
V červnu jsme s našimi závodními týmy zakon-
čili první polovinu letošní závodní sezóny, která 
vrcholila Mistrovstvím ČR ve II. výkonnostní tří-
dě gymnastického aerobiku a finálovým závo-
dem ligového závodu Žij pohybem. 
V sobotu 4. 6. na závodech v černošické hale 
Věry Čáslavské náš juniorský tým s názvem 

Muse of Rock získal titul mistryň republiky ve 
II.  VT v kategorii step aerobik 14,1 a více let. 
Mladší týmy juniorek a kadetek si ze stejných 
závodů odvezly titul vicemistryň a bronzovou 
medaili vybojoval tým dětí.
Neméně úspěšní jsme byli i ve finálovém zá-
vodu „Žij pohybem“ v sobotu 11. 6., kde se náš 

Barbora Housková, která získala bronz 
v  individuálním závodě v kategorii D9, 
hodnotila trať takto: „Trať byla náročná 
v délce. Městské sprinty obvykle mívají směrný 
čas vítěze kolem 12  minut, zato tento závod 
měl směrný čas vítěze 20 minut. Na začátku 
vedla trať po sídlišti, závodník si musel dát po-
zor, aby se nepřepočítal v  domech. Potom se 
vbíhalo do zarostlého lesoparku, kde sice byly 
kontroly jen na cestách, ale běžet v lese na 
sprintové mapě je velký nezvyk, takže si musel 
závodník dávat pozor, aby kontroly nepřebě-
hl. Konec tratě byl jediný složitý, protože už 
se v mapě objevily prvky jako třeba nepřeko-
natelný plot, branky, zdi a zastřešený prostor. 
Pak už byl jenom finiš po atletické dráze.“

A jak se dařilo studentům Gymnázia Karla 
Čapka Dobříš?
Vyhlašovalo se prvních šest v družstvech i v jed-
notlivcích a našim se tleskalo několikrát. Druž-
stvo žáků 2. stupně (DH7+DH9) po sečtení bodů 
obsadilo celkově 4. místo a odváží si do Dobříše 
diplom a hezký pohár. Studenti (DS+HS) obsadi-
li 11. místo. V jednotlivcích v D9 obsadila Barča 
Housková 3. místo a Alžběta Kašparová 5. místo, 
stejně jako Julie Bambousková v DS. 

Mistryně ČR na krátké trati v orientačním 
běhu z OK Dobříš
O víkendu 4.–5. června 2022 se v Nové Vsi nad 
Nisou na svazích pod Černou Studnicí kona-
lo mistrovství ČR na krátké trati v orientačním 
běhu pro rok 2022. Z našeho oddílu mělo právo 

OK Dobříš má ve svých řadách novou mistryni 
ČR na krátké trati v orientačním běhu a oslavilo 
úspěch dobříšských studentů na finále přeboru 
škol v Prostějově
V úterý 7. června 2022 se v Prostějově konalo celostátní finále Přeboru škol v orien-
tačním běhu. Gymnázium Karla Čapka Dobříš tady mělo své reprezentanty v obou 
hlavních kategoriích. Běželo se na sprintové mapě Prostějov velodrom 1:4000 a bě-
halo se hodně rychle, vždyť vítězové běželi kolem 5 min./km.

se ho účastnit 11 reprezentantů. Už to je výraz-
ný úspěch! Do finále A postoupila z kvalifikace 
jen Julie Bambousková v kategorii D16 (z každé-
ho ze 4 rozběhů postupovalo do bojů o medaile 
9 nejlepších), do finále B postoupili Matouš Pet-
rilák a Jan Jiras v kategorii H18 a Alžběta Kašpa-
rová s Barborou Houskovou v kategorii D16. 
Ostatní běželi finále C. 

Velká gratulace patří Julii Bambouskové, 
která ustála roli favoritky a v náročných teré-
nech vybojovala svůj první mistrovský titul, 
a to v kategorii D16! Je to obrovský a zaslou-
žený úspěch pro Julii, radost pro trenéry a také 
inspirace pro mladé začínající závodníky. Tato 
zlatá medaile je zároveň historicky první mist-
rovský titul v jedenáctileté historii OK Dobříš.
Všichni účastníci obou závodů zaslouží pochva-
lu za skvělou reprezentaci oddílu a svých měst 
– Dobříše a Mníšku pod Brdy.

Za OK Dobříš Jana Bochenková

tým dětí 8–10 let stal se skladbou Belly Dance 
celkovým vítězem ligy a dovezl nám do orlovny 
zasloužený pohár. Ve stejný den vybojoval i náš 
taneční tým Áquilas ve finálovém republikovém 
závodu Česko se hýbe v Mladé Boleslavi krásné 
stříbrné medaile. Naše nejmladší závodnice ze 
sportovní přípravky si ze svých dvou premiéro-
vých závodů přivezly krásné stříbrné medaile. 
Rostou nám z nich skvělé závodnice.
Všem závodnicím, trenérkám i rodičům přejeme 
v létě zasloužený odpočinek od soutěží a těší-
me se, že se opět v plné síle sejedeme na letním 
srpnovém soustředění v RS Štědronín u Zvíkova.
I když dětem již začaly prázdniny, u nás ve studiu 
cvičíme neustále. Na začátku a na konci prázd-
nin se sejdeme při oblíbených prázdninových 
Sport campech pro děti. Jednou týdně, každý 
pátek v 10.00, pořádáme cvičení pro batolátka, 
i rozvrh pro dospělé je velmi pestrý. A tak se tě-
šíme, že si k nám o prázdninách přijdete zacvičit. 
Přejeme všem krásné léto plné pohody a krás-
ných zážitků. 
Aktuální informace o provozu naleznete na in-
ternetových stránkách www.aerobikdobris.cz 
a na oficiálním facebooku a instagramu.

Tým ASOD
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Morový sloup
Když jsme se v roce 2020 rozhodli, že zkusíme přivést znovu k životu jediná boží muka, co kdy na 
Dobříši byla, ani nás ve snu nenapadlo, že nakonec tato cesta potrvá skoro dva roky. Počáteční ne-
úspěch v akci Tvoříme Dobříš nás naštěstí neodradil a zkusili jsme to ještě jednou přes Startovač, 
kde jsme naštěstí našli dostatek pochopení jak mezi místními obyvateli, tak i mnoha jinými dárci, 
za což jsme jim neskonale vděční. Poté ale začal druhý boj o to najít pro morový sloup nové místo, 
protože to původní se již nacházelo skoro uprostřed křižovatky a druhé také nevyhovovalo. Nako-
nec se sloup musel posunout až mnohem dál od původního místa, ale mohli jsme zůstat v oblasti, 
kde se ještě nacházel starý morový hřbitov. Nyní v červenci budeme mít skoro hotovo, a pak už se 
soustředíme na 21. září, kdy je svátek svaté Tekly, a tehdy anebo nejblíže k tomuto datu pověsíme 
na morový sloup znovu obraz této skoro zapomenuté světice.

Okrašlovací spolek města Dobříše 

Zlaté cinkání pro dobříšskou gymnastku
Jsme vám dlužni informace ohledně výsledků 
republikové soutěže ve sportovní gymnastice 
v  Praze. Jak jsme informovali v minulém čísle 
DL, Terezie Guttenberková, mladší žákyně II., 
reprezentovala náš Středočeský kraj v čtyřčlen-
ném týmu složeném z dívek Dobřichovic, Bená-
tek, Týnce a Dobříše. Děvčata velmi zabojovala 
a svými výkony soutěž vyhrála a získala zlatou 
medaili. Porazila Královehradecký kraj a Prahu.
Jako jednotlivkyně si Terezka vysoutěžila 
14. místo z 51 gymnastek z celé ČR. Všem děv-
čatům blahopřejeme.
Koho by zajímaly výsledky v jednotlivých vě-
kových kategoriích, naleznete je zde na tomto 
odkazu: http://www.caspv.cz/cz/cinnosti-komi-
se-metodicke-rady/komise-vseobecne-gym-
nastiky/vysledky-soutezi-sg-fotodokumentace/.

Bezmála 70 závodníků z osmi zemí poměří své 
síly ve stopě, poslušnosti a obraně, třech odvět-
vích královské disciplíny kynologických sportů, 
sportovní kynologii. Jde o nejnáročnější odvětví 
sportování se psy. Čtyřnozí sportovci musí před-
vést schopnost soustředěné práce na stopě, 
nadšení a přesnost ve spolupráci s psovodem 
na poslušnosti a tvrdost a neohroženost vůči 
figurantovi v kombinaci s perfektní ovladatel-
ností na obraně.
Na Dobříši se sejdou špičkové dvojice v tomto 
sportu. Loňský bronzový medailista z CACITu 
Alessandro Dalvit z Itálie letos v květnu zís-
kal v Řecku titul mistra světa FMBB. Na tomto 
šampionátu rovněž skončil třetí předloňský 
vítěz CACITu Martin Slovák z České republiky. 
CACIT Dobříš již za historii svého konání viděl 
řadu budoucích medailistů na mistrovstvích 
světa.

Ve sportovní kynologii dominují mezi plemeny 
psů belgičtí a němečtí ovčáci, nejpoužívaněj-
ší plemena ve sportu i ve služební kynologii 
u ozbrojených složek. Uvidíme ale také některá 
exotičtější plemena jako dobrmana, rottweilera 
nebo dokonce airedale terriera nebo howavar-
ta. Pro většinu plemen je tento závod kvalifikací 
pro mistrovství světa v příštím roce.
Pokud jde o startovní listinu z pohledu zemí, bu-
dou startovat psovodi z České republiky, Maďar-
ska, Polska, Lotyšska, Ukrajiny, Německa, Velké 
Británie a Jersey. Mezi nimi uvidíme loňského 
mistra Lotyšska a mistra Velké Británie. 
Posuzovat závod budou pánové Jaroslav Hartl 
a Martin Matoušek, špičkoví čeští mezinárod-
ní rozhodčí, a obranu přijede posuzovat jeden 
z nejlepších světových rozhodčích na tuto disci-
plínu pan Marc Oliver Radke. Figurovat disciplínu 
obrana budou pánové Marek Hytych a Jaroslav 

CACIT Dobříš posedmnácté!
Poslední červencový víkend 29.–31. července se na Dobříši opět uskuteční vrcholné 
klání sportovních kynologů u nás, Mezinárodní šampionát ve sportovní kynologii 
CACIT. 

Vyhnal z ČR. Sami uvidíte, že práce figuranta na 
takovém závodě vyžaduje opravdové profesio-
nály s perfektní fyzickou kondicí, skvělým po-
střehem a pevnými nervy!

Závod se bude konat na fotbalové hřišti MFK 
Dobříš s tímto časovým harmonogramem:
Pátek 29. 7.
8.00–12.00 Oficiální trénink závodníků
12.00 Slavnostní zahájení
13.30 Zkušební pes na obraně
14.00–19.00 Posuzování disciplín
Sobota 30. 7.
7.00–19.00 Posuzování disciplín
14.00–17.00 Dětské odpoledne „O psech 
 a se psy“, hřiště s umělou trávou
Neděle 31. 7.
8.00–16.00 Posuzování disciplín
18.00 Vyhlášení vítězů a slavnostní 
 ukončení závodu

Diváci na stadionu uvidí závodníky předvádět 
disciplíny poslušnost a obranu, které se budou 
vždy pravidelně po hodině střídat. V sobotu od-
poledne se budou moci dětští diváci přijít poba-
vit na dětské odpoledne „O psech a se psy“, kde si 
budou moci porovnat své znalosti o psech a za-
soutěžit o skvělé ceny. Mimo to bude po celou 
dobu konání závodu na stadionu k dispozici vý-
borné občerstvení a možnost zakoupit si kynolo-
gické potřeby, krmivo nebo sportovní oblečení.
Kdo tedy letos zvítězí? Budou to Češi, nebo dvo-
jice ze zahraničí? Přijďte se do Dobříše přesvěd-
čit na vlastní oči! Těšíme se na vás. 
Veškeré informace o akci najdete na stránkách 
závodu: www.cacit.cz 

Jaroslav Kratochvíl

Pro léto máme připraveny dva příměstské tábo-
ry pro děti a mládež od 6 let do 15 let. Bližší Info 
naleznete na plakátovacích plochách a na webu 
Gymnastiky Dobříš. Neváhejte s přihláškou, mís-
ta se rychle zaplňují.
Pro nový školní rok připravujeme kurzy pro 
nové i stávající zájemce naučit se gymnastic-
ké dovednosti ve všech věkových kategoriích. 
Od  přípravky dětí, ročník narození 2018, 2017, 
přes děti školou povinné až dospěláky.

Kolektiv trenérů Gymnastiky Dobříš přeje zá-
bavné letní prázdniny dětem a slunečnou dovo-
lenou dospělým.

 Jitka Holcová
Autor foto: Hana Hošková
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Ahoj, Lucko!
Ve středu 18. května se Lucka Uriková vydala za 
svým dalším cílem. Všechny nás tím zaskočila, 
přeci jen, měla tady ještě dost plánů a nepatřila 
k těm, co by jen tak dokázali odejít od rozdělané 
práce a ani se nerozloučili s přáteli. Možná, že ji 
to překvapilo, stejně jako nás. Možná taky, že si 
řekla, že odcházení někam dál ve chvíli, kdy má 
za sebou naplněný život plný radosti, není úpl-
ně nejhorší a dá se to překousnout. Navíc, když 
ve stejném věku začala svou novou misi i její 
oblíbená Amy Winehouse. Možná, že si Lucka 
přehrála svůj dosavadní život a byla s ním tuze 
spokojená.
Pomyslný film z Lucčina života by se dozajis-
ta jmenoval Mějte se krásně! Těmito slovy se 
s námi vždy loučila, ať už komunikace probíhala 
ve formě osobní, nebo elektronické. Navíc Lucce 
by v mailu tu běžnou frázi „S pozdravem“ stejně 
nikdo nevěřil. Podstatná část zmíněného sním-
ku by se odehrávala za školními zdmi, do školy 
Lucka chodila ráda už odmalička a nadšení pro 
vzdělávání se jí zůstalo i v dospělosti. Na dob-
říšskou „novou“ školu Lucka nastoupila v roce 
2001 do 1.B k paní učitelce Duškové. Byla člen-
kou školního pěveckého sboru, který měla moc 
ráda, často v písních vedla celý hlas. V září 2006 
začala navštěvovat primu dobříšského gymná-
zia, její třídní se stala paní profesorka Čeledová. 
Mezi Lucčiny oblíbené předměty patřil český 
jazyk, dějepis a matematika. I její gymnaziální 
léta byla provázena zpěvem, a to díky členství 
ve třídním sboru. Po škole Lucka chodila do ZUŠ 
hrát na flétnu (hrála na několik typů zobcových 
fléten a později i na příčnou flétnu, kterou měla 
nejradši) nebo si četla, její postel byla věčně 
obložena hradbou knížek nejen z dobříšské 
knihovny. Během studia na gymnáziu si také 
našla cestu mezi dobříšské skauty. Na jaře roku 
2014 odmaturovala a rozhodla se dál vzdělávat 
v oboru historie na Karlově univerzitě. Nejprve 
se Lucka věnovala obecným dějinám, pozdě-
ji se specializovala na ty evropské a po získání 
magisterského titulu se přihlásila na doktorát. 

Na  nadšenou studentku se zájmem o ruskou 
literaturu rádi vzpomínají nejen její spolužáci, 
ale i vyučující. Lucka rozdávala radost a chuť do 
života všude tam, kam přišla. I v Praze se dále 
věnovala zpěvu, působila v Salvátorské schole 
a později i v jiných sborech zaměřených na cír-
kevní a renesanční hudbu.
Skrze hudbu Lucka pronikla do křesťanského 
prostředí a od pravidelného zpívání na mších 
se dostala k zájmu o víru a o Boha. Postupem 
času se rozhodla pro přijetí křtu, k němuž mělo 
dojít o Velikonocích roku 2023. Její křestní jmé-
no mělo být Marie. Pokřtěna byla během po-
sledního rozloučení, svátost křtu Lucce udělil 
Stanisław Góra.
Kdo zná Lucku dobře, ví, že ve filmu za zavřený-
mi víčky má své pevné místo také skaut. Lucka 
byla jedním z těch, kdo ve skautu prožili obdo-
bí dospívání a rozhodli se zůstat aktivní i v do-
spělosti. Po letech strávených v dívčím oddíle  
Minnehaha se tak Lucka stala v lednu 2014 jed-
ním ze zakládajících členů Lampyris, dobříšské-
ho oddílu světlušek a benjamínků. Od roku 2018 
pak byla jeho hlavní vedoucí. Pro skautskou my-
šlenku nadchla desítky světlušek a benjamínků, 
jimž se stala milující skautskou „maminkou“. 
Menší i větší holky z Lampyris byly její druhou 
rodinou, kvůli které roky dojížděla z Prahy na 
Dobříš. Jak sama na začátku května napsala: 

Sokol o prázdninách
Během prázdnin se většina oddílů v sokolovně 
neschází, cvičitelé i členové vyjíždí na nejrůzněj-
ší akce po vlastní ose, přesto Sokol každé prázd-
niny pořádá letní dětské tábory a soustředění. 
Na srpen jsou naplánovány dva turnusy dětské-
ho tábora na Častoboři s tematickými etapový-
mi hrami Želvy Ninja a Jumanji.
V září se do našich sokolských činností pustíme 
opět naplno. Rozvrh cvičebních hodin na rok 
2022/2023 bude zveřejněn na webových strán-
kách, na facebooku a na venkovní nástěnce. Opět 
nabídneme širokou škálu cvičebního vyžití pro 
všechny věkové kategorie. Na podzim bychom 
rádi uspořádali tradiční akce jako opičí dráhu pro 
děti, týden otevřených dveří, drakiádu, ale také se 
zapojíme do celorepublikových sokolských akcí, 
jako jsou Sokol spolu v pohybu a Be active Night, 
čímž se přidáme i k Evropskému týdnu sportu, 
Večer sokolských světel a Sokolský běh republiky.
Sledujte naše webové stránky www.sokoldob-
ris.cz, facebook www.facebook.com/TJSokol-
Dobris/ nebo naši venkovní nástěnku, kde na-
leznete aktuální informace.

S přáním hezkého léta, 
za T. J. Sokol Dobříš Gita Otavová

Skauti na májových slavnostech vybrali 24 000 Kč 
na dobrou věc

Na májových slavnostech skauti a skautky 
z  Dobříše a Nového Knína uspořádali sbírku  
Koláč pro Ukrajinu na podporu činnosti spolku 
Koridor UA. Jedná se o dobrovolníky, kteří pů-
sobí na Ukrajině již od začátku válečného kon-
fliktu. Předseda spolku Matouš Bláha pochází 
z Dobříše, ve spolupráci s městem a Pastoračním 
centrem sv. Tomáše již v uplynulých měsících 
uskutečnil několik humanitárních sbírek.
Skauti na slavnostech nabízeli dárcům dobroty, 
které sami upekli. Největší zájem byl o jablečné 
a povidlové koláče a malé posvícenské koláčky, 
které už si dnes doma upeče málokdo. Na ty, 
co koláčky nestihli, čekalo na padesát druhů 
dalších pochutin – bábovek, muffinů, štrúdlů, 
sušenek, perníčků a dalších sladkých i slaných 
dobrot. Nakonec se podařilo vybrat neuvěřitel-
ných 24 135 Kč.
Děkujeme všem dárcům a také skautům a jejich 
rodičům, kteří se na sbírce podíleli.

Za Středisko prof. Oliče Dobříš 
Zuzana Bílková – Poštolka

Autor foto: Štěpán Hašek – Jmelí

„Dělají mi pátky hezčími a život naplněnějším.“ 
Lucce na malých skautkách opravdu velmi zále-
želo a spolu s dalšími vedoucími se jim věnovala 
tolik, že je až s podivem, že měla stále kde čer-
pat energii. Dokladem budiž jak úspěchy v ně-
kolika ročnících Závodu vlčat a světlušek, tak 
online schůzky, které všem malým účastníkům 
prozářily jinak pošmourné covidové období. 
Pro  dospělé skauty pak byla hnacím motorem 
nespočtu akcí a „živlem“ všech výprav, táborů, 
přechodů hor i střediskových porad. Získané 
zkušenosti také předávala dále v kurzech pro 
budoucí skautské vedoucí. Věřím, že její přítom-
nost tu s námi už zůstane napořád a bude nám 
nejen krásnou připomínkou tak skvělého člo-
věka, ale i inspirací a zdrojem energie k dalším 
skautským aktivitám.
Kromě herců větších i menších rolí, kulis a hu-
debního podkresu by si Lucka do svého filmu 
určitě přála řadu drobných, pro někoho možná 
trochu trhlých a naprosto spolu nesouvisejících 
záběrů. Musely by být pořádně pestré, protože 
Lucka milovala barvy. Jednou by byl film přeru-
šen detailem dopisů psaných fialovým inkous-
tem, jindy gólem v hokeji (s komentářem Rober-
ta Záruby) nebo záběrem Pokemona uloveného 
v Klementinu – a nakonec střih. Až do konce fil-
mu bychom viděli hlavní hrdinku kráčející šťast-
ně venku v dešti.
Věřím tomu, že po skončení toho možná krátké-
ho, ale skutečně radostného filmu promítaného 
zpoza očních víček (otázkou je, jestli během ti-
tulků zazněla některá z písní Karla Kryla, nebo 
Čajkovskij) se Lucka vydala založit nový skaut-
ský oddíl. Nebo možná pěvecký sbor. Možná 
ale, že taky sedí v univerzitní knihovně a večer 
si otevře Mistra a Markétku, kdoví pokolikáté už.
Díky ti, Lucko. Doufám, že jsi teď někde, kde čas-
to prší a ty můžeš chodit v dešti ven. V těch ve-
selých, barevných šatech. Lucko, máme tě moc 
rádi. Měj se krásně!

Poštolka
Autor textu: Zuzana Bílková s přispěním Alžběty 

Svobodové, Jirky Bicana a Petra Bílka
Autor foto: Jirka Bican
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10 let sdružení  
Dej mi šanci: rozhovor  
s Hankou Petákovou
Hanko, sdružení Dej mi šanci oslavilo letos 
v červnu 10 let od svého vzniku. Jaké byly 
Vaše začátky?
Dej mi šanci vzniklo v roce 2012 nejdřív jako 
svépomocná skupina rodičů dětí se zdravot-
ním znevýhodněním. Viděli jsme, že rodiče řeší 
své vlastní situace a problémy, a chtěli jsme 
vytvořit prostor, kde bychom mohli sdílet své 
zkušenosti. Uvědomili jsme si, že společně mů-
žeme snadněji některé situace vyřešit nebo 
změnit. Například naše děti nemohly chodit 
do běžných volnočasových kroužků, tak jsme 
otevřeli pohybový a výtvarně-terapeutický 
kroužek. Začali jsme se pravidelně scházet, 
organizovali jsme vzdělávací a odpočinkové 
aktivity pro rodiče, pobyty pro rodiny, divadlo 
nebo karneval pro děti atd.

Co se za těch 10 let změnilo?
Myslím, že hodně. Díky spolupráci s CPKP 
(Centrem pro komunitní práci střední Čechy) 
a Charitou Starý Knín jsme se od roku 2016 
účastnili několika projektů na podporu peču-
jících rodin. To nám opravdu významně po-
mohlo. Finanční i odborná spolupráce nám 
umožnila dlouhodobě podporovat asi 30 ro-

din, které jsou na sdružení napojeny, a každá 
z rodin mohla využívat aktivity podle svého 
zájmu a potřeb. Intenzivní spolupráce růz-
ných lidí a organizací vedla ke vzniku denního 
stacionáře na Dobříši, sociální služby pro děti 
a dospělé s postižením, kterou od roku 2019 
provozuje právě Charita. Letos Charita otevře-
la také sociální rehabilitaci, v rámci které se 
lidé s postižením učí orientovat se a fungovat 
v běžném životě. Stéblo Borotice rozšířilo své 
služby na Dobříš, kde nabízí chráněné bydlení 
a odlehčovací služby.

Jak sociální služby pomáhají pečujícím ro-
dinám?
Sociální služby jako stacionář, sociální rehabili-
tace nebo chráněné bydlení jsou pro nás rodi-
če zásadní pomoc a obrovská úleva. Společně 
umožňují našim dětem (i dospělým) trávit smy-
sluplně čas a zapojovat se do každodenního 
života spolu se zdravými lidmi. Díky nim mají 
naději na relativně samostatný život.

Děkuji za rozhovor.
Petra Klvačová

Místní akční plán rozvoje vzdělávání ORP Dobříš zahájil další kapitolu,  
tentokrát s pořadovým číslem III

Plynule tak navázal na předchozí projekt MAP 
rozvoje vzdělávání ORP Dobříš II. V novém pro-
jektu máme hned několik témat k řešení. 
V nedávné době nás zarazily výsledky výzku-
mu organizace PAQ Research (www.mapa-
vzdelavani.cz). Ty ukazují nesrovnalosti mezi 
sociální situací a vzdělávacími výsledky u nás 
v regionu. Naším cílem je zjistit, co za tím stojí. 
Další otázkou, kterou budeme v projektu řešit 
spolu s řediteli i starosty, jsou kapacity škol 
v území (především 2. stupňů základních škol), 
které budou dle současných předpokladů pro 
školní rok 2023/2024 nedostačující. Toto téma 
otevřeme opět v září, kdy budou jasné reálné 
počty žáků. S pracovními skupinami naplánu-
jeme konkrétní aktivity, na kterých budeme 

v  následujících letech spolupracovat se ško-
lami a dalšími volnočasovými organizacemi 
(v  předchozím období jsme společně vydali 
několik čísel regionálního školního časopisu 
DRB, knihu Místa mého srdce, proběhla diva-
delní akademie či několik běhů lesní pedago-
giky nebo konzultace pro děti ohrožené škol-
ním neúspěchem a  další). Veškeré poznatky 
ze společných setkání opět zahrneme do ak-
tualizace regionální školní koncepce s názvem 
Místní akční plán rozvoje vzdělávání, kterou 
v území spravujeme od roku 2018. 
Tak jako v předchozích dvou „MAPech“ nebu-
deme aktivity a témata řešit sami, ale spolu 
s  pracovními skupinami MAP a řídícím výbo-
rem MAP. V pracovních skupinách (pro čtenář-

skou a matematickou gramotnost, pro rovné 
příležitosti a pro vztah dětí a žáků k místu, kde 
žijí) jsou zástupci mateřských a základních škol 
a organizací, které se zabývají neformálním 
vzděláváním v regionu Dobříšska a Novoknín-
ska. V řídícím výboru jsou navíc reprezentanti 
Středočeského kraje a Pražské metropolitní 
oblasti, města Dobříš a obcí Čím, Korkyně,  
Ouběnice, Rybníky a Stará Huť a také další zá-
stupci škol včetně ZUŠ, neformálního vzdělá-
vání a rodičů. 
Pracovní skupiny i členové řídícího výboru se 
v  novém projektu MAP III poprvé společně 
sešli první červnové pondělí. I když se setká-
ní neslo spíše v seznamovacím duchu, přesto 
jsme v řídícím výboru živě diskutovali o vý-
sledcích výzkumu vzdělávacích ne/úspěchů 
od PAQ Research, a zástupci pracovních sku-
pin si odnesli „domácí úkol na léto“, tak aby-
chom mohli v novém školním roce začít hned 
pracovat.
Pokud byste se chtěli o naší koordinační činnos-
ti v oblasti školství dozvědět více, podívejte se 
na naše webové stránky www.brdy-vltava.cz, 
sekce Rozvoj školství.

Místní akční plán rozvoje vzdělávání ORP Dob-
říš III 
(reg. č. CZ.02.3.68/0.0./0.0/20_082/0020383).

 Za realizační tým projektu Lucie Bubancová 
a Kateřina Boukalová
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Vzpomínky

Již dva roky uplynou od 
doby, kdy nás 17.  čer-
vence 2020 navždy 
opustil náš milovaný 
manžel, táta a děda Vác-
lav Šafránek z Dobříše. 
Děkujeme za lásku, kte-
rou nám dal. 

S láskou a bolestí vzpo-
míná manželka, dcery a vnoučata.

Dne 24. července 2022 
uplyne 10 let, kdy nás 
navždy opustil pan Vác-
lav Černý z Drhovců.

S láskou stále vzpomíná 
celá rodina. Vy, kdo jste 

ho měli rádi, vzpomeňte 
s námi. Děkujeme.

Dne 4. srpna 2022 
uplyne již 8 let, kdy nás 
navždy opustil náš mi-
lovaný tatínek, dědeček 
a pradědeček pan Josef 
Kalous z Dobříše. Kdo 
jste ho znali, věnujte mu 
svou tichou vzpomínku 

společně s námi. 
Stále s láskou vzpomínají dcery 

Alena a Hanka s rodinami.

Dne 24. srpna 2022 
uplyne 1 rok, kdy nás 
navždy opustila moje 
manželka, paní Jarmila 
Tetivová z Dobříše. 
Kdo jste ji znali, vzpo-
meňte se mnou. 

Manžel Jaroslav.

Bezobalový obchod Vážka
Milí zákazníci,
přiznávám se, nevím jak začít, a napadá mě… 
Kde jste??? Vím, že doba není snadná, včera  
v Penny jsem nestačila zírat nad cenou smetany 

ke šlehání i jiných výrobků, také šetřím, poprvé 
v životě jsem včera vyrobila jahodovou mar-
meládu (a je dobrá, budu pokračovat), ale vše 
se vyrobit a vypěstovat nedá. Zkrátka chci říct, 
že ceny marketových potravin dohnaly ty naše,  

Zahradní slavnost spojila děti, rodiny i přátele 
Dětského domova Korkyně

Dětský domov Korkyně uspořádal v neděli 5. června 2022 zahradní slavnost. Po dvouleté odmlce 
tak mohli děti, rodiny, kamarádi, pracovníci a podporovatelé domova opět prožít nabité odpoledne 
v milém prostředí Památníku Karla Čapka na Strži.
Program tentokrát odstartovalo divadlo Cirkus Žebřík, nechybělo ani vystoupení skupiny historické-
ho šermu Corpus Bellatores nebo ukázka výcviku dravců sokolníka Pavla Řehky, možnost vyzkoušet 
si slackline, pétanque nebo fotbalové grify. Děti také využily nabídky tvořivých dílen a malování 
na obličej. Všichni návštěvníci bez rozdílu věku pak ocenili společné bubnování s Petrem Šušorem. 
„Bylo moc příjemné se po delší odmlce zase takhle setkat,“ říká ředitelka dětského domova Tereza Jan-
dová, „přejeme všem krásné letní dny a děkujeme, že jste přišli!“
Za podporu akce děkujeme Nadaci Terezy Maxové dětem a společnosti VHS Dobříš.

Dětský domov Korkyně

Pomozme zachránit Vážku
Před pár dny jsme se mohli dozvědět, že obchod Vážka, který skvěle podporuje  
snižování použití plastů, protože je bezobalový, přemýšlí o ukončení činnosti.

které jsou ale z dobrých zdrojů, a troufám si říct, 
že kvalitnější. Nehledě na bezobalovost, která 
šetří peníze za vyvážení odpadu i planetu. I když 
teď už nikoho příliš nezajímá. Prostě, jestli si pře-
jete mít na Dobříši bezobalový obchod, choďte 
k nám nakupovat. Upřímně, situace nazrála tak, 
že pokud to bude takto pokračovat, za pár mě-
síců končím. Nechci se doprošovat, ani se cítit 
ukřivděně. Ne každý podnikatelský záměr vyjde, 
to je mi jasné, a každý má naštěstí volbu, koho 
podpoří svým nákupem, takže uvidíme. Je to na 
vás. Přeji krásné dny z Vážky. 

Učím děti na bezobalový přístup a šetrnost 
k prostředí už od počátku vzniku Vážky – naba-
lím jim sklenice, pytlíky a jdou. Mají tam výborný 
olivový olej, těstoviny, sójovou omáčku, sušenky, 
cereálie... I prášky na praní a další a další – co jde, 
tak v supermarketech vůbec nekupujeme. Mají 
výborné zeleninové bedýnky od farmářů. Jestli 
z města zmizí, tak to bude velká škoda. Majitel-
ka Adéla Hončíková je velmi svědomitá, poctivá 
žena, nakloněná ekologii. Díky za zvážení.
Obchod je kousek od Penny Marketu na náměs-
tí (za restaurací Na Růžku). 

Romana Nentvichová
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Generál Bagration v Dobříši
V létě roku 1798 byla z podnětu Velké Britá-
nie vytvořena takzvaná druhá koalice namí-
řená proti Francouzské republice. Skládala 
se z Rakouska, Ruska, Turecka, Neapolska, 
Portugalska a samozřejmě Anglie. Ostrovní 
impérium se cítilo přímo ohroženo ve svém 
koloniálním postavení expedicí generála  
Bonaparta do Egypta a spolu se svými spo-
jenci zahájilo válečné akce. Francie odpo-
věděla protiofenzívou na všech frontách od 
Rýna po Janovský záliv. Rakousko vyhlásilo 
válku republice 12. 3. 1799, ale již roku 1798 
požádalo cara Pavla I. o vojenskou pomoc, 
které panovník vyhověl a pověřil velením ce-
lého kontingentu vyslaného na italské bojiště 
Alexandra Vasiljeviče Suvorova.
Tažení bylo zahájeno koncem roku 1798. Čty-
ři ruské pomocné sbory protahovaly českými 
zeměmi i Slovenskem na italské bojiště a do 
Švýcarska od prosince téhož roku, kdy napříč 
Moravou po trase Těšín, Nový Jičín, Hranice, 
Brno a Znojmo pochodovali vojáci sboru 
generála Rosenberga, kteří dále pokračovali 
v lednu 1799 do Rakouska. Východosloven-
ským územím se přesunovala po spojnici 
Dukla–Svidník–Bardejov–Prešov–Košice voj-
ska druhého sboru generála Rebindera, kte-
rá nastoupila pochod v dubnu téhož roku. 
V  červnu a červenci následovali příslušníci 
třetího sboru Alexandra Michajloviče Rim-
ského-Korsakova, jejichž pochodový proud 
směřoval z Těšína na Nový Jičín, Hranice, 

Olomouc, Svitavy, Litomyšl, Chrudim, Čáslav, 
Kolín, Prahu, Beroun, Rokycany, Plzeň, Hor-
šovský Týn a Klenčí pod Čerchovem. Poslední 
oddíly patřily do sboru prince z Condé a byly 
složeny z francouzských emigrantů a části 
ruských jednotek a svůj pochod prováděly 
po stejné cestě jako předchozí těleso. Něko-
lik formací však postupovalo jinou cestou, 
směrem od Svitav na Poličku, Havlíčkův Brod, 
Pelhřimov, Soběslav, Týn nad Vltavou, Písek, 
Strakonice, Horažďovice, Klatovy, Domažlice 
a Klenčí pod Čerchovem.
Již v březnu dorazily první ruské pluky na 
italské válčiště, kde se spojily s rakouský-
mi jednotkami generála Melase a společně 
postupovaly. Ve dvoudenní bitvě spojenci 
porazili francouzský kontingent generála  
Moreaua u  Addy a předposlední dubnový 
den vpochodovala ruská a rakouská vojska 
do Milána. Vítězný vojevůdce Suvorov na-
stoupil v polovině září 1799 proslulý pochod 
přes Alpy. Cílem pochodu bylo podpořit sbor 
Rimského-Korsakova v síle 27 000 mužů, kte-
rý zde čelil přesile čtyřicetitisícové Massénovy 
armády, jíž podlehl po dvoudenním udatném 
odporu u Curychu. Den předtím zdolaly ruské 
jednotky alpské pásmo v prostoru průsmyku 
Sv. Gottharda. Po neshodách s rakouským 
velením a následující změně vojensko-poli-
tické situace vykročil Suvorov s vyčerpaný-
mi, nemocnými a raněnými vojáky zpáteč-
ní cestu přes jižní Německo zpět do vlasti.  

Na tomto pochodu odpočívali a zotavovali 
se ruští vojáci v prosinci a lednu 1799 a 1800 
v Čechách. Suvorovův průjezd českými země-
mi byl triumfální cestou nastoupenou 14. pro-
since 1799, kdy přespal na poště v Klenčí pod 
Čerchovem. Následně 20. prosince dorazil do 
Prahy, kde byl zahrnován všestrannými po-
ctami a pozorností celé tehdejší české spo-
lečnosti. Kníže Pjotr Ivanovič Bagration tehdy 
v hodnosti plukovníka vedl jeden z vojů ruské 
armády, který táhl přes Dobříšsko. Lomono-
sovův kombinovaný granátnický prapor se 
tehdy na pár dní zabydlel v těchto obcích: 
Nový Knín, Sudovice, Korkyně, Čím, Křížov, 
Buš, Krámy, Nová Ves, Nové Dvory, Malá a Vel-
ká Lečice, Hraštice, Mokrá Vrata, Pouště, Ryb-
níky, Zahořany, Bratřínov, Masečín a Dobříš. 
Samotný plukovník Bagration se ve dnech od 
17. do 21. prosince 1799 stal hostem prima-
se Dobříše Jana Kopáčka v domě čp.103, pro 
který se později vžil název Kopáčkův dům. 
Generála Bagrationa považoval francouzský 
císař Napoleon za jediného dobrého generála 
ruské armády, což bylo samo o sobě velkým 
vyznamenáním. Zúčastnil se mnohých bitev, 
včetně bitvy u Slavkova. Jeho osud se završil 
v bitvě u Borodina v září 1812, kde byl těžce 
zraněn a o několik dní později zemřel na otra-
vu krve.

PhDr. Jan Michl, Ph.D.
Muzeum města Dobříše

Hrabě Alexander Vasiljevič Suvorov (1730–1800) Kníže Pjotr Ivanovič Bagration (1765–1812)
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Zasedání zastupitelstva obce 
Pozvánka na 27. veřejné zasedání zastupitelstva obce, které se koná 
dne 12. 9. 2022 od 18 hodin v  Kulturním domě ve Staré Huti.

Nebezpečný odpad
Svoz nebezpečného odpadu z parkoviště před obecním úřadem 
proběhne 17. 9. 2022 v době od 9.19 do 9.34 hod. 
Dále pak 15. 10. 2022 od 13.05 do 13.30 hod.

Vážení spoluobčané, 
dovoluji si navázat na článek z minulého čísla 
zpravodaje.
Jak jistě víte, na podzim proběhnou komunální 
volby. Volební období uběhlo rychle a my by-
chom se chtěli s mírnou obměnou kandidátní 
listiny opět ucházet o vaši přízeň. Kandidátní 
listina bude zveřejněna začátkem měsíce září 
v našem zpravodaji. 
Co máme za sebou, o tom se máte možnost pře-
svědčit v naší obci každodenně. A jaké máme 
plány? 

Dovolte načrtnout naše priority pro příští 
období:
– podpora a zabezpečení bezproblémového 

chodu základní a mateřské školy,
– podpora druhostupňového vzdělávání ve 

spolupráci s okolními obcemi a MAS Brdy-Vl-
tava,

– důležitá bude pravidelná údržba a investice 
do občanské vybavenosti a obecního majet-
ku, snížení výdajů za energie instalací fotovol-
taických a dalších úsporných technologií,

– zabezpečit do budoucna nový zdroj pitné 
vody, který je v současné době v přípravné 
fázi,

– zrekonstruovat a vybavit pro potřeby obce 
dům čp. 178,

– soustředit se na efektivní hospodaření s od-
pady,

– vybudovat nové skladovací prostory pro 
obecní techniku,

– dobudovat chodník v části ulice Knínská pro 
zajištění bezpečného přístupu k autobuso-
vým zastávkám a prosazovat posun začátku/
konce obce směrem na Mokrovraty,

– obnova zeleně v obci,
– obnova dětských hřišť, případně realizace no-

vých outdoorových prvků,
– zaměření na větší propagaci obce prostřed-

nictvím elektronických nástrojů,
– podpora sportu, kultury, spolků a sdružení 

v naší obci, včetně aktivního využívání kultur-
ního domu po vynucené přestávce.

Jak jsem podotkl v úvodu, máme na čem sta-
vět. Infrastruktura, občanské vybavení, to jsou 
všechno viditelné výsledky. Věřím, že podpora 
školy, školky, spolků nebo třeba i jednorázo-
vých akcí pořádaných v obci je zcela zřejmá, vi-
ditelná a přinejmenším dostatečná, ne-li nad-
standardní. A nejde jen o finanční podporu, ale 
také o pomoc organizační, technické zajištění 
a podobně.
Přes veškeré investiční akce je obec zadlužená 
minimálně, disponuje finančními prostředky 
na účtech, kontroly pravidelně prováděné kraj-
skými úředníky dlouhodobě neshledávají žád-
ná zásadní pochybení. V poslední době obec 
také významnou měrou přispěla na své aktivity 
formou dotačních titulů. 

S mohutným rozvojem výstavby v posledních 
letech vyvstala potřeba aktualizace územního 
plánu s ohledem na stávající situaci, která je po 
všech stránkách značně odlišná od doby, kdy 
byla v obci v roce 1993 nadstandardně rozšiřo-
vána zastavitelná území. Tehdejší vedení obce 
nedokázalo dohlédnout na důsledky, které by 
takový rozvoj mohlo přinést. Doba se změnila, 
požadavky obyvatel také, stejně tak jako klima-
tické podmínky a například stav podzemních 
vod. Je nezbytné všechny tyto okolnosti zohled-
nit v plánu dalšího rozvoji obce.
Není toho málo, co na nás čeká, ale naší výho-
dou je zkušenost, rozpracovanost některých 
projektů, znalost prostředí. 
Chtěli bychom také více komunikovat s vámi, 
vážení občané. Je tu pravidelná možnost 
setkávání se prostřednictvím veřejných za-
sedání obecního zastupitelstva, o jejichž ter-
mínech jste pravidelně informováni přinej-
menším prostřednictvím tohoto zpravodaje 
a SMS Infokanálu. Bohužel, účast veřejnosti na 
těchto schůzích je stále malá.
Přitom v rámci diskuse právě zde máte možnost 
uplatnit své připomínky k chodu obce, návrhy, 
náměty, dotazy. 
Rádi bychom i v dalších letech přispěli k pozi-
tivnímu rozvoji naší obce a nabízíme k tomu 
své úsilí, schopnosti i zkušenosti, aby se nám tu 
všem dobře žilo.

Petr Dragoun, 
za kandidátku „Nezávislí pro Starou Huť“

První volby s možností volby 
– Probuď se pro Huť

Po dlouhých letech vedení obce bez zdravé 
opozice jsme se rozhodli pod hlavičkou ODS 
a nezávislých sestavit protikandidátku ve Staré 
Huti. Chceme nabídnout obyvatelům Staré Huti 
možnost volby a tak docílit zdravé diskuse, která 
do komunální politiky patří.
Sestavili jsme kandidátní listinu z lidí, kteří mají do-
statek životních a pracovních zkušeností, které rádi 
nabídnou ve prospěch obce. Zároveň dbáme na 
rozložení kandidátů z každého „koutu“ Staré Hutě, 
tak aby každá část měla svého zastánce. A tak 
mohl projevit názor a zájmy své nejbližší komunity. 

Jsme rádi, že jsou mezi námi i mladí lidé, kterým 
není lhostejné, kde žijí a zajímají se o dění v obci. 
Současné vedení obce mohutně rozšířilo územ-
ní plán o nové lokality výstavby, bez ohledu na 
stávající občany a jejich potřeby. Ale berou tyto 
záměry v úvahu kapacitu školy, školky a infra-
strukturu obce? Pokud změna územního plánu 
nepůjde revokovat, bude alespoň potřeba dbát 
na minimalizaci negativních dopadů na stávající 
občany obce. 
Mezi další priority patří podporovat kulturní 
život v obci, větší využití zrekonstruované-
ho kulturního domu. Byli bychom rádi, kdyby  
„Huťský“ kulturní dům žil a nabídl divadlo, hu-
dební koncerty, dětské akce, výstavy a plesy. I na 
naše seniory je třeba myslet například koncer-
tem dechovky. Kulturní dům je krásně zrekon-
struován a tak si myslíme, že by se měl otevřít 
všem občanům.  
Sport je nedílnou součástí aktivit nás všech.  
Národní házená, fotbal, tenis, tyto všechny ak-
tivity vyžadují stejnou podporu obce. Velkou 
pozornost si zaslouží Sbor dobrovolných hasičů,  
za které jsme moc rádi, že je máme.
Nepřehlédnutelný problém je transitní doprava. 
Zklidnění dopravy na Knínské ulici je důležitým 
bodem našeho programu. Nejzatíženější silni-
cí nákladní dopravou v okolí Dobříše je právě 

Knínská. Chodník, přechody a radary měřící 
rychlost jsou naše priority. 
Dále bychom chtěli vést bližší dialog s vedením 
města Dobříš, protože ač nás rozděluje dálnice, 
jsme do jisté míry s nimi spjati. Máme společnou 
infrastrukturu (ČOV, VHS, DOKAS).
Naše děti pokračují ve studiu od druhého stup-
ně základní školy právě na Dobříši. Domníváme 
se, že by bylo dobré kdyby v budoucnu naše 
děti mohli pokračovat na druhém stupni zá-
kladní školy ve Staré Huti. Zvláště pak, pokud 
mohutná výstavba ve Staré Huti způsobí nárůst 
počtu žáků, který už dobříšské školy nebudou 
schopné unést. Mnoho dětí ze Staré Huti také 
využívá mimoškolní aktivity a sport v Dobříši. 
Společné problémy jako již zmíněná doprava se 
dají řešit ve spolupráci s vedením města Dobříš 
lépe a efektivněji, ale k tomu je potřeba komu-
nikovat.
Nechceme konfrontaci, ale spolupráci a ruku 
v  ruce s ní i kontrolu. Jestli Vám naše názory 
připadají blízké, tak přijďte k volbám 23. a 24. 9. 
2022 a využijte možnost Volby.

Probuď se pro Huť.

Bc. Miloš Červenka, MRICS
Předseda ODS Stará Huť



30 | DOBŘÍŠSKÉ LISTY NOVÝ SMĚR

Pozvánka na Pouťovou soutěž 
v požárním útoku 
XV. ročník soutěže v požárním útoku se pod zá-
štitou Obecního úřadu ve Staré Huti uskuteční 
13. 8. 2022. I tentokrát se soutěž uskuteční na 
břehu u rybníka Strž. O detailech této akce bude 
veřejnost včas informována.

Blahopřání
Významného životního jubilea se v měsíci 
červenci dožívají paní Eva Šefl ová a pánové 
Miloslav Šíma, Václav Dolejš a Jan Jánský.

V měsíci srpnu pak své životní jubileum oslaví 
paní Anna Veverková a pan František Slaboň.

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

Pouťové odpoledne ve Staré Huti
Srdečně vás zveme v neděli 21. srpna 2022
na Pouťové posezení v prostorách kulturního 
domu.
Ve 14.00 hod. se koná bohoslužba Slova v kap-
li Nanebevzetí Panny Marie. Od 14.30 hod. vás 
pak zveme na posezení s písničkami. Přijďte po-
být mezi sousedy a přáteli.

Obec Stará Huť

Vzpomínáme

Jen svíci hořící Ti na hrob 
můžeme dát, chvíli postát 
a s láskou vzpomínat. 
Dne 31. 8. 2022 uplyne již 
7 let od chvíle, kdy nás na-
vždy opustil náš milovaný 
Jan Fišar ze Staré Huti.

Stále vzpomínají manželka 
Jaroslava, dcera Jana s rodinou 

a syn Jan s rodinou

Dne 5. července uplyne 
10 let, co nás navždy opus-
tila Danuše Milfaitová. 

Stále vzpomínají manžel 
a dcery s rodinami

Krásné divadelní představení nastudovali žáci 
dramatického kroužku pod vedením paní Kristi-
ny Váňové a Romany Mocové s názvem „Cirkus”. 
Děkujeme všem účinkujícím za pěkné předsta-
vení a nevšední zážitek.
V pátek 17. 6. 2022 se uskutečnila soutěž „Stará 
Huť má talent”. Celé dopoledne probíhala sou-
těž na třech stanovištích. Žáci soutěžili v mnoha 
různých oborech a snažili se přesvědčit porotu, 
v čem dokážou být dobří a nadaní. Věřte, že 
porota měla velice těžké hodnocení. Nakonec 
1. místo získala Alexandra Bednářová ze 3. třídy, 

která předvedla krásné vystoupení mažoretky. 
Na 2. místě se umístili dva bojovníci juda Matěj 
Strnad a Šimon Růžička také ze 3. třídy. Jejich 
sestava byla moc pěkná a spousta spolužáků 
přímo žasla. 3. místo obhájily žákyně 2. třídy 
Lenka Blahnová a 4. třídy Anna Haisová hrou na 
zobcové fl étny. Velký dík patří nejen vítězům, 
ale i všem soutěžícím.
... a co dodat na závěr... Krásné prázdniny všem, 
odpočívejte a užívejte sluníčka...

Dana Kunrtová

Základní škola 
Milí čtenáři,
máme tu konec školního roku. Léto je v plném proudu a všichni žáci se moc těší na 
prázdniny. Ale vraťme se ještě k uplynulému červnu. Poslední měsíc byl nejen fi -
nišujícím ohledně vylepšení známek, ale také tak trochu odpočinkovým. Zbyl i čas 

na výlety a plno zábavy. Děti z první, čtvrté a páté třída byly na škole v přírodě, kde se převážně 
věnovaly turistice a poznávání přírody.
Nejvíce aktivní byla první třída. Žáci se vypravili na celodenní výlet do Dlouhé Lhoty k letišti a do obce 
Suchodol. Dále uspořádali ve středu 15. 6. 2022 besídku pro své rodiče a prarodiče. Celá třída pod 
vedením paní učitelky Ilony Czafíkové hraje na zobcové fl étny. Koncert, který předvedli, byl úžasný 
a některé rodiče dojal až k slzám. Ve čtvrtek 16. 6. 2022 prvňáci se svým koncertem navštívili mateř-
skou školu ve Staré Huti. Veliká radost zavládla mezi dětmi a každá třída předvedla, co se naučila.
Toto přátelské setkání nemělo chybu.
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Zprávičky z mateřské školičky
Vážení čtenáři zpravodaje,

máme za sebou poslední měsíc tohoto školního 
roku. Měsíc červen byl především ve znamení 
veselí a těšení se na letní prázdniny. Zároveň 
předškolní děti úspěšně absolvovaly projekt ZŠ 
Stará Huť „My se školy nebojíme“.
Nejprve jsme všichni společně oslavili Den dětí 
se zábavným hudebním programem „Katky 
a Gábiny“. Děti si zazpívaly, zatančily a zasoutě-
žily na naší zahradě.
Děkujeme 1. ZŠ Dobříš za pozvání na jejich 
divadelní představení, které se uskutečnilo 
v  KD  Dobříš. Děti z družiny pod vedením paní 
Petrlíkové si letos nacvičily představení „Tajem-
ství staré bambitky“, které se nám všem velmi 

líbilo. Třída Pastelek s huťskými prvňáčky ná-
sledně navštívily tělocvičnu TJ Sokol Dobříš, kde 
si vyzkoušely svoji obratnost na připravených 
opičích drahách.
Srdíčka a Sluníčka se zúčastnila zahájení mis-
trovství ČR v Národní házené mladších žákyň. 
Děti potkaly zajímavé osobnosti huťské házené, 
seznámily se s prvky tohoto sportu a za svou 
snahu od pana trenéra Jirky Peška dostaly slad-
kou odměnu, za kterou děkujeme. 
V polovině měsíce naše školka navštívila zážit-
kový park Zeměráj v Kovářově. Největší úspěch 
měla u dětí stezka bosou nohou a řízky našich 
šikovných paní kuchařek.

Na konci měsíce jsme se slavnostně rozloučili 
s budoucími školáčky na zahradní slavnosti. Pas-
telky celý měsíc pilně připravovaly pro své hosty 
vystoupení, které se jim moc povedlo, rodiče 
pomohli s občerstvením a paní učitelka Vlaďka 
s doprovodným hudebním programem. Všem 
moc děkujeme za pomoc a laskavou podporu. 
Za odměnu předškoláčci měli možnost strávit 
dobrodružnou noc ve školce. Našim budoucím 
prvňáčkům přejeme moc štěstí a radosti.
Těšíme se na setkání po prázdninách, tentokrát 
v nových třídách – Žabiček, Lištiček a Myšáčků. 
Všem Vám přejeme krásné prožití léta.

Kolektiv zaměstnanců MŠ
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Národní házená  
– Mistrovství ČR  
hned na třech frontách
Hořkosladké stříbro z domácí půdy 
v končící kategorii starších žákyň a od-
pracované brambory z jihu Moravy, i tak 
by se daly charakterizovat uplynulé dva 
prodloužené víkendy starohuťských žá-
kyň a dorostenek. 

O víkendu 10.–12. 6. se konalo na domácí půdě 
ve Staré Huti Mistrovství České republiky v ka-
tegorii starších žákyň. Postupně se naše děv-
čata utkala s týmy Nezvěstic, Krčína, Studénky,  
Raspenavy a Vracova. Pojďme si přiblížit jed-
notlivé zápasy a výsledky tohoto nakonec stří-
brného mistrovství. 
Po slavnostním zahájení, kterému předcháze-
la česká státní hymna, se mohl turnaj rozjet 
na plné obrátky. K prvnímu našemu zápasu 
jsme nastoupili v pátek lehce po poledni pro-
ti spolufavoritkám turnaje a našim největším 
konkurentkám v boji o zlato. Program turnaje 
byl nemilosrdný a poslal proti nám Nezvěstice 
už zkraje. Hrálo se před plnými tribunami a za 
bouřlivé atmosféry. Úvod zápasu nám vyšel na 
jedničku. Dostali jsme se do vedení 7:3 a sou-
peř si vyžádal již v 10. minutě timeout. Svoji 
nejlepší obránkyni poslal do útoku a utkání 
se rázem začalo vyrovnávat. Bohužel jsme na 
nové rozestavení nedokázali hlavně v útočné 
fázi adekvátně zareagovat, kdy soupeř ve dru-
hé polovině prvního poločasu byl jasně lepší, 
přesto jsme do kabin o poločase odcházeli 
s jednobrankovým vedením 9:8.
Druhá polovina zápasu měla velmi vyrovnaný 
průběh, oba týmy se přetahovaly v jednobran-
kovém vedení. Pět minut před koncem zápasu 
svítilo na světelné tabuli 16:16 – nicméně sou-
peřky měly bohužel lepší závěr a zaslouženě 
zvítězily 19:16, čímž v konečném důsledku roz-
hodly o zlatých medailích. Nám se bohužel po 
celý zápas nedařilo moc technicky, udělali jsme 
spoustu chyb, měli jsme velký počet ztrát a je-
dině zásluhou dobré obrany a výborné střelky-
ni Adély Netscherové, která nastřílela 12  bra-
nek, jsme drželi krok po celý zápas. Po zápase 
panoval na hřišti i v kabině velký smutek, nic-
méně jsme se museli sebrat, protože nás čekaly 
ještě důležité 4 zápasy v boji o stříbro. 
Hned k dalšímu odpolednímu zápasu jsme 
nastoupili proti východočeskému Krčínu. Tady 
jsme chtěli potvrdit roli favorita, což se také 
podařilo a po soustředěném výkonu jsme vy-
hráli vysoko 30:7. 
V sobotu ráno jsme si museli trošku přivstat, 
protože jsme hráli už v 8.30 proti severomo-

ravské Studénce. Nechtěli jsme nic podcenit, 
soupeř hraje velmi silovou házenou, podpo-
řenou o skvělou střelkyni. Nakonec opět díky 
precizní obraně jsme utkání zvládli a zvítězili 
bezpečně 19:10. K odpolednímu zápasu jsme 
nastupovali proti severočeské Raspenavě. 
Očekávali jsme podobný průběh jako proti  
Krčínu, opět jsme šli do zápasu jako favorit, což 
se potvrdilo a zvítězili jsme vysokým rozdílem 
37:11. 
Po sobotě jsme věděli, že nás čeká přímý sou-
boj o 2. místo v turnaji proti jihomoravskému 
Vracovu. Opět nás přišlo podpořit neskutečně 
moc fanoušků, atmosféra byla naprosto skvělá. 
Stejně jako proti Nezvěsticím jsme měli skvělý 
start, ale znovu jsme se trápili v druhé polovi-
ně 1. poločasu a do kabin se odcházelo za ne-
rozhodného výsledku 8:8. V kabině byla troš-
ku bouřka, řekli jsme si, že v žádném případě 
nechceme skončit před domácím publikem na 
třetím místě a prohrát poslední zápas v turnaji.  

Podle toho se také odvíjel 2. poločas, kdy jsme 
na hřišti byli lepším týmem, díky zlepšené 
obraně a produktivnímu útoku jsme nakonec 
závěrečný zápas vyhráli 23:11 a skončili jsme 
stříbrní. Po zápase přišla velká úleva z toho, 
že jsme to před domácím skvělým publikem 
zvládli a potěšili je stříbrnou medailí. V kabi-
ně to samozřejmě bylo trochu hořkosladké, 
moc moc jsme chtěli získat doma zlatou me-
daili, nedosáhli jsme sice na náš výkonnostní 
strop. Ale i stříbro se počítá a považujeme ho 
za úspěch. Pro holky jsou to další cenné zkuše-
nosti, které jistě v kategorii dorostenek budou 
potřebovat. Závěrem bychom chtěli poděko-
vat především holkám za skvělou reprezentaci 
a za úspěch, kterého dosáhly. Máme z vás ra-
dost. Dále bychom chtěli poděkovat obci Sta-
rá Huť za velkou podporu, vedení obce, všem 
pořadatelům, dobrovolníkům, rodičům, všem 
příbuzným, sponzorům a podporovatelům 
starohuťské házené. Bylo Vás opravdu hodně, 

NOVÝ SMĚR
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byli jste neskutečně slyšet a vidět a moc dě-
kujeme za podporu, kterou jste nám poskytli.  
Pro nás je to závazek do další práce. 
Byli jste všichni skvělí.

Ocenění: 
Adéla Netscherová – nejlepší střelkyně
Barbora Musilová – druhá nejlepší brankářka 
Veronika Kociánová – druhá nejlepší útočnice
Kristýna Dvořáková – nejužitečnější hráčka 
družstva

Tabulka:
1. Nezvěstice 5 – 0 – 0 107:58 10
2. Stará Huť 4 – 0 – 1 125:58 8
3. Vracov 3 – 0 – 2 78:82 6
4. Studénka 2 – 0 – 3 74:72 4
5. Raspenava 1 – 0 – 4 52:104 2
6. Krčín 0 – 0 – 5 33:95 0

NOVÝ SMĚR

Odjížděli jsme ve čtvrtek s cílem reálně zabo-
jovat o bronzovou medaili. Našimi soupeřkami 
byly Přeštice, Vracov, Dobruška, Žatec a Stará 
Ves. 
K prvnímu zápasu jsme nastoupili proti největ-
ším favoritkám turnaje Přešticím. V prvním po-
ločase jsme díky velmi bojovné hře drželi velmi 
nadějný výsledek 8:12. Ve druhém poločase 
soupeřky ukázaly svoji kvalitu, my jsme se potý-
kali s řadou nepřesností, ať už v obraně, či útoku 
a výsledkem pro nás byl prohraný zápas 16:26. 

pokračování na straně 34

K mistrovským utkáním v kategorii dorostenek jsme odjížděli s nejmladším týmem v turnaji do da-
lekého jihomoravského Vracova. Původně jsme se chtěli vydat vlakem, ale po zvážení jsme zvolili 
rychlejší variantu dvěma transportéry. 

Odpracované brambory z MČR dorostenek Vracov 2022
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Házenkáři v mladších žácích slaví další úspěch.  
Jsou třetí nejlepší v republice
Navzdory tomu, že se základna národních há-
zenkářů ve Staré Huti dlouhodobě potýká s ne-
dostatkem chlapců a v kategorii mladších žáků 
mohou být doplněni dívkami, jdou hráči do kaž-
dého zápasu s obrovským nasazením. Po úspěš-
ném druhém místě ze zimního halového mis-
trovství v Žatci si chlapci výbornými výkony 
v  jarní části sezóny zajistili první místo v  ob-
lastním přeboru Středočeského kraje a tím se 
probojovali na Mistrovství ČR v národní házené 
v kategorii mladších žáků. To se konalo o víken-

du 17. až 19. 6. v Ejpovicích na Plzeňsku. Kon-
kurence pro kluky byla obrovská, domácí Lito-
hlavy a dále mužstva z celé republiky: Studénka,  
Žatec, Opatovice nad Labem a Draken Brno.
První zápas čekal huťské házenkáře s favoritem 
celého mistrovství, a to domácím týmem TJ Lito-
hlavy, který jednoznačně vyhrál rozdílem deseti 
branek. Chlapci hráli s obrovským nasazením, 
ale na lepšího soupeře bohužel nestačili. Druhý 
zápas s Opatovicemi nad Labem byl napína-
vý do poslední minuty a skončil zaslouženým  

Odpracované brambory z MČR 
dorostenek Vracov 2022 
pokračování ze strany 33
K druhému zápasu jsme nastupovali proti Dobruš-
ce a věděli jsme, že pokud chceme medaili, mu-
síme zápas zvládnout. Utkání jsme měli dlouhou 
dobu ve své režii, kdy už to vypadalo velmi naděj-
ně v 2. poločase při našem vedení 17:13. Nicméně 
přišel celkový výpadek týmu a rázem jsme prohrá-
vali 17:19. V závěru utkání jsme se ještě nastarto-
vali a sahali jsme v poslední vteřině po vyrovnání, 
nicméně brankářka soupeřek byla proti a tak jsme 
prohráli velice bolestně 20:21. Po utkání zavládl 

v kabině obrovský smutek, všichni jsme tušili, že 
sen o medaili nám právě proklouzl mezi prsty.
Druhý den jsme se utkali nejdříve se Starou Vsí, 
která má v kádru i několik hráček hrající 1. ligu 
žen, nicméně i tak jsme nastupovali jako mírní 
favorité, což se potvrdilo a po vydařeném výko-
nu jsme zvítězili vysoko 36:21. 
K dalšímu zápasu jsme šli proti Žatci, opět jako 
favorité. Říkali jsme si, že nesmíme nic podcenit, 
ale to se bohužel na začátku utkání stalo. Nehrá-
li jsme moc dobře, bylo to z naší strany pomalé 
a 1. poločas byl dlouho vyrovnaný. Až v 2. děj-
ství jsme se rozjeli, začali hrát naši hru a výsled-
kem bylo vítězství 24:14.

Souběhem okolností, kdy Přeštice remizovaly 
s Vracovem 13:13, měl náš poslední zápas proti 
domácím velký náboj. Soupeřky nás musely po-
razit o 11 branek, aby získaly na domácí půdě 
zlatou medaili. Šli jsme do zápasu s tím, že si 
chceme zahrát super zápas ve vynikající atmo-
sféře, že to pro nás budou další cenné zkuše-
nosti do budoucna a že chceme hrát na 100 % 
jako každý zápas a rvát se o co nejlepší výsledek. 
Soupeřky měly po celý turnaj nejlepší obranu 
s  výbornou brankářkou a věděli jsme, že naše 
cesta povede přes kvalitní obranou fázi. Výsled-
kem utkání byl náš nejlepší zápas na turnaji, hol-
ky za tento výkon zaslouží absolutorium, i když 
jsme ten zápas prohráli 13:17, tak jsme odehráli 
vyrovnanou partii s jedním z nejlepších týmů 
v republice v této kategorii. Závěrem opět chce-
me poděkovat všem holkám za skvělé výkony 
– odvážíme si nepopulární, ale zato odpracova-
né brambory. Věříme, že se medailové úspěchy 
v této kategorii dostaví v dalších letech. Děkuje-
me také všem fanouškům, kteří nás podporovali 
jak přímo ve Vracově, tak i z domovů. 

Ocenění: 
Adéla Netscherová – druhá nejlepší střelkyně
Lucie Kašpárková – nejužitečnější hráč družstva

1. Přeštice  4 – 1 – 0  132:69 9
2. Vracov 4 – 1 – 0 106:49 9
3. Dobruška 3 – 0 - 2 84:106 6
4. Stará Huť 2 – 0 – 3 109:97 4
5. Žatec 1 – 0 – 4 67:115 2
6. Stará Ves 0 – 0 – 5 81:140 0

Filip Fišer, asistent trenéra
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V posledním kole sezony 2021/2022 ve III. třídě 
skupině B vrcholil na dálku souboj mezi Starou 
Hutí a Hřiměždicemi. Oba týmy měly na kontě 
58 bodů, vzhledem k lepšímu poměru vzájem-
ných zápasů však byly karty rozdané zcela jasně: 

„Čápům“ stačilo (bez ohledu na výsledek sou-
běžně hraného utkání mezi Prostřední Lhotou 
a Hřiměždicemi) v domácím duelu s Kamýkem 
nad Vltavou k potvrzení prvního místa v tabulce 
jakékoliv tříbodové vítězství.

Faktor Mann
Stará Huť se na předních příčkách tabulky 
celé soutěže pohybovala nepřetržitě od prv-
ního kola. Ročník nakonec zakončila se ziskem 
61 bodů, když ve 24 zápasech vyšla bodově 
naprázdno pouze dvakrát, a celkovým skóre 
112:21 (nejvíce vstřelených a nejméně inkasova-
ných gólů v soutěži, pozn. red.). Postup, který pro 
mužstvo znamená splnění vytyčeného cíle, tak 
lze označit jako zcela zasloužený.

Stěžejní faktory úspěchu byly především tři. 
Dobrá parta, dostatečná šíře kádru, kde se 
snoubí mládí, střední generace i zkušenost a in-
dividuální kvalita hráčů – konkrétně hlavních ta-
hounů se zkušenostmi z vyšších soutěží Viktora 
Semančíka a Lukáše Manna, který se s 34 vstře-
lenými góly stal nejlepší střelcem napříč všemi 
soutěžemi na Příbramsku. „Oba bezpochyby pa-
třili k našim lídrům, na které jsme se mohli v klíčo-
vých fázích sezony spolehnout. Nerad bych ovšem 

vyzdvihoval některá konkrétní jména. Úspěch je 
zásluhou celého kolektivu. Všechno si prostě bě-
hem sezony sedlo tak, jak mělo,“ řekl předseda 
fotbalového oddílu Jiří Moták s tím, že  velké 
poděkování patří také trenérům a zástupcům 
obce, kteří sport ve Staré Huti dlouhodobě pod-
porují a zasloužili se mimo jiné o zcela nové mo-
derní zázemí, jímž „Rafanda aréna“ od loňského 
září disponuje.

Černý kůň okresu
Zatímco členové kádru si momentálně užívají 
zaslouženou dovolenou po náročné sezoně, 
vedení klubu pracuje na posílení už tak silného 
mužstva, které odstartuje přípravu na násle-
dující ročník 2022/2023 v polovině července. 
 „Neplánujeme žádné převratné změny. Primár-
ně chceme sázet na hráče, kteří si okresní přebor 
vykopali, protože víme, že mají kvalitu. Zároveň 
však máme vytipované hráče, o něž bychom náš 
kádr rádi doplnili. Převážně jde o hráče, kteří se ve 
starohuťském dresu už v minulosti objevili. S  ně-
kterými jsme již domluveni, ale zatím nechci být 
konkrétnější,“ uvedl Moták.
Důvod? Stará Huť bude od poloviny srpna po 
letech bojovat hned na dvou frontách. Prav-
děpodobně týden před startem mistrovských 
soutěžích totiž odehraje první kolo okresní-
ho poháru, následně přijde na řadu vstup do 
okresního přeboru. „Naším cílem je fotbalem 
nadále bavit nejen sebe, ale hlavně fanoušky. 
V  obou soutěžích chceme hrát důstojnou roli. 
V  poháru to znamená, že se pokusíme postou-
pit přes první kolo a pak uvidíme, co bude dál… 
V okresním přeboru bychom se v ideálním přípa-
dě chtěli pohybovat minimálně v klidném středu 
tabulky. Na druhou stranu si uvědomujeme, že 
budeme nováčkem, takže nejdůležitější ze všeho 
bude splnit základní cíl, jímž je záchrana,“ dodá-
vá Jiří Moták.

vítězstvím 9:8. Sobotní ranní zápas se Studén-
kou skončil prohrou 8:9 a do odpoledního zápa-
su s Žatcem museli kluci dát všechno. Bylo to ze 
začátku velmi vyrovnané utkání a první poločas 
končil stavem 5:5. V druhé polovině výborně 
zabojovala obrana s brankářem a útočníkům 
se také dařilo, takže zápas skončil výhrou 12:8.  
Poslední nedělní utkání s Drakenem Brno skon-
čilo vítezstvím 11:5.
Obrovskou pochvalu si zaslouží všichni obránci 
v čele s bekem Tobiášem Čermákem, záložní-
kem Matyášem Horákem, brankářem Filipem 
Sedláčkem a útočníky Jendou Netscherem, 
Honzíkem Peškem a Šimonem Volfem. Kluci 

hráli každý zápas mistrovství s maximálním 
nasazením, odhodláním a čistě „bez faulu“, což 
nebylo ve vypjaté atmosféře a horkém počasí 
vůbec jednoduché. Doplňovaly je mladší žačky, 
které na obraně na pokyn trenérů výborně hrály 
osobní obranu, když bylo nutné, střídaly útok 
a pomohly tak celému týmu k vítězství. Holčič-
ky hrály proti klukům neohroženě, se zápalem, 
a nasbíraly tak cenné zkušenosti. Kluci měli 
z umístění obrovskou radost, protože na každý 
turnaj jedou s tím, že můžou jenom překvapit – 
ano, překvapili úplně všechny, jsou třetí nejlepší 
v republice.

Klukům ve vyhlášení jednotlivců unikly o vlásek 
první příčky, ale druhý nejlepší obránce turnaje 
byl zaslouženě Tobiáš Čermák, který byl zároveň 
nejužitečnější hráč družstva, Jenda Netscher byl 
druhý nejlepší střelec turnaje a Filip Sedláček 
byl třetí nejlepší brankář. Kluci, gratulujeme, dě-
kujeme a těšíme se na další sezónu, kde bude 
většina z vás nastupovat už v kategorii starších 
žáků. Poděkování patří samozřejmě i trenérům 
Šárce Strakové, Martině Hlaváčkové a Lukášovi 
Velebilovi, kteří se o děti bezvadně starali a do-
kázali v klidu zvládnout celý turnaj.

Hana Sedláčková

Kopaná – Návrat po třiceti letech! Fotbalisté  
Staré Huti vykopali postup do okresního přeboru
Třicet let. Tak dlouho čekali fotbalisté Staré Huti na návrat mezi okresní fotbalovou 
smetánku. Dočkali se ho třetí červnovou sobotu, kdy v posledním kole letošního 
ročníku III. třídy skupiny B rozstříleli na domácí půdě Kamýk nad Vltavou 9:1 a dali 
tak definitivní razítko na postup do okresního přeboru.

Zápas s Kamýkem nad Vltavou se proměni-
lo v exhibici tria Lukáš Mann, Viktor Seman-
čík a  Kryštof Žižka, které se postaralo hned 
o  sedm branek. Další přidali Zdeněk Březina 
a Marek Máša, který se prosadil svým typickým 
„švýcarským způsobem“. Pak už nebylo co ře-
šit. Hosté sice v úplném závěru zaznamenali 
z pokutového kopu čestný úspěch, ten však už 
nezabránil velkolepým oslavám starohuťských 
hráčů a funkcionářů s věrnými fanoušky, které 
okořenilo nejen předání mistrovského poháru, 
ale i pyrotechnika, připravená tvrdým jádrem 
„kotelníků“.



Prázdninový rozvrh lekcí platný od 20. 6. do 11. 9. 2022
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DOPOLEDNE VEČER

Po
nd

ěl
í

VELKÝ
SÁL

19.00–19.55
ZUMBA

Radka 
venku / uvnitř dle počasí

MALÝ
SÁL

19.00–19.55
FELDENKRAISOVA METODA
pohybový aparát – páteř, klouby

Ivana

20.05–21.00
  TRX – závěsný systém***

Kamila

Ú
te

rý VELKÝ
SÁL

19.00–20.10
PUMP BODY***

Hedvika

St
ře

da

VELKÝ
SÁL Rozvrh se dle z organizačních důvodů 

může měnit. Sledujte vždy aktuální 
ONLINE rozvrh na www.aerobikdobris.cz

18.30–19.25
DYNAMICKÁ JÓGA

Pavla
venku / uvnitř dle počasí

19.35–20.30
PROBLÉMOVÉ PARTIE

Kamila
venku / uvnitř dle počasí

MALÝ
SÁL

18.00–19.15        
CVIČENÍ PRO TĚHOTNÉ***

Karolína

19.30–20.25
  SPINNING***

Lucka

Č
tv

rt
ek MALÝ

SÁL

19.00–19.55
BODY – PILATES

Lenka
venku / uvnitř dle počasí

Pá
te

k MALÝ/
VELKÝ

SÁL

8.30–9.25
RANNÍ JÓGA

Klára
venku / uvnitř dle počasí

10.00–10.45
BATOLÁTKA

(1–3 roky)
volně přístupná lekce od 1. 7.

*** na tyto lekce jsou nutné REZERVACE 
přes rezervační systém na www.aerobikdobris.cz,

případně telefonicky

V týdnech 4.–8. 7. a 22.–26. 8. BUDE ZAVŘENO



Komunální volby 2022

Na Dobříši nám záleží. Pro nás a naše děti chceme takové 
město, kde občanům záleží na životním prostředí, vzdělání 
i společenském soužití. Budeme usilovat o vyvážený rozvoj 

všech oblastí města ku prospěchu jeho obyvatel.

Více se o našem programu dozvíte na živo při sousedských 
setkáních s našimi kandidáty, na Facebooku odsdobris 

a na www.odsdobris.cz.

26. 7. v 18.00     Molo u Papeže
28. 7. v 18.00     Louka na Vlašce (konec Balabánovy ulice)

4. 8. v 18.00      Hřiště u Staré fabriky
9. 8. v 18.00 Jedlový hájek

16. 8. v 18.00     Hřiště Pétanque - bývalé kino
29. 8.v 19.30    Pláž u Papeže - letní kino s ODS

Září - datum upřesníme   Předvolební meeting u radnice
23.–24. 9. Komunální volby
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samolepy, plakáty
reklamní cedule, bannery
grafika na dopravní prostøedky 
výlohy a okenní grafika
firemní štíty, reklamní stojany

velkoplošný 
a digitální tisk

malonákladový tisk

øezaná grafika

námìstí Komenského 454
263 01 Dobøíš

telefon: 318 521 006

www.cdstudio.cz

Mzdová účetní
Zpracování mezd a související agendy. 

Účtování a vystavování faktur.

POŽADUJEME
SŠ vzdělání s maturitou

základní znalost anglického nebo německého jazyka
praxe na obdobné pozici výhodou

NABÍZÍME
hlavní pracovní poměr, pracovní doba 7–15.30 hodin

32–34000 Kč + roční prémie, stravenky, služební telefon

KONTAKT
pí Blanka Veselá, tel.: 318 543 931, 775 775 915, e-mail: bvesela@boca.cz

BOCA, spol. s r. o., Čím 94, 262 03 Nový Knín, web: www.boca.cz






